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Verbijzondering

Vraag De onttrekking van -3.300 uit de reserve betaalbaar wonen staat hier 
opgenomen, zoals ook genoemd in de VJN. Is de situatie gewijzigd sinds 
de VJN? Kan een update gegeven worden over de stand van zaken? 
(Desnoods geheim.)

Antwoord:

In de 2e bestuursrapportage 2023, hoofdstuk 4 Peilstok Stedelijke Ontwikkeling, rapporteren wij in 
paragraaf 4.4. over de actuele stand van de reserve betaalbaar wonen en de stand van de besteding 
van de 3,3 miljoen euro. Daarin staat op p. 53: Om de woningbouw op gang te houden is bij de 
Voorjaarsnota 2023 besloten om gerichte maatregelen te nemen in een aantal projecten en 3,3 
miljoen euro te onttrekken aan de reserve betaalbaar wonen voor investeringen die nodig zijn. Hierbij 
is toegezegd om in reguliere cyclusdocumenten een update te geven van de besteding van dit bedrag. 
Medio 2023 heeft nog geen besteding plaatsgevonden. In het MPR 2024 zullen wij u een update 
geven van de besteding van het bedrag van 3,3 miljoen euro. In de geheime bijlage ‘Aanpak 
maatregelen continuering woningbouw’ zoals vastgesteld bij de VJN 2023 worden een aantal 
projecten genoemd. De beoogde startbouw van de genoemde projecten in Zuidwest schuiven op naar 
2024 vanwege genoemde afhankelijkheden in de ‘geheime bijlage bij antwoord 1 over de reserve 
betaalbaar wonen’, daarnaast loopt de aanvraag van de Rijksmiddelen via de Startwoningbouwimpuls.
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Verbijzondering De volgende zin staat opgenomen: “Een deel van het toezicht verschuift 
naar de markt en zal door kwaliteitsborgers worden uitgevoerd.”

Vraag Is deze wijziging een gevolg van een keuze op lokaal niveau of wordt dit 
landelijk afgedwongen? Ziet het college hier risico’s als dit op afstand komt 
te staan? Welke rol ziet het college voor de gemeente als dit wordt 
gewijzigd?

Antwoord:

Deze wijziging waarbij het bouwtoezicht gedeeltelijk verschuift naar de markt is wettelijk  verplicht 
wanneer de Wet Kwaliteitsborging voor het bouwen (Wkb) ingaat. De Wkb gaat naar verwachting 
vanaf 1 januari 2024 stapsgewijs in. De raad is op hoofdlijnen reeds over deze verandering 
geïnformeerd, bijvoorbeeld in de raadsbrief van 8 februari 2023 ‘Voortgang Omgevingswet en Wet 
kwaliteitsborging voor het bouwen’. 
Door deze wijziging krijgen wij niet meer de stukken om bouwprojecten in gevolgklasse 1 inhoudelijk 
te beoordelen (zoals constructieve tekeningen), maar controleren wij dossiers van initiatiefnemers op 
volledigheid. De handhaving bij dergelijke projecten blijft wel volledig bij gemeenten. Onze rol zal zijn 
om te zorgen dat de bouwmelding wordt gedaan, dat de dossiers volledig zijn en dat het juiste proces 
wordt gevolgd. 
De wetgever heeft de risico’s van deze overgang beperkt doordat de Wkb niet gaat gelden voor de 
gehele bouw, maar alleen voor projecten die vallen onder gevolgklasse 1. Er zijn 3 gevolgklassen: hoe 
groter de gevolgen als er iets misgaat met het bouwwerk, hoe hoger de gevolgklasse. Recent is de 
verbouw onder gevolgklasse 1 uitgesteld tot 1 juli 2024. De Eerste Kamer heeft begin oktober 
vooralsnog nog niet ingestemd met dit wetsvoorstel en verder uitstel is dus potentieel mogelijk. Wij 
zullen u in Q4 een raadsbrief toesturen waarin wij verder ingaan op de verwachte ingangsdatum, op 
de consequenties van de wet en hoe wij als gemeente hier mee om willen gaan.
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Verbijzondering De volgende zin staat opgenomen: "We ondersteunen de realisatie van 
een particuliere Islamitische begraafplaats (gereed in 2024).”

Vraag Wat is de precieze planning? Hoe is dat t.o.v. wat het meest recent was 
voorgenomen?

Antwoord:

De huidige projectplanning gaat nog steeds uit van een ingebruikname in 2024. In de laatste 
voortgangsbrief die de raad in maart 2023 heeft ontvangen was dit voorzien in het 2e kwartaal van 
2024. Door nadere afstemming over de uitgangspunten en randvoorwaarden bij verkoop en juridische 
procedures over het aanwijzingsbesluit loopt dat uit. 
We gaan nu uit van een ingebruikname in het 4e kwartaal van 2024, onder voorbehoud van juridishe 
procedures. De raad ontvangt nog dit jaar een update over de voortgang van het project.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/498e0b52-94c1-46e7-8f88-6281eefd2fd6


Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  4

Fractie PvdA
Portefeuillehouder(s)  Eelco Eerenberg  
Documentnaam
Hoofdstuk
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 11
URL / Blz op website 11

Verbijzondering Aanvragen van vaste flitspalen en mobiele flitspalen en plaatsing camera's 
om te handhaven op de helmdracht van snor- en bromfietsers.

Vraag Wat zijn de meest recente inzichten wat betreft vertragingen van 
ruimtelijke projecten t.o.v. de aangenomen onderbesteding door 
planningsoptimisme? Ziet het college eerste signalen om hier nog 
prudenter in te begroten dan wel deze P&C, dan wel komende P&C 
ronde? Graag met cijfers onderbouwen wat nu is aangenomen per jaar en 
wat verwacht wordt aan onderbesteding.

Antwoord:

"In de financiële hoofdlijn van de begroting is een samenvatting gegeven van de uitwerking van de 
vastgestelde financiële strategie uit de Voorjaarsnota 2023. Onderdeel was aanpassing van de risico-
inschatting. Het kritisch in ogenschouw nemen van onze investeringsambitie is hierop het vervolg. We 
schrijven dan in de Voorjaarsnota 2023 (pagina 42) over planningsoptimisme (pagina 42): 
“Investeringen worden niet altijd gerealiseerd volgens de inschatting bij het opstellen van de 
meerjarenbegroting. Dit heeft diverse oorzaken, zoals: uitloop van werkzaamheden, vertragingen door 
bezwaren bij vergunningverlening, juridische procedures, beschikbare capaciteit in de markt voor de 
uitvoering, complexe besluitvorming. Dit effect is zichtbaar in de jaarstukken, doordat we de begrote 
kapitaallasten niet geheel uitgeven. Het is ook zichtbaar in de actualisaties van de meerjarenplannen, 
zoals het meerjarenprogramma Ruimte (MPR), het meerjarenprogramma Bereikbaarheid (MPB), etc. 
Uit de analyse van de jaarstukken blijkt een aanzienlijk deel van het positieve jaarrekening resultaat 
samen te hangen met deze vertraging, ook wel planningsoptimisme genoemd. 
Bij het opstellen van de meerjareninvesteringsplannen hebben we dit jaar scherper gekeken naar 
planningsoptimisme. Op basis van de ervaring uit voorgaande jaren en de beoordeling van de lopende 
en komende projecten is een inschatting gemaakt van dit effect. In het meerjarenprogramma 
Bereikbaarheid (MPB) en meerjaren investeringsprogramma beheer openbare ruimte (MJIP) werd hier 
regulier al rekening mee gehouden. Voor het meerjarenplan Onderwijshuisvesting (MPOHV) en 
meerjarenplan Utrechts Vastgoed (MPUV) hebben we nadrukkelijk een inschatting gemaakt van dit 
effect.”
Op dit moment heeft het college geen signalen om nog prudenter te begroten. Bij het 
meerjarenprogramma Bereikbaarheid en Groen houden we rekening met een planningsoptimisme van 
20%, bij het programma ruimtelijke ontwikkeling, wonen en erfgoed met 25%. De verwachte 
onderbesteding in een jaar schuift door naar de uitvoeringsplanning voor het volgende jaar. 
Omdat het planningsoptimisme over de volledige investeringsportefeuille per onderdeel 
(bereikbaarheid, groen) wordt genomen maken we de totale balans op bij de jaarafsluiting. Tussentijds 
wordt via de bestuursrapportages alleen bijgestuurd op grote afwijkingen tussen begrote uitgaven en 
realisatie van specifieke projecten.
"
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Verbijzondering X

Vraag Er wordt gesteld onder het kopje 'autonome groei jeudgdwet en WMO' dat 
bij de VJN voor scenario 2 is gekozen terwijl amendement  'Utrechtse 
basis is een absoluut minimum bij bezuinigingen' is aangenomen. Kan er 
een strekt ter vervanging komen met de juiste toelichting?

Antwoord:

Het klopt dat dit scenario is aangepast op basis van het amendement. Dit is per abuis niet juist in de 
teksten opgenomen. De juiste tekst wordt opgenomen in het erratum en aangepast: 

Tekst voor erratum pagina 216

“Autonome groei jeugdwet en WMO
Bij de besluitvorming rond de voorjaarsnota is gekozen voor een alternatief scenario 2, aangepast 
door het amendement ‘Utrechtse basis is een absoluut minimum bij bezuinigingen’. Dit geeft aan dat 
de oplossingen voor het verwachte tekort moeten worden gevonden in het brede sociale domein op 
basis van de inhoudelijke uitgangspunten dat we: 
• inzetten op wegnemen van de oorzaken die leiden tot behoefte aan zorg en ondersteuning 
• Ongelijk investeren voor gelijke kansen als uitgangspunt 
• gaan kijken hoe we zorg en ondersteuning in stad en wijken simpeler kunnen organiseren 
• stoppen met pilots, tijdelijke programma’s en regelingen die geen structurele bijdrage leveren aan 
verbetering 
• inzetten op 100% compensatie vanuit het Rijk op de ‘extra’ Utrechtse inzet boven op het wettelijk 
minimum. 

Mocht bij de invulling ook het 5e uitgangspunt noodzakelijk zijn wordt er breder in de begroting 
gezocht naar bezuinigingsmogelijkheden langs de lijnen van het amendement ‘Utrechtse basis is een 
absoluut minimum’:
• We handelen binnen uitgangspunt 5 conform de principes 1 t/m 4;  
• We zetten in op preventieve en duurzame oplossingen die bewezen effectief zijn;  
• We blijven mensen perspectief en kansen bieden om hun situatie te verbeteren;  
• De maatregelen mogen niet in strijd zijn met mensenrechten;  
• De bestaanszekerheid moet zo goed mogelijk geborgd zijn. “
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Verbijzondering Uitwerken aanpak voor meer en betere fietsparkeerplekken in de 
binnenstad en in vooroorlogse wijken, en voor op te heffen 
autoparkeerplekken.

Vraag Wat is de prioriteitsvolgorde voor het bepalen welke parkeerplaatsen als 
eerste worden opgeheven in de binnenstad (Oudegracht)?

Antwoord:

De fietsparkeerdruk bepaalt welke parkeerplekken als eerste worden opgeheven in de binnenstad. De 
fietsparkeerdruk is het hoogst aan de randen van het voetgangersgebied, daar zullen als eerste 
parkeerplekken opgeheven worden om plaats te maken voor fietsparkeren.Daarnaast heffen we 
plekken op om herinrichtingswensen mogelijk te maken, bijvoorbeeld voor ruimte voor verblijven, 
groen en straatmeubilair.
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Verbijzondering 3 Smart Mobility pilots op het gebied van slim laden & lossen, intelligente 
toegang en spreiden van fietsdrukte.

Vraag Wat is het huidige beleid met betrekking tot de maximale snelheid op 
fietspaden?  Zijn er plannen om de maximaal toegestane snelheid op 
bepaalde fietspaden te veranderen, en zo ja, waarom?

Antwoord:

Voor snorfietsen en e-bikes geldt een maximale snelheid van 25 km/uur. Voor bromfietsen, 
speedpedelecs en gehandicaptenvoertuigen geldt een maximale snelheid van 30 km/u wanneer ze op 
het fietspad mogen. Het gaat hier om constructiesnelheden die landelijk bepaald zijn. Voor niet-
elektrische fietsen (de gewone fiets) geldt geen snelheidslimiet. Het (lokaal) instellen van een 
maximumsnelheid op fietspaden is niet mogelijk binnen de huidige wet- en regelgeving. Onze inzet is 
om de meestet straten om te zetten naar een 30 km/u regime, inclusief passende inrichting. In dat 
geval delen auto en fiets vaak de ruimte en is er een uniforme maximale snelheid voor alle gebruikers 
van de rijbaan. Een maximale snelheid op het fietspad wordt daarmee voor steeds minder plekken 
relevant. 
Amsterdam wil een proef doen met een onverplicht fietspad waarbij fietsers vrijwillig maximaal 20 
km/u fietsen op het fietspad of 30 km/u op de rijbaan. Vanuit Utrecht gaan we deze pilot met interesse 
volgen.
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Verbijzondering We werken aan de volgende uitvoeringsprojecten voor verbetering van het 
openbaar vervoer: • verbeteren van de toegankelijkheid van de bushaltes;

Vraag Wat is het totale budget dat is toegewezen voor het verbeteren van de 
toegankelijkheid van bushaltes?

Antwoord:

Voor 2024 is €500.000 beschikbaar.
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Verbijzondering Aanvragen van vaste flitspalen en mobiele flitspalen en plaatsing camera's 
om te handhaven op de helmdracht van snor- en bromfietsers.

Vraag Wat is de procedure en vereisten voor het plaatsen van lawaaipalen door 
de gemeente?

Antwoord:

De proef met ‘geluidmonitoring lawaaiige motorvoertuigen’ – ‘lawaaiflitspalen’ – heeft vanaf half mei 
tot half juli 2023 op drie locaties in Utrecht plaatsgevonden. Er stonden ook camera’s in andere G4-
steden.  
Het betreft een proef om de techniek te testen die TNO voor ons uitvoert. In G4-verband zijn we bezig 
om te kijken of er uiteindelijk een écht handhavingsinstrument kan worden ontwikkeld. Maar daar zijn 
ook landelijke wetsaanpassingen voor nodig.
 
In Amsterdam en Rotterdam loopt een vervolgproef met een display die verkeersgebruikers 
waarschuwt dat ze te veel lawaai maken en een boete riskeren. Deze displays zijn onderdeel van een 
bredere Verkeersaso Aanpak die Rotterdam afgelopen zomer lanceerde. In Utrecht wordt naar 
aanleiding van een eerdere vraag vanuit de Raad onderzocht welke onderdelen van de Rotterdamse 
aanpak wij in Utrecht kunnen overnemen.
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Verbijzondering Versnelling van de 30km/uur aanpak om zoveel mogelijk straten om te 
vormen naar 30km/uur.

Vraag Wat zijn de specifieke doelstellingen en ambities van de 30 km/u 
campagne?

Antwoord:

De doelstelling is dat alle wegen en straten in Utrecht een snelheidslimiet van “30 kilometer per uur 
krijgen, tenzij”. De tenzij geldt bijvoorbeeld voor stedelijke verbindingswegen. 
- We versnellen  het invoeren van een snelheidslimiet van 30 km/u in de komende jaren. Zo realiseren 
we bijvoorbeeld in 36 straten 30 km/uur met slechts beperkte inrichtingsmaatregelen. Hiermee maken 
we van 30 km/uur steeds meer de norm in de stad. Op de overige straten waar we een snelheidslimiet 
van 30 km/uur invoeren, gebeurt dit door gelijktijdig met onderhoud aan de riolering of met
ruimtelijke ontwikkelingen aan een goede inrichting van de straat te werken.
- Een lagere rijsnelheid heeft verschillende voordelen. Het geeft meer verkeersveiligheid voor alle 
verkeersdeelnemers door lagere snelheid. 
- Ook geeft het meer ruimte, omdat verkeerssoorten gemakkelijker veilig kunnen worden gemengd bij 
lagere snelheden. Tot slot krijgen voetganger en fietser een betere reistijdconcurrentie met de auto, 
zeker op korte afstanden. Dit stimuleert milieuvriendelijke vervoerwijzen. Tevens is een lagere 
snelheid gunstig voor luchtkwaliteit en geluidshinder. 
- Meer informatie over de ambitie is terug te vinden in het Mobiliteitsplan 2040. Informatie over de 
programmering is terug te vinden in de Raadsbrief Programmering 30 km impuls 2023-2026 en 
doorkijk 2024 van 23 maart 2022.
-Amsterdam gaat 30 km/uur invoeren op een groot aantal wegen in een keer, met geen of weinig 
aanpassingen aan de inrichting. Wij volgen met belangstelling de resultaten om te bezien of deze
methode ook in Utrecht op een verantwoorde manier de invoering van 30 km/uur kan versnellen.
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Verbijzondering Ondersteuning verplaatsingen van kleinschalige ondernemers met 
retailfuncties

Vraag Het subsidieplafond kwetsbare winkelgebieden wordt verlaagd naar 90k. 
Klopt het dat dat geld naar de stimulering arbeidsmarkttransities?

Antwoord:

Er is geen sprake van een verschuiving van budget vanuit deze subsidie naar stimulering 
arbeidsmarkttransities. De subsidie voor kwetsbare winkelgebieden was een tijdelijk bekostigde 
maatregel in coronatijd en liep af eind 2022. 

Via de Voorjaarsnota is de regeling verlengd tot en met 2023 en is het aantal winkelgebieden 
waarvoor de regeling geldt uitgebreid: 4 winkelgebieden zijn toegevoegd: Smaragdplein, Lunetten, 
Veldhof en Rokade, in aanvulling op de al eerder aangewezen 5 winkelgebieden Leidsche Rijn 
centrum, Shopping Center Overvecht, Gagelhof, De Klop en de Vasco da Gamalaan. Voor 2023 is er 
100K budget, waarvan 10K voor ambtelijke begeleiding, resteert 90K voor subsidies. De subsidie is 
bedoeld voor verbetermaatregelen in het gebied om het bezoeken van het gebied aantrekkelijker te 
maken voor bewoners en overige bezoekers. Extra schoonmaak, meer groen, verbetering gevels, 
onderzoek / acties om meer publiek te trekken, inzet buurthosts om publiek op foutief gedrag aan te 
spreken etc.
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Verbijzondering Ondersteuning (kwetsbare) winkelgebieden via Morgen Mooier Maken en 
subsidieregeling.

Vraag Waaruit zal deze ondersteuning precies bestaan? Welke winkelcentra 
krijgen hiervoor wel en welke niet subsidie?

Antwoord:

Dit budget bestaat uit twee onderdelen: continuering van de succesvolle samenwerkingsaanpak 
Morgen Mooier Maken voor de binnenstad én de vernieuwde subsidieregeling voor 
verbetermaatregelen in kwetsbare winkelgebieden. De ondersteuning in de vorm van een subsidie is 
bedoeld voor verbetermaatregelen in het winkelgebied om het bezoeken van het gebied 
aantrekkelijker te maken voor bewoners en overige bezoekers. Extra schoonmaak, meer groen, 
verbetering gevels, onderzoek / acties om meer publiek te trekken, inzet buurthosts om publiek op 
foutief gedrag aan te spreken etc. Er zijn 9 winkelgebieden uit analyse naar voren gekomen als meest 
kwetsbaar. Deze gebieden kunnen subsidie aanvragen conform de raadsbrief van 6 december 2022: 
Gagelhof, De Klop, Vasco da Gamalaan, Shopping Center Overvecht, Leidsche Rijn Centrum, 
Lunetten, Smaragdplein, Veldhof en Rokade. Overige winkelgebieden kunnen geen gebruik maken 
van deze subsidieregeling.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/ecf56958-f1b4-4027-8fcd-05cb140f482e?documentId=e88174a6-8001-4505-8ce5-5c0efa7cf8e8
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Verbijzondering 2023: 0,8 miljoen euro inpuls wijkaanpak

Vraag Hoe is dit geld precies besteed? Wat is er nog van over en wat gebeurt 
daarmee?

Antwoord:

De middelen van 0,8 miljoen euro in 2023 komen volledig ten goede aan de buurtagenda’s. Daarvan 
gaat 75% gaat naar de uitvoering van de buurtagenda’s, 25 % gaat naar bijeenkomsten in de buurten, 
werkbudget, communicatie en projectleiding. In het 4e kwartaal 2023 sturen wij een raadsvoorstel 
voor de besteding van de middelen 2024-2026, zoals u heeft gevraagd.
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Verbijzondering Subsidies aan energieadvies, duurzaamheidsleningen en 
energiemaatregelen particuliere woningen.

Vraag In de begroting gaat er 102.000 euro naar energieadvies voor 
grondgebonden woningen, 3,5 miljoen euro aan duurzaamheidsleningen 
voor grondgebonden woningen en 75.000 euro voor energiemaatregelen 
voor particuliere woningen. Dit zijn allemaal subsidies voor 
woningeigenaren. Welke Utrechters profiteren hier van? Hoe zijn deze 
subsidies verdeelt over de verschillende Utrechtse wijken?

Antwoord:

Binnen het Programma energie besparen is onderscheid gemaakt tussen de aanpak voor 
huurwoningen en particuliere koopwoningen. Voor de aanpak van sociale huurwoningen werken we 
nauw samen met de woningcorporaties, bijvoorbeeld door het aanbieden van de energiebox en 
specifieke subsidies aan corporaties. 

Om zoveel mogelijk woningeigenaren te helpen is rekening gehouden met inkomens. Hier zijn een 
aantal regelingen op afgestemd. De particuliere woningeneigenaren helpen we op de volgende 
manieren.

1. De gratis spouwmuurisolatie regeling komt puur bij de doelgroep onder het bestaansminimum 
van 150% terecht. 

2. De duurzaamheidlening komt vooral bij het “middensegment” terecht, want bewoners onder 
een verzamelinkomen van 60.000 euro kunnen bij het warmtefonds van het Rijk terecht 
(betalen vaak 0% rente en hebben recht op kwijtschelding) en bewoners met een grotere 
financiële armslag betalen de investering meestal met eigen geld of een hypotheek.

3. Het energieadvies wordt meestal ingewonnen door een groep met voldoende middelen om 
ook de maatregelen uit te voeren (is voorwaarde voor de subsidie). Maar sinds het moment 
dat de energieprijzen zo fors stegen, zien we een grote toename in de vraag, ook bij een 
doelgroep met een wat krappere beurs.  

In algemene zin kunnen we dus iets zeggen over wie van de regelingen profiteren en waar deze 
worden ingezet omdat binnen sommige regelingen inkomenseisen worden gesteld. Dit alles laat zich 
niet vertalen naar wijkniveau. We registreren namelijk niet op adresniveau (zelfs een indicatie geven is 
niet mogelijk op korte termijn, vanwege de tijdsinvestering en is bovendien maar beperkt mogelijk 
vanwege privacy beperkingen).

Uiteindelijk zullen alle woningen in de stad duurzaam moeten zijn en klaar voor de toekomst. Dat 
betekent dat we ook in ons programma alle doelgroepen op de een of andere manier zullen
moeten bereiken.
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Verbijzondering Verduurzamen gemeentelijk vastgoed

Vraag In 2022 was er een rekenkamerrapport dat stelde dat de verduurzaming 
van gemeentelijk vastgoed nauwelijks opschoot. Hoe staan we er nu voor 
als gemeente? Hoeveel gemeentelijke panden zijn er al verduurzaamd?

Antwoord:

Er is voor het zomerreces aangegeven dat, in plaats van de bij de versnellingsopgave gebruikte 
kaders voor de inzet van een onrendabele top voor investeringen in de energietransitie van 
gemeentelijk vastgoed, we in de vorm van een pilot willen gaan werken met een bijdrageregeling voor 
tonnen CO2e reductie (zie raadsbrief van 28 juni 2023 over de Uitgangspunten voor een 
verduurzamingsagenda gemeentelijk maatschappelijk vastgoed). De eerste ervaringen met de pilot 
evalueren we in 2024. Daarnaast nemen we verduurzamingsmaatregelen mee in de uitvoering van 
onze lopende projecten. Voortgang van projecten is terug te vinden in het MPUV 2023. Zo worden dit 
jaar de energetisch hoog presterende Sportcampus (ENG) en Podium Oost (A+++) in gebruik 
genomen.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/50408f0d-a77b-4390-932f-33ffc482d782
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Verbijzondering Inzicht middelen vanuit rijk

Vraag In de begroting wordt aangegeven dat rijksgelden uit bijvoorbeeld het 
nationaal isolatieprogramma niet meegenomen worden. In hoeverre 
kunnen we als raad nog bijsturen op deze gelden?

Antwoord:

De rijksgelden voor het Nationaal Isolatieprogramma (NIP) worden in meerdere tranches toegekend 
via Specifieke Uitkeringen. De inzet van de reeds ontvangen NIP middelen en de fasering van deze 
middelen op de begroting is in de 2e bestuursrapportage 2023 aan de raad voorgelegd (p.80). De NIP 
middelen die pas recent beschikbaar zijn gesteld en nog niet in de begroting zijn verwerkt, zullen 
worden betrokken in de raadsbrief jaarplan Energietransitie (december 2023/ januari 2024) en in de 
bestuursrapportages 2024 aan de raad worden voorgelegd. Inhoudelijk bent u eerder geïnformeerd 
over de inzet van de middelen met een raadsbrief (9 mei 2023).

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/03d7ecee-272d-4b5b-9b41-a73849b57b33
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Verbijzondering Extra inzet gebiedsgerichte aanpak warmtetransitie

Vraag Er gaat een miljoen euro naar ‘Extra inzet gebiedsgerichte aanpak 
warmtetransitie’. Welke gebieden hebben we dat dan over?

Antwoord:

In het coalitieakkoord is aangegeven dat we voor 40.000 gasaansluitingen die genoemd zijn in het 
gemeentelijke warmteplan (Transitievisie Warmte), uitvoeringsplannen gaan opstellen om over te 
gaan op een duurzaam alternatief. We doen dat voor 12 clusters (blok 1) waarbij we de stappen uit de 
buurtaanpak uit de Transitievisie Warmte volgen. In 2023 is met deze trajecten een begin gemaakt en 
zijn we gestart in Oog in Al, Kanaleneiland-Zuid, Rivierenwijk/Dichterswijk, Wilhelminapark/Oudwijk en 
Sterrenwijk. In 2024 wordt dit geïntensiveerd naar alle clusters en starten we in o.a. Overvecht-Zuid, 
Ondiep en Wittevrouwenbuurt e.o. (zie ook de raadsbrief Vervolg Transitievisie Warmte: buurtaanpak 
aardgasvrij blok 1 van 4 november 2022). De nadruk ligt nu op het opstellen van buurtprofielen en het 
starten van de planvorming en participatie in de clusters. In 2024 zal de nadruk ook meer liggen op 
het onderzoeken van warmte-opties voor (delen van) het cluster.
De middelen die extra beschikbaar zijn, worden ingezet voor extra menskracht en onderzoek, dat 
nodig is om voor alle clusters in blok 1, binnenstad en bedrijventerreinen tot uitvoeringsplannen te 
komen. Dit is structureel geld, dat we vanaf 2025/2026 ook gebruiken voor de fases na de 
planvorming richting uitvoering en later voor de clusters in blok 2 en blok 3. 

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/25cd77fa-416a-47bf-97f8-0f094a6a06e0?documentId=95e24450-ab83-4700-bbda-085a9a5f3ecf
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Verbijzondering Subsidie groene daken

Vraag Bij de subsidies op groene daken zou er worden gekeken hoe deze beter 
toegankelijk werden voor huurders en mensen met kleinere daken. Hoe 
staat het ervoor met het toegankelijker maken van deze subsidie? Hoeveel 
budget voor groene daken is er nog over?

Antwoord:

De regeling is al toegankelijk voor huurders en mensen met kleine daken. Huurders hebben echter 
altijd toestemming nodig van de eigenaar om daadwerkelijk een groen dak aan te leggen en wij 
constateren dat eigenaren die vaak niet geven. Wij zijn daarom met de grootste eigenaren, de 
woningbouwcorporaties, in gesprek om te verkennen onder welke voorwaarden groene daken wel 
aangelegd kunnen worden. Daarnaast hebben wij ons recent aangesloten bij de Natuur en 
Milieufederatie Utrecht (NMU) om eigenaren meer ondersteuning te bieden bij de aanleg van een 
groen dak. 
We constateren dat het aantal subsidieaanvragen dit jaar lager ligt dan in voorgaande jaren. We 
verwachten dit jaar rond de 0,15 miljoen euro van de beschikbare 0,7 miljoen aan subsidie te 
verlenen. We  onderzoeken wat de oorzaak is en wat we kunnen doen om deelname te vergroten. We 
verwachten u in het 1e kwartaal van 2024 hierover te kunnen informeren.

https://www.nmu.nl/servicepunt-duurzame-daken/
https://www.nmu.nl/servicepunt-duurzame-daken/
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Verbijzondering Bestrijden energiearmoede

Vraag Met welke landelijke en provinciale subsidies is de gemeente bekend als 
het gaat om het bestrijden van energiearmoede?

Antwoord:

We maken momenteel gebruik van de volgende ons bekende landelijke en provinciale middelen:
Provincie:
Voucherregeling Spouwmuur isolatie. 
Gemeente heeft 2 aanvragen gedaan: ieder 450.000 euro
Beschikbaar tot eind 2024
doelgroep: inwoners met een inkomen onder 150% van het sociaal minimum en een eigen woning 
Inzet: gratis spouw, of vloerisolatie 
 
Rijk: 
Energie armoedemiddelen. 7.480.000 euro
Beschikbaar tot eind 2025
Doelgroep: inwoners met een inkomen tot 150% van het sociaal minimum
Inzet: Energiebox (in brede zin), subsidieregeling aanpak versneld energetisch verbeteren sociale 
huurwoningen voor corporaties, witgoedregeling voor koelkasten. 
 
Rijk
NIP: 3,6 miljoen euro (In 2024 kunnen we nieuwe middelen aanvragen)
Beschikbaar tot eind 2026
Doelgroep onder 150% bestaansminimum (en woningen met EFG-label of onder gemiddelde WOZ-
waarde)
Inzet: Uitbreiding van doelgroep en verlenging van regeling isolatievouchers gratis spouw/vloer 
isolatie, naar glas en dak.
Met deze subsidies zijn we in staat om voor besparing een doeltreffend aanbod te organiseren. We 
houden evt.  aanvullende mogelijkheden in de gaten, zoals Volkshuisvestingsfonds.  
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Verbijzondering Oprichting loket vergroening

Vraag Er staat “Oprichting loket voor aanvragen voor vergroening, fietsenrekken 
en verblijf in de openbare  ruimte, op parkeerplaatsen en daarbuiten.” 
Betreft dit een fysiek of een online loket?

Antwoord:

Het betreft  een online loket op de gemeentelijke websiteen op de wijkbureaus zijn bewoners  ook 
welkom met vragen of verzoeken, ook die voor aanpassingen aan de openbare ruimte. U ontving 
hierover recent een raadsbrief (Linkje toevoegen na collegevergadering 10-10)
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Verbijzondering Capaciteit Binnenzwembaden en onderzoekstudie Zwembad Maximapark

Vraag In 2024 begint de ontwerpfase van het Zwembad Maximapark. Hoe wordt 
de groeiende vraag naar binnenzwemwater voor zwemles, sport en 
recreatie meegenomen in het ontwerp, ook met het ook met de geplande 
onderhoudsoperaties aan de andere gemeentelijke zwembaden die 
gepland zijn direct na de opening van het nieuwe zwembad? In andere 
woorden, hoe wordt ingezet op capaciteitsverhoging ipv 
capaciteitsbehoud?

Antwoord:

We hebben uw Raad in juni 2023 geïnformeerd over het meest recente onderzoek over de vraag naar 
en capaciteit van zwemwater in de stad. Het onderzoek laat ons zien dat de realisatie van zwembad 
Maximapark (acht banen, 25 meter bad) nodig is om richting 2030 de groei van het aantal inwoners op 
te vangen. Overigens geldt ook voor deze voorziening dat netcongestie een risico vormt. We zijn 
momenteel het risico en mogelijke maatregelen in kaart aan het brengen. 

I Na de bouw van het Maximapark staan de twee gemeentelijke zwembaden Den Hommel in 2032 en 
De Kwakel in 2036 op de investeringsplanning om te worden vervangen.We laten richting de 
genoemde vervangingen tijdig opnieuw de behoefte aan zwemwater doorrekenen, zodat we de 
uitkomsten kunnen meenemen in de inrichting van die baden. Eerder onderzoek heeft aangetoond dat 
er op de percelen van zowel Den Hommel als De Kwakel ruimte is om extra zwemwatercapaciteit te 
realiseren. 

Onderhoud aan de bestaande zwembaden in Utrecht plannen we in die periodes (zomervakantie) in 
het jaar dat het rustig is in onze baden en bezoekers er zo min mogelijk last van hebben.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/6189dca3-99cf-43bc-8702-8ecf1040d27a?documentId=15e6b90c-f69d-4440-83c0-cad060c3a6e7
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Verbijzondering Kinderen in armoede helpen naar sport

Vraag Wordt er naast "vereenvoudiging van armoederegelingen op het gebied 
van sport" ook ingezet om het bereik op minstens hetzelfde peil te houden 
als afgelopen jaren? Hoe wordt voorkomen dat de expertise en het 
netwerk van het JFSC wegvallen nu de Kleinsmagelden aflopen?

Antwoord:

In de  nieuwe nota financiële bestaanszekerheid wordt het bereik van armoederegelingen één van de 
speerpunten. Het verhogen van het bereik vereist dat onze regelingen eenvoudig zijn om aan te 
vragen en inwoners zich vrij en veilig voelen om een aanvraag te doen. Dit geldt niet alleen voor sport 
maar voor alle regelingen in Utrecht. Om verwarring te voorkomen is het dus belangrijk dat dit 
integraal wordt georganiseerd. Sporten blijft één van de bestedingsmogelijkheden van de Upas, 
inwoners mogen zelf kiezen hoe zij dit budget in willen zetten. 

De Klijnsmagelden zijn nooit ingezet om JFSC te financieren. In 2021 en 2022 heeft JFSC vanuit het 
Rijk (Renkemagelden) financiering ontvangen, in 2023 heeft het JFSC samen met Stichting Leergeld 
subsidie ontvangen van de gemeente uit de regeling Herstel en Veerkracht Utrechtse jeugd. 
Onderdeel van deze subsidie is de samenwerking tussen de fondsen - mede via het 
onderzoeksprogramma ClubVital@2040. Op die manier zorgen we dat expertise en het netwerk goed 
wordt geborgd. .
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Verbijzondering "Besparingen zullen ten kosten
gaan van het aantal buurthuizen (incl. in zelfbeheer via subsidies), 
jongerenhuiskamers en beheerde
speeltuinen (incl. in zelfbeheer via subsidies), waardoor vastgestelde 
normen van verdeling over de
stad en kwaliteit niet b

Vraag Wordt bij besparingen geredeneerd vanuit het principe "Ongelijk 
Investeren voor Gelijke Kansen"? Lees, worden gebieden die nu onder de 
wijk- en buurtenaanpak vallen ontzien van bezuingingen ten opzichte van 
"sterkere" buurten in de stad?

Antwoord:

 Als er sprake zou zijn van besparingen op dit onderdeel, dan wordt het principe "Ongelijk investeren 
voor gelijke kansen" gehanteerd bij buurtcentra en jongerenhuiskamers. Dit is als zodanig vastgelegd 
in de kadernota "Bruisende buurtcentra, uitnodigend voor iedereen. Meerjarig perspectief buurtcentra 
2022-2032" die door de raad is vastgesteld op 6 april 2023. Voor beheerde speeltuinen geldt dat het 
goed is dat kinderen al van vroeg af aan contact leggen met de kinderen in hun omgeving zonder te 
letten op factoren zoals sociaal-economische status. Dit draagt bij aan gezond, veilig en kansrijk 
opgroeien. Mocht er sprake zijn van besparingen kijken we eerst naar de voorzieningen in de sterkere 
wijken.
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Verbijzondering

Vraag Er staat dat het in de voorjaarsnota aangekondigde pakket aan 
maatregelen in het brede sociale domein wordt uitgewerkt. Er staat niet 
dat de raad amendement 'Utrechtse basis is een absoluut minimum bij 
bezuinigingen' heeft aangenomen dat invloed heeft op deze maatregelen. 
Welke invloed is dat? Kan dit verwerkt worden in de tekst van een strekt 
ter vervanging?

Antwoord:

We werken aan de uitwerking van dit pakket volgens het principe zoals in het amendement 
aangegeven. Om dit te verduidelijken zullen we de volgende tekst opnemen in het erratum. Dit 
beantwoord ook de vraag naar de invloed van het amendement op de uitwerking:

Tekst voor erratum pagina 8

“Momenteel werken we het in de Voorjaarsnota aangekondigde pakket aan maatregelen in het brede 
sociale domein volgens vijf uitgangspunten, in lijn met het aangenomen amendement 'Utrechtse basis 
is een absoluut minimum bij bezuinigingen' uit zodat er voor de jeugd en Wmo sprake is van houdbare 
zorg. Mocht bij de invulling ook het 5e uitgangspunt noodzakelijk zijn wordt er breder in de begroting 
gezocht naar bezuinigingsmogelijkheden langs de lijnen van het amendement ‘Utrechtse basis is een 
absoluut minimum’.“
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Verbijzondering

Vraag Er wordt genoemd dat een taskforce werkt aan hulp en ondersteuning aan 
kwetsbare mensen op zo'n manier dat het ook in de toekomst financieel 
houdbaar is. Wie zijn betrokken bij de taskforce? Hoe wordt de raad 
geïnformeerd over de taskforce? Wat doet de taskforce?

Antwoord:

In de taskforce werken we (gemeente en zorgpartners) aan een voorstel dat in het vierde kwartaal van 
2023 naar de raad gaat. In dit voorstel gaan we in op hoe we financieel houdbare hulp en 
ondersteuning gaan vormgeven. Eén en ander leidt (na akkoord op het voorstel) tot voorstellen voor 
concrete maatregelen. Deze concrete maatregelen worden uitgewerkt door de taskforce (wederom 
door gemeente en zorgpartners gezamenlijk). Deze maatregelen reiken we bij de Voorjaarsnota aan 
voor een integrale afweging door de raad.
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Verbijzondering B3 Bijsturen op de huidige begroting

Vraag Er staat dat de taakstelling jeugdwet en wmo wordt geraliseerd binnen het 
brede sociaal domein. Dit is niet in lijn met het aangenomen amendement 
'Utrechtse basis is een absoluut minimum bij bezuinigingen'. Kan dit 
aangepast worden in strekt ter vervanging?

Antwoord:

We werken aan de uitwerking van dit pakket volgens het principe zoals in het amendement 
aangegeven. Om dit te verduidelijken zullen we de volgende tekst opnemen in het erratum. Dit 
beantwoord ook de vraag naar de invloed van het amendement op de uitwerking:

Tekst voor erratum pagina 329

“Taakstelling jeugdwet en Wmo (15,4 miljoen euro) deze wordt volgens de vijf uitgangspunten 
gerealiseerd binnen het brede sociale domein, waarbij de Utrechtse basis blijft behouden, 
overeenkomstig amendement Utrechtse basis is een absoluut minimum bij bezuinigingen.” Mocht bij 
de invulling ook het 5e uitgangspunt noodzakelijk zijn wordt er breder in de begroting gezocht naar 
bezuinigingsmogelijkheden langs de lijnen van het amendement ‘Utrechtse basis is een absoluut 
minimum’.”
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Verbijzondering Bij behandeling van de meest recente erfgoednota waren er vanuit de 
raad meer ambities dan haalbaar waren binnen budget en capaciteit, 
daarom werden moties ontraden of van aangenomen moties aangegeven 
dat die niet uitvoerbaar waren

Vraag Wat kan er in de nabije toekomst wel gedaan worden, wat eerder niet 
kon? of wat is er meer nodig om de ambities van de raad te realiseren? 
welk budget zou daarvoor nodig zijn?

Antwoord:

De ambities van de Raad zijn vastgesteld in de Erfgoednota (24-02-2022) en geoperationaliseerd in de 
Actieagenda Erfgoed 2023-2024 (06-04-2023). In de Actieagenda  zijn prioriteiten gesteld binnen de 
begroting Erfgoed. In de raadsbrief die hoort bij de actieagenda (kenmerk 10710762) is aangegeven dat we 
de volgende dingen voorlopig niet kunnen doen:

- Inventarisaties en aanwijzen groen/blauw erfgoed, actualisatie industrieel erfgoed, actualisatie 
woonschepen/nautisch erfgoed en actualisatie winkelpuien;

- Immaterieel erfgoed;
- Het intensiveren van de strategie erfgoed toegankelijk en beleefbaar maken, hiervoor 

implementatie Verdrag van Faro. 
 
Daarnaast is in diezelfde brief aangegeven dat er ruimte moet blijven binnen de programmering om op 
kansen in te springen of om onverwachte projecten op te kunnen pakken. Er is toegezegd aan uw raad 
(23T67) om in Q1 van 2024 de Actieagenda Erfgoed te actualiseren en indien gewenst nieuwe prioriteiten 
aan te brengen dan wel te bepalen welke activiteiten (en bijbehorende kosten) niet meer binnen de 
begroting passen. 
 
Door de grote opgaven waar Utrecht als stad voor staat, blijkt er in de praktijk weinig tot geen ruimte binnen 
de begroting om de hierboven genoemde ambities in 2024 op te pakken. Uitvoering van de hierboven 
genoemde ambities van uw raad zou een extra inzet vergen van 1,5 fte voor de duur van 3 jaar voor de 
gevraagde inventarisaties en daarop volgende aanwijzingsprogramma's. Voor het intensiveren van van de 
strategie erfgoed beleefbaar en toegankelijk maken en implementatie van nieuwe activiteiten in het kader 
van Faro, inclusief immaterieel erfgoed, gaat het om ongeveer 1,5 fte structureel.

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3Dd5a0a0e8-6180-4db8-9a62-21089841aa17
https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/4f6ce2e5-e1c2-4414-830f-a7741a0481f7
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Verbijzondering bereik en kwaliteit VE en de vele debatten daarover

Vraag Waarom is er geen indicator die gaat over de kwaliteit van de VE, en 
daarbij ingaat op het geactualiseerde Utrechts Kwaliteits Kader dat nav 
Motie 28 uit 2022 'Actualisering van het Utrechts Kwaliteits Kader inclusief 
kwaliteitsmeting is op korte termijn nodig' binnenkort gereed moet zijn. 
Daarnaast de vraag waarop de doelstelling van het aantal beschikbare 
plaatsen VE dit jaar en komende jaren gebaseerd is. Bij VE ook de vraag 
of het niet passend en waardevol zou zijn een indicator te benoemen over 
niet vervuld vacatures zoals bij PO/ of breder personeelstekort in VE en 
kinderopvang

Antwoord:

 Het UKK is niet bedoeld als kader waarmee een extra norm wordt opgelegd aan de VE/kinderopvang. De 
wettelijke kwaliteitsnormen worden gehandhaafd door de Inspectie Kinderopvang. Aan de hand van het 
UKK, het ontwikkelde competentieprofiel en de nog vorm te geven kwaliteitsmetingen gaan de 
professionals binnen de eigen organisaties met elkaar in gesprek over het verbeteren van de kwaliteit. Met 
partners rondom het jonge kind verkennen we binnenkort of we aan de hand van het UKK een nulmeting 
kunnen uitvoeren. In de jaarlijkse voortgangsbrief over de Voor- en Vroegschool (Q1, 2024) informeren wij 
u over de uitkomsten.  
Er worden jaarlijks ongeveer 1400 indicaties afgegeven voor VE. De doelstelling van 1260 beschikbare 
Voorschoolse Educatie plaatsen is gebaseerd op een bereik van 90% (90% van 1400). Als het aantal 
indicaties stijgt, verandert de doelstelling logischerwijs mee. Helaas beschikken we niet over cijfers over het 
personeelstekort bij de aanbieders van voorschool in Utrecht.  
 
Daarom kunnen wij het  personeelstekort niet opnemen als indicator. Personeelstekort en de invloed en 
gevolgen daarvan op het aanbod en de kwaliteit van voorschoolse educatie nemen wij wel mee in de 
jaarlijkse voortgangsbrief rond VVE. De raad ontvangt op korte termijn het vernieuwde UKK.
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Verbijzondering Indicatoren toegankelijkheid

Vraag De raad heeft meermaals gevraagd om indicatoren mbt toegankelijkheid 
bij de programmabegroting (M2016/94, M2018/94). Waar zijn deze 
indicatoren te vinden?

Antwoord:

Binnen het programma Levendige en gezonde stad zijn er twee doelstellingen met betrekking tot 
toegankelijkheid: toegankelijke sportvoorzieningen en toegankelijke buurtvoorzieningen. De 
belangrijkste indicatoren mbt het realiseren van deze doelstellingen zijn opgenomen in de nu 
voorliggende begroting. Deze gaan niet expliciet in op toegankelijkheid. De programmabegroting 
bevat geen indicatoren die specifiek betrekking hebben op de toegankelijkheid van de openbare 
ruimte/gemeentelijke voorzieningen. Toegankelijkheid van de openbare ruimte maakt integraal 
onderdeel uit van plannen voor de (her)inrichting van de openbare ruimte. Alle plannen worden op dit 
onderdeel getoetst. Daarnaast worden nieuwe gebouwen ontworpen volgens Utrecht Standaard 
Toegankelijk. Voor het bestaand eigen vastgoed worden nu inventarisaties uitgevoerd, zodat we een 
beter beeld krijgen van de mogelijke aanpassingen in de verschillende panden. Hierover informeren 
we de raad in Q1 2024.
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Verbijzondering

Vraag Er staat dat nog niet bekend is wat we niet meer doen. Klopt dat wel? We 
horen al geluiden uit de stad dat financiering stopt voor activiteiten, 
bijvoorbeeld voor een deel van de taken van stadsgeldbeheer. Hoe 
verhoudt zich dat tot deze bewering in de programmabegroting?

Antwoord:

Er zijn op dit moment nog geen besluiten genomen over het stoppen van activiteiten zoals 
aangegeven in de programmabegroting. Ook voor stadsgeldbeheer is het zo dat het contract loopt tot 
en met eind 2024 dus dat we hier niet mee stoppen. We zijn nog met Stadsgeldbeheer in gesprek 
over eventuele voortzetting van tijdelijke extra inzet schuldhulpverlening voor kwestbare groepen in 
2024. 
Het kan wel zo zijn dat organisaties activiteiten organiseerden uit tijdelijke subsidiemiddelen zoals 
versneld vernieuwen en dat deze aflopen.
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Verbijzondering Lerarentekort

Vraag Deze indicator geeft geen inzicht in verborgen tekorten en heeft geen 
doelstellingen voor komende jaren, waarom niet? En welke vooruitzichten 
zijn er op de tijdelijke middelen vanuit OCW tbv Utrecht Leert/ bestrijding 
lerarentekort?

Antwoord:

We zien dat het personeelstekort in het onderwijs oploopt. Dat is niet de ontwikkeling die we 
nastreven, integendeel. Met het opnemen van streefcijfers die suggereren dat een verlaging van de 
tekorten met lokaal beleid haalbaar is zouden we geen juist beeld geven van de realiteit.  Uit het 
rapport ‘Schaarste Schuurt’ van de Onderwijsraad blijkt dat dat het tekort landelijk zal blijven 
toenemen tot zeker 2030 . Overigens kunt u dit ook teruglezen in de toelichting op de deze indicator, 
die is opgenomen in de webversie. Op de vooruitzichten hebben wij op het moment dat we dit 
antwoord schrijven nog geen duidelijkheid gekregen van de minister. Op 9 oktober vindt hierover een 
overleg plaats.
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Verbijzondering Financien

Vraag Is het mogelijk hier ook inzicht te krijgen in de financiele situatie van 
schoolbesturen? en zo niet, waarom niet?

Antwoord:

Wij zijn niet voornemens om dit op te nemen in de programmabegroting. Dit is publiek toegankelijke 
informatie via de jaarverslagen van de schoolbesturen. De schoolbesturen publiceren deze op hun 
websites.
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Verbijzondering Indicator aantal wijken bij huisvesting

Vraag Inzicht op wijkniveau is eigenlijk nog niet gedetailleerd genoeg om echt 
inzicht te krijgen omdat de subwijken daarbinnen nog enorm verschillen 
qua aantallen schoolgebouwen. Kan hier inzicht gegeven worden in deze 
cijfers per subwijk?

Antwoord:

Dit inzicht wordt gegeven in de leerlingenprognoses die het college jaarlijks vaststelt en die de raad 
ontvangt via de kwartaalbrieven onderwijs.De leerlingenprognoses 2023 zijn te vinden via de website 
van de gemeente Utrecht.
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Verbijzondering Utrechtse Kindcentra

Vraag Gezien de voordelen die UK bieden voor oa doorgaande leerlijn, 
ouderbetrokkenheid, naschoolse activiteiten vinden we de voorbereidingen 
voor geplande UK's niet erg passen bij het principe van ongelijk investeren 
voor gelijke kansen. Kan toegelicht worden waarom hiervoor is gekozen 
en hoe dit wellicht wel matcht met dit principe?

Antwoord:

 

De gemeente onderschrijft de behoefte van een doorgaande leerlijn, ouderbetrokkenheid en naschoolse 
activiteiten. Sterker nog, de gemeente Utrecht heeft hiervoor een beleidsregel Utrechtse kindcentra (UK). 
Om in aanmerking te komen voor een Utrechts Kindcentrum, moet de school in aanmerking komen voor 
nieuwbouw of vergaande verbouw en dus op het Integraal huisvestingsplan onderwijsn staan. Hierin is de 
planning van het onderhoud, herbouw en verbouw van alle schoolgebouwen in de gemeente opgenomen. 
De volgorde hierin bepaalt wanneer een school “aan de beurt” is. Voor de UK's die op dit moment in 
voorbereiding zijn geldt dit ook. Momenteel wordt het nieuwe integraal huisvestingsplan onderwijs (IHP) 
ontwikkeld voor de jaren 2026-2041. Hierin wordt ook het principe ongelijk investeren voor gelijke kansen 
meegenomen. 
 
Het onderwijs schoolbestuur dient samen met de kinderopvangorganisatie een aanvraag in voor een UK. 
Om ongelijk te investeren voor gelijke kansen te stimuleren, stimuleert de gemeente de schoolbesturen om 
een aanvraag in te dienen als een school uit bepaalde gebieden in aanmerking komt voor nieuwbouw of 
vergaande verbouw.
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Verbijzondering 10-14 onderwijs

Vraag Waarom wordt er op gekozen voor 10-14 onderwijs in Vleuten (Aurelius), 
naast Academie10 in LR, en bijv niet in andere wijken in 'het oude deel' 
van de stad waarvoor beargumenteerd kan worden dat 10-14 onderwijs 
ook erg veel waarde kan hebben? al dan niet gekoppeld aan de situatie op 
sommige VO-scholen, die het 'zwaar hebben', waar het gaat om 
lerarentekort en leerlingafname

Antwoord:

Voor het succes van zo’n initiatief moeten scholen gemotiveerd en in staat zijn, deze ontwikkeling 
samen uit te voeren. De onderwijsinhoudelijke ontwikkeling kost veel tijd en vereist intensieve 
samenwerking. Het onderwijs zelf heeft het initiatief genomen voor een 10-14 school in Vleuten. In het 
“oude deel” van de stad is ook een initiatief gestart: Agora Hub030.
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Verbijzondering transformatie jeugdzorg

Vraag wanneer is de verwachting dat we de transformatie jeugdzorg en 
financiele situatie die daarbij gaat horen concreter terugzien in VJN en 
PGB?

Antwoord:

Een grote en urgente opgave ligt er op het gebied van de zorg voor de jeugd (en Wmo). Momenteel 
werken we het in de Voorjaarsnota 2023 aangekondigde pakket aan maatregelen in het brede sociale 
domein uit zodat er voor de jeugd (en Wmo) sprake is van houdbare zorg. Met een taskforce Jeugd 
werken we aan hulp en ondersteuning aan jeugdigen op zo’n manier dat het ook in de toekomst 
financieel houdbaar is, conform de uitgangspunten uit de VJN 2023 en de aangenomen 
amendementen. Kernpartners in de Taskforce Jeugd zijn Lokalis, Spoor030 en KOOS Utrecht. Waar 
nodig sluiten ook andere partners aan in de Taskforce Jeugd zoals Samen Veilig Midden Nederland, 
Yeph, JoU, Dock, onderwijs en Jeugdgezondheidszorg (JGZ). Zoals in de Voorjaarsnota is 
aangekondigd, doen we in het vierde kwartaal 2023 een integraal voorstel om dit vorm te geven. 
Besluitvorming en implementatie van de eerste maatregelen vinden in 2024 plaats.
Deze plannen hebben financiële consequenties en worden bij de voorjaarnota 2024 voorgelegd.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  37

Fractie PvdA
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman Dennis de Vries 
Documentnaam
Hoofdstuk Levendige en Gezonde stad
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 173
URL / Blz op website 173

Verbijzondering visie spelen

Vraag In meer debatten de afgelopen jaren kwam rondom spelen terug dat dit 
integraal belegd zou moeten zijn/ meer zou worden, in de eerste plaats 
onder jeugd, en dat het budget ontoereikend was voor de ambities. Hoe 
zien we die knelpunten (hier) terug? Waarom zijn er mbt spelen bijv geen 
indicatoren?

Antwoord:

In deze Programmabegroting zijn deze knelpunten inderdaad nog niet zichtbaar. Op dit moment zijn 
losse jongerenontmoetingsplekken geen onderdeel van het Speel- en sportbeleid. We ontwikkelen 
vanaf 2023 de integrale aanpak die nodig is rondom jongerenontmoetingsplekken binnen en buiten 
waarbij Jeugd deze intregrale aanpak coordineert in samenwerking met Openbare ruimte en andere 
relevante organisatieonderdelen. In het tweede kwartaal van 2024 volgt als eerste stap de visie van 
jongeren op binnen- en buitenplekken in de stad, rekening houdend met de beschikbare middelen.

Het uitvoeringsprogramma Spelen, Sporten en Bewegen in de openbare ruimte is onderdeel van een 
ander deel van de programmabegroting, namelijk het programma “Aantrekkelijke, groene 
leefomgeving en erfgoed” Doelstelling 3 “Extra groen dat bijdraagt aan klimaatadaptatie, biodiversiteit 
en/of recreatie voor mensen en dieren” (pag. 77). 
We hebben nu nog geen indicatoren omdat het programma nog in ontwikkeling is. 
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Verbijzondering Huisartsenzorg

Vraag Bij de VJN is een aantal moties aan- of overgenomen en zijn toezeggingen 
gedaan rondom huisartsenzorg en inzicht daarin. De verwerking daarvan 
missen we hier, bijv bij acties/ activteiten. Wat is de reden daarvan?

Antwoord:

Klopt, dit is niet specifiek opgenomen in de begroting omdat dit valt onder reguliere werkzaamheden 
vanuit volksgezondheid in de wijken.
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Verbijzondering Toelichting verschillen

Vraag Er staat dat de begrote inzet vanuit incidentele middelen voor Living Lab 
Eerst een thuis in 2024 lager is dan in 2023. Waarom is dat? En is daar in 
de jaren daarna nog iets te verwachten aan beschikbaar budget?

Antwoord:

In 2020 en 2021 zijn incidenteel middelen beschikbaar gesteld door het rijk voor de aanpak van 
dakloosheid. Wij hebben deze middelen meerjarig ingezet op Living lab Eerst een Thuis. In 2023 wordt 
Eerst een Thuis als ‘Living lab’ afgerond. Dit najaar komen de Hogeschool Utrecht en de Universiteit van 
Amsterdam met hun onderzoeksresultaten en zal met stakholders worden gekeken hoe de geleerde lessen 
vanuit Eerst een Thuis en de principes van Housing First kunnen worden geborgd. De resterende middelen 
voor Eerst een Thuis worden gereserveerd voor de borging van Eerst een Thuis in de komende vier jaar. 
Hierbij is rekening gehouden met de plannen om vanuit Eerst een Thuis nog 50 woningen te realiseren De 
verdeling van middelen is gemaakt op basis van de verwachte inzet per jaar, maaris mede afhankelijk 
van het beschikbaar komen van de locaties/woningen. Op basis van de inschatting in augustus 2022 
is de verdeling over de jaren geactualiseerd. In de tweede bestuursrapportage 2023 die nu ook 
voorligt wordt wederom een actualisatie van de inzet voorgesteld. Daarmee wordt de begroting voor 
2024 met nog € 0,625 miljoen opgehoogd vanuit de beschikbare middelen voor 2023 en worden ook 
middelen doorgeschoven voor inzet in 2025, 2026 en 2027. Het Rijk heeft voor volgende jaren 
structurele middelen gereserveerd voor de aanpak van dakloosheid. In de meicirculaire 2024 wordt 
bekendgemaakt hoe de structurele financiering naar gemeenten gaat plaatsvinden.
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Verbijzondering

Vraag Wat is de stand van zaken als het gaat om het project Staatsloosheid?

Antwoord:

Het project Staatloosheid is getemporiseerd. Andere wettelijke verplichte dienstverlening krijgt 
prioriteit, zoals verwerken van de registraties geboorte en overlijden, de eerste inschrijving van 
vluchtelingen, groei van nieuwe inwoners in Utrecht, maar ook de organisatie van een extra 
verkiezing. In Q1 2024 wordt de Raad geïnformeerd middels een Raadbrief met de Stand van zaken 
van het project, het dossieronderzoek naar de registraties in de BRP met een onbekende nationaliteit 
en de impact van de wetswijziging over de vaststelling van Staatloosheid welke op 1 oktober 2023 in 
is gegaan.
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Verbijzondering

Vraag Waarom is er voor gekozen het budget voor het project staatsloosheid met 
2 ton te verlagen?

Antwoord:

Het budget voor staatsloosheid is niet verlaagd. Het totale budget voor het project staatsloosheid is 
verspreid over verschillende jaren. De jaarsneden zijn niet aan elkaar gelijk. Het budget voor 2024 is 
0,2 miljoen lager dan dat van 2023. Zie ook antwoord vraag 40.
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Verbijzondering

Vraag Wat is de reden dat baten en lasten in 2024 bijna zijn verdubbeld tov 2023 
als het gaat om het programma ontwikkelen en wonen voor iedereen?

Antwoord:

De hogere baten in het programma worden grotendeels veroorzaakt door hogere baten (114 miljoen 
euro hoger in 2024 dan in 2023) binnen de grondexploitaties Leidsche Rijn en Stationsgebied. De 
opbrengsten binnen meerjarige grondexploitaties kunnen per jaar sterk fluctueren (jaarlijkse 
kasstroom uit vastgesteld grondexploitaties). In 2024 worden in de grondexploitaties Leidsche Rijn en 
Stationsgebied hogere opbrengsten geraamd dan in 2023. Dit heeft te maken met uitgiftes van 
gronden in 2024.
De hogere lasten hangen hiermee samen. Dit betreft de financieel technische verrekening met de 
balanspost onderhanden werk aan de kostenkant.
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Verbijzondering

Vraag De bouwenvelop voor de sporthal Voorveldselaan wordt stopgezet. 
Waarom is gekozen voor her prioritering, terwijl eerder onderzoek van de 
gemeente uitwees dat er juist behoefte was aan in sporthal in Utrecht 
Noordoost?

Antwoord:

Het klopt dat onderzoek uitwees dat er behoefte is aan een sporthal in Utrecht noordoost. Zoals ook 
aangegeven is in de voorjaarsnota 2023, is er gegeven de beschikbare middelen prioriteit gegeven aan de 
sporthal in vleuten de meern vanwege de combinatie met onderwijs daar. Als we in Vleuten nu geen 
sporthal realiseren komen er alleen 3 gymzalen, immers bij de VO school is ruimte nodig voor 
bewegingsonderwijs. Deze zijn in een later stadium niet meer om te bouwen tot een sporthal. Sporthal 
voordorp heeft geen relatie met bewegingsonderwijs en kan om die reden ook later in de tijd worden 
gerealiseerd wanneer er voldoende middelen beschikbaar zijn.
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Verbijzondering

Vraag Er wordt gestopt met de grootschalige herinrichting van het Janskerkhof. 
Welke invloed heeft dit op het autovrij maken van het Janskerkhof en de 
Oudegracht?

Antwoord:

Zie ook het antwoord op de vragen 214 van het CDA. Indien het autoparkeren op het Janskerkhof 
onverhoopt niet opgeheven wordt, zal dit in plaats daarvan op andere plekken in de binnenstad 
gebeuren, conform de aanpak voor de binnenstad om 50 parkeerplaatsen per jaar op te heffen. De 
ambitie om de Oudegracht vrij te maken van autoparkeerplaatsen blijft onverminderd overeind, in 
2023 worden er op de Oudegracht 20 autoparkeerplaatsen opgeheven.
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Verbijzondering

Vraag Hoeveel FTE werkt er binnen het stadskantoor aan de ‘’gezonde 
gebiedsontwikkeling’’ en hoeveel fte werkt er aan het project tijdelijk 
wonen? Graag zo specifiek mogelijk uitgesplitst.

Antwoord:

Gezonde gebiedsontwikkeling is een integrale opgave waar veel mensen aan werken. Binnen Ruimte 
wordt er vanuit de structuur van 7 gebieden (de gebiedsopgaven) gewerkt aan de gezonde 
gebiedsontwikkeling van Utrecht. Het aantal fte dat binnen die gebieden werkt als ruimtelijk regisseur, 
gebiedscoördinator en gebiedssecretaris is 32,2 fte (deze fte werkt voor ca. 10 tot 30% van de tijd 
declarabel aan specifieke projecten binnen de gebiedsopgave). Dit is dus exclusief de inzet van de 
diverse projectleiders, planeconomen en experts van de diverse beleidsterreinen die bij 
gebiedsontwikkeling zijn betrokken. Binnen de gebiedsopgaven wordt ook meegewerkt aan het project 
tijdelijk wonen.
De specifieke inzet op tijdelijk wonen is 4,5 FTE.
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Verbijzondering

Vraag Er wordt een realisatieteam in het leven geroepen om het tekort aan 
woonruimte te verminderen. Op welke manier krijgt de taskforce tijdelijk 
wonen een vervolg? Hoe groot is dit team en wat gaat dit team concreet 
doen om het tekort aan woonruimte te verminderen? Welke gevolgen 
hebben de verminderde lasten van 700.000 voor de werkzaamheden van 
dit team?

Antwoord:

De Taskforce tijdelijk wonen maakt onderdeel uit van het realisatieteam. Het realisatieteam bestaat uit 
ca. 10 personen (programmamanagers, trekkers voor de verschillende treden, communicatie en 
ondersteuning) en zet zich in om het aanbod van sociale huurwoningen te vergroten, voor zowel 
regulier woningzoekenden als kwetsbare en bijzondere doelgroepen. Dit doet het team via vijf treden 
tegelijk: realiseren van permanente sociale woningbouw, samenwerking in de regio, optimaal benutten 
van de bestaande woonvoorraad, inzet van eigen vastgoed en/of aankoop van vastgoed van derden 
en toevoegen van tijdelijke woningbouw.  
De impact van de verminderde lasten van 700.000 is voor 2023 te overzien als gevolg van de 
opstartfase (organisatie is opgebouwd) en de bestuurlijke besluitvorming die genomen moet worden 
om tot een balans te komen tussen vraag (bijzondere en kwetsbare doelgroepen alsmede reguliere 
woningzoekenden) en aanbod naar sociale huurwoningen.
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Verbijzondering

Vraag Hoe zit het met lokale duurzame warmte-initiatieven zoals in Overvecht-
Noord? Er is best veel beïnvloedbaar budget, maar we zien eventuele 
ruimte hiervoor niet terugkomen in de begroting.

Antwoord:

Met de initiatieven, breed in de stad, werken we goed samen (o.a. in Oog in Al, en ook in Overvecht-
Noord). Tegelijk zijn we bezig om in kaart te brengen hoe we warmte-initiatieven een toegankelijk 
speelveld in de planvorming van de buurtaanpak kunnen bieden. De raad wordt daar via een brief Q1- 
2024 over geïnformeerd. 
Er lijkt voldoende budget om buurtinitiatieven in algemene zin te ondersteunen in hun activiteiten. 
Binnen het budget voor de Buurtaanpak zijn ook middelen beschikbaar om warmte-initiatieven te 
ondersteunen.   
Het budget voor ondersteuning van buurtinitiatieven wordt ingezet voor samenwerking en/of 
begeleiding van de eerste stappen in de ontwikkeling van zo’n initiatief. Soms gaat het om 
communicatie/bewustwording in de buurt, mogelijkheden voor besparing, duurzame opwek of 
collectieve inkoopacties. Daarbij zijn ook subsidies beschikbaar, zoals voor energie-advies of 
vouchers voor MKB. En soms gaat het om warmte-alternatieven. Ook daarvoor zijn middelen 
beschikbaar, voor bijvoorbeeld een verkennend onderzoek en communicatie daarover in de buurt. In 
een financiële dekking van tekorten in een business case (onrendabele top) is niet voorzien. Natuurlijk 
zijn in die gevallen wel landelijke subsidies en financieringsarrangementen beschikbaar waar in het 
verkennend onderzoek aandacht aan kan worden besteed, zodat buurtinitiatieven weten welke 
mogelijkheden er zijn. 
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Verbijzondering

Vraag Netcongestie: We lazen over het initiatief van We Drive Solar en 
MyWheels over auto's met accu's die stroom kunnen terugleveren (Accu 
van één elektrische deelauto kan 15 huizen van stroom voorzien: in 
Utrecht kan het en zo werkt het | Binnenland | AD.nl). Draagt dit ook bij 
aan de oplossing van netcongestie en zo ja, kan de gemeente iets doen 
om die impact te vergroten?

Antwoord:

Ja deze oplossing draagt bij en we spannen ons in om de impact te vergroten. Wij hebben in alle 
concessies voor publieke laadpalen bidirectioneel laden als vereiste. Omdat recent de protocollen 
voor bidirectioneel laden zijn aangepast - dit is nog steeds een innovatief vakgebied - moeten veel 
laadpalen nog worden geüpdatet om met auto’s te kunnen communiceren. Dit zal in de loop van 2024 
gebeuren. Ook zijn nog niet alle elektrische deelauto’s geschikt voor bidirectioneel laden. De 
verwachting is wel dat door de samenwerking tussen MyWheels en WeDriveSolar het aantal 
elektrische deelauto’s die bidirectioneel kunnen laden snel toeneemt. Utrecht loopt hierbij voorop in 
Europa (en de wereld). En dus profiteert Utrecht het eerst van de bijdrage van bidirectioneel laden aan 
het verminderen van netcongestie. Alle elektrische auto’s die gebruik maken van de laadpalen van 
WeDriveSolar, worden al wel slim geladen, waarbij de auto’s in de piek langzamer laden om daarmee 
netcongestie te verminderen. Andere exploitanten van Utrechtse laadpalen zijn ook aan het testen en 
opschalen van netbewust laden. Op korte termijn is dit een oplossing met een grotere impact dan 
bidirectioneel laden Het vermogen van laadpalen wordt daarbij op basis van signalen van de 
netbeheerder bij congestie omlaag gebracht. In de nieuwe concessie die gaat lopen vanaf 1 januari 
2024 wordt netbewust laden verplicht.
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Verbijzondering

Vraag Is er al iets meer bekend over de uitwerking van deze producten om 
parkeren in parkeergarages te stimuleren?

Antwoord:

Om bewoners te stimuleren om in de parkeergarages of ringhubs aan de rand van de stad te parkeren 
in plaats van in de openbare ruimte, vertalen we het beleid uit 2021 (parkeervisie) en 2022 (module 
parkeren op afstand) naar nieuwe producten. We stimuleren het gebruik van parkeergarages in en 
rond het centrum  door nieuwe abonnementsvormen te ontwikkelen. Naast de bestaande 
abonnementen voor 5 of 7 dagen per week, denken we bijvoorbeeld aan nacht- en/of 
weekendabonnementen. Voor gebiedsontwikkelingen zoals in Merwedekanaalzone en Beurskwartier 
zetten we, naast een gevarieerd aanbod van deelmobiliteit in het gebied, in op parkeren op afstand. 
Wij hebben t onlangs het tarief vastgesteld voor het ringhubabonnement voor de bewoners van deze 
gebiedsontwikkelingen. Hierover wordt u binnenkort per brief geïnformeerd. Er loopt op dit moment 
een pilot voor bewoners van Rivierenwijk om te ervaren hoe het is op afstand (in de P&R Westraven) 
te parkeren. De informatie uit de pilot levert inzicht over hoe parkeren op afstand kan gaan werken 
voor deze en vergelijkbare doelgroepen. Wij informeren u hier volgend jaar over. Ook voor 
onderwijzers en leraren willen we parkeren op afstand aanbieden, dit werken we in 2024 uit.
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Verbijzondering

Vraag Waarom wordt er in  2025 gemikt op een 6.5 en niet hoger?

Antwoord:

Voor de indicatoren ‘Waardering van het onderhoud van de verharding’ en ‘Waardering van de 
verzorging van het openbare groen' is een doelstelling opgenomen van 6,8 in 2025, op basis van de 
motie M387 'Geen zesjescultuur wij willen een 7 scoren op de kwaliteit van de openbare ruimte’. Dit 
geldt niet voor de indicator ‘Waardering van het schoonhouden van de openbare ruimte in de buurt’, 
hiervoor streven we naar een 6,5. Voor het schoonhouden van de stad is de door de raad 
vastgestelde norm CROW-niveau B, en CROW-niveau A in de binnenstad en winkelgebieden. 
CROW-niveau B staat ongeveer gelijk aan een 6. Wij hebben een 6,5 opgenomen als doelstelling 
omdat een hoger cijfer niet haalbaar is met de beschikbare middelen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  51

Fractie ChristenUnie
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman  
Documentnaam
Hoofdstuk Aantrekkelijke,_groene_leefomgeving
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 72
URL / Blz op website 72

Verbijzondering

Vraag Er wordt een structurele besparing voorzien van 1.085 miljoen in 2025 
door versobering van het beeldkwaliteitsniveau van de openbare ruimte. 
Hoe wordt omgegaan met het beperken van het risico op hoge 
herstelkosten als gevolg van achterstallig onderhoud?

Antwoord:

Een deel van de bezuiniging vullen we in door het versoberen van het beeldkwaliteitsniveau. Denk 
hierbij aan het minder reinigen van onze civiele constructies. Deze bezuiniging leidt niet tot 
achterstallig onderhoud, omdat het effect op de technische staat van het object zeer beperkt is. Het 
ziet er echter wel minder fraai uit.
Een ander onderdeel van de bezuiniging is het uitstellen van groot onderhoud aan onze woonstraten. 
Dit leidt enerzijds tot een versobering van het beeldkwaliteitsniveau. Anderzijds kan dit leiden tot 
achterstallig onderhoud. We monitoren dit jaarlijks. Als dit leidt tot achterstallig onderhoud dan kan 
deze bezuiniging niet structureel worden doorgevoerd want we willen hoge herstelkosten voorkomen. 
We zoeken dan naar alternatieve dekking. Dit wordt verder toegelicht in de raadsbrief Voortgang 
versoberingsopgave Openbare Ruimte.  

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
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Verbijzondering

Vraag Hoe wordt vorm gegeven aan het verbeteren van de toegankelijkheid van 
de openbare
ruimte voor mensen met een beperking?

Antwoord:

Bij de uitvoering van onderhoud en (her)inrichtingsprojecten nemen we  de toegankelijkheid van de 
openbare ruimte altijd mee. Denk hierbij aan het toegankelijk maken en houden van onze stoepen en 
het plaatsen van geleidestroken voor blinden en slechtzienden. Daarnaast voegen we op diverse 
plekken in de stad rateltikkers toe aan de verkeerslichten. De toegankelijkheid van de openbare ruimte 
is onderdeel van het Handboek Openbare Ruimte, dat leidraad is voor inrichting van de openbare 
ruimte.

https://www.utrecht.nl/ondernemen/vergunningen-en-regels/beheer-inrichting-gebruik-bing/handboek-openbare-ruimte/
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Verbijzondering

Vraag Op welke manier wordt de realisatie van de particuliere Islamitische 
begraafplaats ondersteund?

Antwoord:

Sinds het raadsbesluit van 3 februari 2022 zijn we in gesprek met de Verenigde Utrechtse Moslims 
(VUMO) over de voorwaarden waaronder de grond aan hen kan worden uitgegeven met als doel om 
het aangewezen perceel te verkopen zodra we overeenstemming hebben en juridische procedures 
zijn doorlopen. Hierbij bieden we VUMO actieve ondersteuning zoals het delen van onze kennis van 
exploitatie en beheer van de begraafplaats. We bespreken ook de inrichting, de realisatie- en 
inrichtingskosten, het aantal graven, het onderhoud, de uitstraling van de begraafplaats, de 
ecologische inrichting, het mogelijk gezamenlijk gebruik van gemeentelijke voorzieningen zoals de 
toegangsweg, de parkeerplaats en de grondprijs. Waar nodig betrekken we de buurt.
VUMO maakt in overeenstemming met het gemeentelijk programma van eisen een eigen 
inrichtingsplan, onderhoudsplan en exploitatie-opzet voor de begraafplaats. Vervolgens maken we 
een integrale afweging over de verkoop, realisatie en ingebruikname.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/ebb7f1bd-9bf4-4352-81e0-5427789933d1#04b73a21-ff07-47c5-8f0f-f207b4b11dc4
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Verbijzondering

Vraag Is minder van 5 meldingen als doelstelling realistisch als het gaat om het 
aantal geregistreerde meldingen van grondwateroverlast?

Antwoord:

Ja, deze doelstelling is realistisch. Het betreft hier de meldingen die zijn toe te rekenen aan te hoge 
grondwaterstanden in de openbare ruimte. Op bladzijde 16 van het Duurzaamheidsverslag 2022 kunt 
u lezen dat wij in de jaren 2019, 2020 en 2021 deze doelstelling hebben gehaald.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/7b1ebf8a-0c18-4cd1-a6ce-8b4b8a6df466?documentId=1d348e58-bffd-4219-bfe7-03ca33860e61
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Verbijzondering

Vraag Wat is er bekend over maatregelen om cybercriminelen tegen te gaan als 
het gaat om systemen voor het beheren van de openbare ruimte?

Antwoord:

Voor Cybersecurity bestaan er landelijke normen, richtlijnen en maatregelen. Deze zijn opgenomen in 
de BIO (Baseline Informatiebeveiliging Overheid) en de CSIR (Cybersecurity Implementatie Richtlijn). 
Bij Stadsbedrijven zijn twee onderzoeken naar de digitale weerbaarheid van de assets in de 
buitenruimte afgerond. De resultaten van dit onderzoek leveren een routekaart op voor de aanpak van 
de digitale weerbaarheid van de operationele technologie (OT). De weerbaarheid hiervan verbeteren 
is een nieuwe activiteit voor Stadsbedrijven.
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Verbijzondering

Vraag Uitbreidingsinvestering A gaat over het plaatsen van ondergrondse 
containers op nieuwe locaties. Daar is vanaf 2025 geen budget voor 
berekend. Maar met de woningbouwopgave die er ligt, neem ik aan dat er 
ook vanaf 2025 ondergrondse containers op nieuwe locaties moeten 
komen. Hoe wordt dat dan vanaf 2025 gefinancierd?

Antwoord:

We geven nu alleen aan waar we voor 2024 autorisatie voor vragen, en voor de komende jaren (2025, 
2026 en 2027) geven we een doorkijk voor zover mogelijk. De uitbreidingsinvesteringen van de 
ondergrondse containers geldt ook na het jaar 2024. Door de uitbreiding van de stad worden nieuwe 
(ondergrondse) containers geplaatst. Voor het jaar 2025 wordt dit ingeschat op een bedrag van 2,177 
miljoen euro. Voor de jaren na 2025 verwachten we een inschatting op hetzelfde bedrag als voor jaar 
2025 dus 2,177 miljoen euro.
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Verbijzondering

Vraag In welke mate is de hoogte van het ondernemersfonds beïnvloedbaar en 
in hoeverre is dit fonds benut in de jaren hiervoor?

Antwoord:

De hoogte van het Ondernemersfonds is gekoppeld aan een harde afspraak met de georganiseerde 
ondernemers in de stad. Het Ondernemersfonds is 10 jaar geleden tot stand gekomen. Op voorspraak 
van de ondernemers zelf, is er een generieke belastingverhoging doorgevoerd zodat alle 
ondernemers bijdragen. Dit om het freeridersgedrag te doorbreken. De hoogte van het 
Ondernemersfonds wordt bepaald door een opslag van 11,1% op de ozb niet-woningen. De 
onafhankelijke stichting Ondernemersfonds Utrecht beheert het geld dat door de ondernemers zélf 
wordt opgebracht en uitgegeven. Het overgrote deel van de middelen - ca. 80% - wordt in het eerste 
jaar ook uitgegeven. Het is de bedoeling dat de middelen binnen 3 jaar worden uitgegeven. Zo kunnen 
de verenigingen ook sparen voor grotere projecten. Voor Coronatijd werd er wat meer uitgegeven dan 
binnenkwam, in coronatijd is dat wat teruggelopen, maar afgelopen jaar is deze tendens weer 
doorbroken. Sommige verenigingen zijn kwetsbaar in organisatiegraad en hebben moeite de middelen 
goed uit te geven. Het Ondernemersfonds wordt steeds nadrukkelijker aangesproken die middelen in 
te zetten voor een sterkere organisatiegraad in kwetsbare gebieden en voor gebiedsoverstijgende 
thema's. Binnenkort informeren we u over de evaluatie van OFU die hier ook op zal ingaan.
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Verbijzondering

Vraag Waarom is een actualisatie van het hotelbeleid noodzakelijk en wat kost 
het?

Antwoord:

In het Coalitieakkoord 'Investeren in Utrecht' is opgenomen dat we de hotelstop loslaten. Wij staan 
open voor een verantwoorde groei van toerisme en dan vooral duurzame vormen van toerisme en 
zakelijk toerisme. Om een aanpassing te kunnen doen op de 'pas op de plaats' (de hotelstop) moet 
het hotelbeleid worden aangepast. Inschatting kosten: ca. 75.000 euro en een deel van deze middelen 
is in een adviesopdracht uitgezet. In 2024 komen we met een voorstel naar de Raad.
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Verbijzondering

Vraag Wat doen we op dit moment aan personele inzet als het gaat om 
gebiedsadvisering? Wat kost het precies en wat levert het ons op?

Antwoord:

Utrecht is onderverdeeld in 10 wijken en 6 gebiedsteams. De opgave Economie - Werk voor Iedereen 
levert per gebiedsteam de dienst advies a 250 uur per jaar (ca. €150.000,-). Daarnaast adviseert 
Economie - Werk voor Iedereen in diverse gebiedsprojecten, zoals Strijkviertel en omgevingsvisie 
Overvecht (veelal gedekt via gebiedsopgaven). De opbrengst is dat we het al dan niet stimuleren van 
werkgelegenheid meenemen in integrale afwegingen in de gebieden, met als uiteindelijke doel dat de 
stad in balans groeit, met voldoende werkgelegenheid, vitale winkelgebieden en (vrije tijds) 
voorzieningen in nabijheid van woningen. Zoals vastgelegd in de RSU 2040. In de MPR delen we met 
u de voortgang. Om de langetermijndoelstellingen uit de RSU 2040 op werkgelegenheid tot uitvoering 
te brengen is er in bijna alle gebieden extra inzet nodig.
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Verbijzondering

Vraag Op welke manier betalen wij mee aan de ROM en het OMU en om welke 
bedragen gaat dat?

Antwoord:

Wij leveren in 2023 een exploitatiebijdrage aan de ROM van €912.779, deels aan taken die zijn 
overgegaan van de gemeente naar de ROM. Vanwege indexering is dit bedrag hoger dan in de 
programmabegroting vermeld staat. Ook verlenen wij €175.440 exploitatiesubsidie voor het 
overnemen van taken die voorheen bij de EBU lagen. Dat is inclusief de bijdrage aan de huidige EBU, 
die via de ROM loopt. Aan Startup Utrecht Region, dat begin 2022 is onder gebracht bij de ROM, 
verlenen wij jaarlijks €73.000 subsidie. Sinds de oprichting van de ROM is daarnaast in 2 tranches 
een kapitaalverstrekking van €6.000.000 aan het participatiefonds gedaan.
Hoewel we er wel van profiteren, betalen we niet mee aan de exploitatie van de OMU. We  hebben dit 
voorgaande jaren ook niet gedaan. De exploitatie wordt geheel gedragen door de Provincie. Op 
projectbasis heeft de gemeente Utrecht de mogelijkheid om een herontwikkeling met de OMU te 
cofinancieren conform de Intentieovereenkomst die tussen gemeente Utrecht en OMU is gesloten in 
2021. Vanuit het corona steunmaatregelenpakket en de middelen uit het coalitieakkoord is hiervoor 
geld gereserveerd. Alleen als de gemeente Utrecht een herontwikkeling van de OMU cofinanciert, 
betalen wij indirect mee aan de OMU. Het gaat dan enkel om de uitvoeringskosten van het project, die 
worden verrekend met het uiteindelijke financiële projectresultaat. Investeringsprojecten voor 
verdichting (en verduurzaming) zijn kapitaalintensief en vergen veel voorbereidingstijd. Wij werken 
momenteel intensief samen met de OMU. De verwachting is dat we deze collegeperiode met de 
gereserveerde middelen 2 tot 3 projecten kunnen realiseren, waarover we uw raad zullen informeren. 
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Verbijzondering

Vraag Uit de nulmeting bleek dat slechts 39% van de bewoners tevreden is over 
de beschikbaarheid van ruimte voor bewonersinitiatieven in de buurt. 
Waarom is niet gekozen de doelstelling voor de komende jaren te 
verhogen?

Antwoord:

Uit de inwonersenquête blijkt dat 19% (zeer) ontevreden is, 42% neutraal en 39% (zeer) tevreden. We 
vinden het van belang om de tevredenheid te meten en zien bij de laatste metingen een redelijk 
stabiel beeld. Met de groei van de stad en de toenemende vraag naar de aanwezige/beschikbare 
ruimtes is het niet realistisch dat dit percentage significant gaat stijgen zonder de bijbehorende 
investeringen voor aanvullende ruimtes.
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Verbijzondering

Vraag Combinatiefunctionarissen. Op zich zijn we hier groot voorstander van, 
maar gezien de benodigde bezuinigingen en bijvoorbeeld het feit dat we 
onze taakstelling voor statushouders niet halen, vragen we ons af of dit nu 
een verstandige uitgave is om te doen. Hoe reflecteert het college hierop?

Antwoord:

Het gaat hier om het uitvoeren van een rijksregeling waarbij sprake is van cofinanciering, dus met het 
niet doen van deze uitgave verliezen we ook de bijdrage vanuit het rijk. Vanuit deze regeling zetten de 
gezamenlijke ministeries en VNG/VSG zich in om de komende jaren vraaggericht de toeleiding en 
begeleiding naar sport-, beweeg- en cultuuraanbod te versterken, zodat meer mensen actief 
betrokken raken bij en deelnemen aan sport, bewegen en cultuur en daarmee gezonder, actiever en 
fitter worden. Gelet op de cofinanciering en de bijdrage van het Rijk daarin adviseren wij niet om deze 
middelen in te zetten voor het oplossen van bezuinigingen of het behalen van een 
huisvestingstaakstelling.
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Verbijzondering

Vraag Waar komt het verschil in lasten en baten vandaan tussen 2023 en 2024 
als het gaat om vergunningen in de openbare ruimte?

Antwoord:

De opbrengsten in 2024 wijken af van 2023 doordat de legestarieven zijn geindexeerd. Daarnaast zijn 
de opbrengsten ook afhankelijk van de inschatting van de productie. Aan de kostenkant hebben we te 
maken met stijgende personeelslasten als gevolg van de loonontwikkeling.
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Verbijzondering

Vraag Bij de VJN heeft wh Schilderman toegezegd te onderzoeken op welke 
manier CO2 uitstoot onderdeel kan worden van de begroting. Wat is hier 
de status van?

Antwoord:

Zoals we u in de raadsbrief van 29 september over dit onderwerp hebben laten weten, streven we 
ernaar om vóór de behandeling van de Programmabegroting 2024 hier bij u op terug te komen.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/441f0dd1-7d47-4797-85bd-5352a8c44252
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Verbijzondering

Vraag Hoe heeft het totaal aan baten en lasten zich de afgelopen jaren 
ontwikkeld? Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de groei van de baten 
en kunnen deze (indicatief) gekwantificeerd worden? (Bv. groei 
inwoneraantal, verhoging OZB, verandering in Rijksbeleid, etc.)

Antwoord:

Dit zijn de ontwikkelingen met betrekking tot het totaal aan baten en lasten in de afgelopen 5 jaar (2019-2024) 
binnen onze gemeente. In deze periode hebben zowel de baten als de lasten een stijging doorgemaakt.De baten 
zijn met 32% toegenomen, terwijl de lasten met 29% zijn gestegen. De stijging aan de baten kant is grotendeels 
toe te schrijven aan de toename van de gemeentefondsuitkering. Deze uitkering is in de afgelopen jaren met 
293,5 miljoen euro gestegen. Daarnaast heeft de verhoging van de onroerendezaakbelasting ook aanzienlijk 
bijgedragen aan de toename van de baten, met een stijging van 70,1 miljoen euro. 
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Verbijzondering

Vraag Waarom ontbreekt een streefgetal voor de doelstelling "% niet vervulde 
vacatures in het primair onderwijs"?

Antwoord:

 We zien dat het personeelstekort in het onderwijs oploopt. Dat is niet de ontwikkeling die we 
nastreven, integendeel. Met het opnemen van streefcijfers die suggereren dat een verlaging van de 
tekorten met lokaal beleid haalbaar is, zouden we geen juist beeld geven van de realiteit. Uit het 
rapport ‘Schaarste Schuurt’ van de Onderwijsraad blijkt dat het tekort landelijk zal blijven toenemen tot 
zeker 2030. Overigens kunt u dit ook teruglezen in de toelichting op de deze indicator, die is 
opgenomen in de webversie. Op de vooruitzichten hebben wij op het moment dat we dit antwoord 
schrijven nog geen duidelijkheid gekregen van de minister. Op 9 oktober vindt hierover een overleg 
plaats. 
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Verbijzondering

Vraag Wat zijn de totale kosten aan het leerlingenvervoer over de afgelopen 
jaren? Kan dit worden omgerekend tot een bedrag per kind per jaar of 
schooljaar, en uitgeplitst naar SO/VSO en of de school van bestemming 
binnen of buiten de gemeente ligt?

Antwoord:

De totale vervoerskosten, het totaal aantal leerlingen wat gebruik maakt van leerlingenvervoer en het 
aantal bestemmingen binnen en buiten de gemeente van de jaren 2021 en 2022 zijn terug te vinden in 
onderstaande tabel. Er kan geen directe omrekening tot een bedrag per kind per jaar plaatsvinden 
omdat het gaat om verschillende soorten leerlingenvervoer. Daarnaast worden de totale 
vervoerskosten per boekjaar en de leerlingenaantallen per peildatum (1-10) berekend.

  2021 2022 
Totale vervoerskosten € 4.950.000 € 5.035.000 
Totaal aantal leerlingen 1171 1178 
Aantal bestemmingen 
binnen de gemeente 

803 838 

Aantal bestemmingen 
buiten de gemeente 

368 340 

% buiten de gemeente 31,4% 28,9% 
Waarvan SO 538 564 
Waarvan VSO 406 385 
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Verbijzondering

Vraag Waarom is de doelstelling voor scholen zonder aardgasaansluiting voor 
2023 lager dan de realisatie in 2022?

Antwoord:

De doelstelling voor 2023 werd al eerder vastgesteld (PB2023). De realisatie van het percentage was 
in 2022 hoger dan verwacht en zelfs hoger dan de verwachting die we voor 2023 hadden.
De informatie over de realisatie delen we via de jaarstukken aan het begin van ieder kalenderjaar.
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Verbijzondering

Vraag Hoeveel % van de schoolgebouwen zijn, volgens de huidige inschattingen, 
geschikt voor zonnepanelen?

Antwoord:

Op dit moment kunnen we hierover geen cijfers delen. We zijn bezig met een inventarisatie van de 
panden waarin we ook informatie opnemen of een pand überhaupt geschikt is voor het toepassen van 
zonnepanelen. Deze informatie is eind 2023 beschikbaar. We informeren u hierover in de eerste 
kwartaalbrief van 2024.
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Verbijzondering Aanpassing Huisvestingsverordening (groeimodel)

Vraag Wat houdt de aanpassing huisvestingsverordening (groeimodel) in? En 
wat zij hiervan de kosten?

Antwoord:

De komende aanpassingen in de huisvestingsverordening staan nog niet vast. De focus zal komen te 
liggen op de nieuwe mogelijkheden die voortkomen uit de wijzigingen in de Huisvestingswet die naar 
verwachting in 2024 operationeel worden. Denk hierbij aan herzien vitale beroepen, mogelijke 
vergunning nieuwbouw koopwoningen en uitbreiding mogelijkheden lokale voorrang. In het vierde 
kwartaal 2023 volgt een raadsbrief over de lopende zaken binnen wonen en daarmee wordt u ook 
hierover nader geïnformeerd. De kosten hangen sterk af van de te maken beleidskeuzes.
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Verbijzondering Indicator 3 - % verplaatsingen binnen, van en anar de gemeente Utrecht 
dat met het ov wordt gedaan.
De realisatie in 2022 en 2023 en de doelstelling voor komende jaren zijn 
lager dan de nulmeting in 2018. Corona is een grote factor geweest in de 
daling v

Vraag Zijn er naast Corona nog andere oorzaken aan te wijzen voor de daling 
van het OV gebruik? Zo ja, welke?

Antwoord:

Er is sprake van een aantal ontwikkelingen die van invloed zijn op de daling van het ov-gebruik:
• Indirect gevolg van corona is dat er meer dan voor corona thuis (hybride) wordt gewerkt, en dat 
werkenden dus minder reizen. Dit is vermoedelijk een blijvend (en wenselijk) effect.
• De ov-bedrijven hebben, net zoals andere sectoren, te maken met een personeelstekort. Dit 
personeelstekort heeft tot gevolg dat de dienstregeling voor busmaatschappijen niet volledig is in te 
vullen en er de afgelopen jaren, ook na Corona, met een afgeschaalde dienstregeling is gereden. Dus 
minder busritten.
• Er zijn de afgelopen jaren een aantal werkzaamheden aan de trambaan geweest, waardoor de 
SUNIJ-lijn een tijd niet heeft gereden. Vooral in 2020/21.
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Verbijzondering

Vraag Wat zijn de gevolgen van het uistellen van een update aan de 
fietsbewegwijzering?

Antwoord:

De fietsbewegwijzering is er vooral voor de onbekende fietser in de stad en helpt hen de juiste weg te 
vinden. De huidige fietsbewegwijzering in de stad is niet eenduidig, niet compleet en op sommige 
plekken te gedetailleerd of niet correct meer. Het beeld is wisselend. Op sommige plekken in de stad 
staan palen met veel fietsbordjes die niet allemaal goed verwijzen. Op veel andere plekken ontbreken 
er bordjes op cruciale plekken in het netwerk. In de uitgewerkte plannen willen we het aantal doelen 
(bestemmingen) op de borden terugbrengen, zodat het systeem overzichtelijker en beter te beheren 
wordt. Zolang het nieuwe systeem niet buiten op straat staat, faciliteren we de onbekende fietser in de 
stad niet goed met fietsbewegwijzering op o.a. de (regionale) hoofdfietsroutes.
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Verbijzondering Nieuwe verkeerslichten worden […] op dit moment

Vraag Hoeveel brengt de besparing op om verkeerslichten niet meer standaard 
als iVRI uit te voeren maar als iVRI ready? Wat zijn de (extra) kosten om 
dit op een later moment alsnog te doen? Wat zijn de gevolgen voor ons 
verkeerssysteem om verkeerslichten niet meer standaard als iVRI uit te 
voeren?

Antwoord:

Wij schatten de totale extra kosten van elke iVRI op € 5000,- per jaar t.o.v. een conventioneel 
verkeerslicht (VRI). Deze kosten hebben wij niet opgenomen in onze begrotingen, er is dus geen 
sprake van een besparing op het huidige (beheer) budget. 
Als we later besluiten de iVRI-ready varianten om te zetten naar volledige iVRI’s, dan zouden we deze 
beheerskosten wel moeten gaan begroten. Op dit moment zijn de beheerskosten erg onzeker, omdat 
het product iVRI nog niet volledig is uitontwikkeld (landelijk). De toekomstige beheerskosten zouden 
nog kunnen veranderen.
Er zijn momenteel geen gevolgen voor het verkeerssysteem om verkeerslichten als iVRI-ready uit te 
voeren. Dat komt ook omdat iVRI’s nu nog nauwelijks verkeerskundige meerwaarde hebben ten 
opzichte van ‘normale’ VRI’s.
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Verbijzondering Aantal parkeerplekken omgevormd […] groen, fiets en verblijf

Vraag Waarom zijn hier geen doelen voor geformuleerd in de 
programmabegroting? Wat zijn de doelenstellingen voor 2024, 2025 en 
2026?

Antwoord:

Hierbij wordt aangesloten op de ambitie uit het coalitieakkoord, de 0,5 tot 1 % regeling voor het 
omzetten van parkeerplekken naar ruimte voor fietsenrekken, vergroening en verblijf. Het gaat daarbij 
om ongeveer 700-1.400 parkeerplekken per jaar. We werken nu aan de aanpak, een proces voor het 
opheffen van parkeerplaatsen en een voortgangsmonitor en zullen op basis daarvan concrete doelen 
formuleren. We verwachten u hierover in Q4 2023 te informeren. Er is vanaf 2024 budget beschikbaar 
(voor dekking inkomstenderving betaald parkeren en voor inrichting van vrijkomende ruimte). Vanaf 
2024 gaan we dan ook de voortgang van het opheffen van autoparkeerplekken bijhouden om te 
bepalen hoe het staat met doelbereik (minimaal 700 plekken opheffen per jaar).  
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Verbijzondering

Vraag Waarom liggen de doelstellingen voor het driejarig gemiddelde van 
verkeersslachtoffers hoger dan de realisatie in 2022?

Antwoord:

Uiteraard is elk verkeerslachtoffer er één te veel en spannen we ons maximaal in om zoveel mogelijk 
ongevallen te voorkomen. Door een correctie in de politiedata van de geregistreerde ongevallen komt 
het aantal slachtoffers in 2022 uit op 421. Dat is meer dan het eerder gerapporteerde aantal onder 
‘Realisatie 2022’. We willen dit cijfer zo snel mogelijk omlaag brengen. We stellen ons zelf tot doel dat 
het aantal slachtoffers de komende drie jaar met 10 procent daalt. Daarmee komt de doelstelling voor 
2026 op hetzelfde aantal als de eerdere doelstelling voor 2025, die nog is gebaseerd op de oude 
cijfers, zonder de recente correctie.
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Verbijzondering Activiteiten die we niet meer doen

Vraag Hoeveel besparen we met de versoberingsopgave? Welke risico’s lopen 
we door deze versoberingsopgave en op welke termijn gaan deze risico’s 
spelen?

Antwoord:

Het gaat om een besparing van 0,485 miljoen euro in 2023, oplopend tot 0,735 miljoen euro in 2024 
en 1,085 miljoen euro structureel in 2025. Voor 2023 en 2024 hebben we de besparing ingevuld. De 
besparing vanaf 2025 is nog niet volledig ingevuld. 
Een deel van de besparing leidt tot een versobering van het beeldkwaliteitsniveau, zonder dat er een 
risico is op verslechtering van de technische kwaliteit. Denk hierbij aan het minder reinigen van onze 
constructies. We monitoren de gevolgen.

Een ander onderdeel van de bezuiniging is het uitstellen van groot onderhoud aan onze woonstraten. 
Dit leidt enerzijds tot een versobering van het beeldkwaliteitsniveau. Anderzijds kan dit leiden tot 
achterstallig onderhoud. We monitoren dit jaarlijks. Als dit leidt tot achterstallig onderhoud dan kan 
deze bezuiniging niet structureel worden doorgevoerd want we willen hoge herstelkosten voorkomen. 
We zoeken dan naar een alternatieve dekking. Dit wordt verder toegelicht in de raadsbrief Voortgang 
versoberingsopgave Openbare Ruimte

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
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Verbijzondering Keuzeruimte komt vooral […] dan wettelijk verplicht.

Vraag Welke treden voor kwaliteitsniveaus zijn er? Welk niveau wordt in Utrecht 
gehanteerd en welk niveau is wettelijk verplicht?

Antwoord:

Door het CROW zijn de wet- en regelgeving vertaald naar normen en beheersystematieken, die ook in 
Utrecht worden gebruikt. De arealen die een beoordeling op D-niveau hebben conform de 
beeldkwaliteitsmaatlatten van het CROW, rekenen we tot het wettelijk achterstallig onderhoud. In 
Utrecht hanteren we grotendeels B-niveau, met accenten op A- en C niveau. In de Nota Beheer 
Openbare Ruimte is hier meer informatie over te vinden.

https://www.utrecht.nl/fileadmin/uploads/documenten/wonen-en-leven/onderhoud-openbare-ruimte/2021-03-nota-beheer-openbare-ruimte.pdf
https://www.utrecht.nl/fileadmin/uploads/documenten/wonen-en-leven/onderhoud-openbare-ruimte/2021-03-nota-beheer-openbare-ruimte.pdf
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Verbijzondering Havendienst is zowel […] algemene middelen).

Vraag Welke tarieven worden nu gerekend? Hoeveel kunnen de tarieven nog 
worden verhoogd (zit daar een maximum aan)? Wat is daar het risico van? 
Wat is de opbrengt voor de algemene middelen als we de tarieven 
verhogen?

Antwoord:

Jaarlijks wordt de Verordening brug- schut en havengelden geactualiseerd. De tarieven worden 
aangepast met de inflatie en zijn in vergelijking met de havengelden in de andere steden 
marktconform. Substantiële verhoging van tarieven heeft verschillende nadelige gevolgen. Het 
verhogen van bijvoorbeeld de liggelden voor de woonarken leiden tot hogere woonlasten van 
woonarkbewoners. De huidige tarieven sluiten aan bij vergelijkbare tarieven voor woonarken die in 
Rijkswater zoals het Merwedekanaal liggen. In het ene deel van de stad gaat men dan meer betalen 
dan elders in dezelfde stad. We verwachten dat het verhogen van sluisgelden en liggelden voor 
recreatievaart leidt tot het mijden van Utrecht stad en meer recreatievaart op het Amsterdamrijnkanaal 
creërt, geeft extra risisco gezien de grote binnenvaartschepen. Daarbij verwachten we dat het 
verhogen van de tarieven voor het laden en lossen van goederen de concurrentiepositie van de 
havens Lage Weide zwakker maakt, er zal eerder gekozen worden voor vervoer over de weg.
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Verbijzondering Activiteiten die we blijven doen – We participeren in projecten waar we 
kansen zien samen met inwoners

Vraag Wat is de gemiddelde tijsduur wanneer een inwoner zich met een idee 
meldt om een deel in de straat te vergroenen totdat het is gerealiseerd?

Antwoord:

Op dit moment is de gemiddelde tijdsduur van idee tot realisatie twee tot drie jaar. Dit heeft te maken 
met betrokkenheid van alle bewoners gezamenlijk om tot een plan te komen dat ook rekening houdt 
met alle bestaande ondergrondse kabels en leidingen en benodigde ruimte voor de toekomst alsook 
de functies bovengronds zoals voldoende trottoirbreedte, afwegingen over parkeerruimte benutten en 
de verschillende wensen over extra groen en bomen. 
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Verbijzondering

Vraag We zien het mogelijke aandeelhouderschap m.b.t. Vitens en Stedin niet 
terug, waarom niet?

Antwoord:

In het programma klimaatvriendelijke stad is wel een plus van 0,250 miljoen euro opgenomen in 2024, 
2025 en 2026, voor de dekking van een deel van de rentekosten voor aandelen Stedin (totaal 0,6 
miljoen euro). Het overige deel wordt de eerste jaren gedekt uit het programma zelf. Aangezien alleen 
de grotere mutaties worden toegelicht is dit niet zichtbaar bij de financiële tabel. Er zijn nog geen 
aanvullende andelen gekocht.
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Verbijzondering

Vraag We zien de investeringen benodigd voor een warmtebedrijf en 
ontwikkelbedrijf niet terug, waarom niet?

Antwoord:

In het programmaonderdeel “Publiek eigendom” (€ 800.000) zit dekking voor de volgende activiteiten:
- We onderzoeken de mogelijkheden voor een ontwikkelbedrijf.
- Werken aan de kaders voor het realiseren van publiek eigendom in warmtenetten.
In 2024 zal er nog geen sprake zijn van het starten van een deelneming in een warmtebedrijf of een 
ontwikkelbedrijf (waarvoor een raadsbesluit nodig is) en investeringen in een deelneming.
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Verbijzondering

Vraag Wekken we 0,523 TWh op als we op als de doelstelling ‘alle 
mogelijkheden
voor duurzame energieproductie zijn benut’ hebben bereikt?

Antwoord:

Nee, er is meer potentie binnen de gemeentegrenzen. De actuele inschatting van de totale potentie 
van de zoekgebieden binnen de gemeentegrenzen is 1,159 TWh. De definitieve zoekgebieden stelt de 
raad in 2024 vast. Op dat moment is ook duidelijk hoeveel van de maximale potentie we daadwerkelijk 
kunnen invullen. 0,523 TWh is ons RES 1.0 bod. De lopende projecten zijn op dit moment goed voor 
0,438 TWh.
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Verbijzondering

Vraag Waarom zijn de lasten voor 2023 voor ‘klimaatvriendelijke stad’ hoger dan 
voor 2024 (en verder)? De baten zijn te verklaren doordat niet alle gelden 
vanuit het rijk meegenomen zijn, maar waarom zijn de lasten anders?

Antwoord:

Wanneer er rijks- en provinciale middelen worden ontvangen, worden zowel de baten als de lasten op 
de begroting verhoogd. De hogere lasten in 2023 hebben dan ook betrekking op de uitgaven die 
gepaard gaan met de ontvangen middelen voor Energiearmoede, het Nationaal Isolatieprogramma 
(Rijk) de isolatievouchers (Provincie). Daarnaast heeft dit in mindere mate ook betrekking op de 
subsidiemiddelen die worden ontvangen op Europese projecten (IRIS, SCALE en ARV).
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Verbijzondering

Vraag Welke gelden krijgen we vanuit het rijk voor de uitvoering van het 
klimaatakkoord die nu niet verwerkt zijn in de programmabegroting?

Antwoord:

Vanuit het Rijk is een bedrag van 17,9 miljoen euro ontvangen voor de uitvoeringskosten van het 
Klimaatakkoord. Deze middelen worden ingezet in de periode 2023 tot en met 2027 op meerdere 
programma’s, namelijk Duurzaamheid (Klimaatvriendelijke Stad), Bereikbaarheid (Duurzame 
Bereikbaarheid) en Aantrekkelijke en groene leefomgeving. Een deel van de middelen is ook bestemd 
voor overheadkosten. Deze middelen zijn nu nog niet verwerkt in de begroting.In de 2e 
bestuursrapportage 2023 (p.79) wordt daarom voorgesteld deze middelen in de begroting te 
verwerken. Deze middelen worden toegekend middels een Specifieke Uitkering en zijn daarmee niet 
vrij inzetbaar. Over de bestedingen onder deze regeling  moet separaat worden verantwoord aan het 
Rijk.
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Verbijzondering

Vraag Heeft netcongestie impact op de activiteiten die we kunnen ondernemen 
en dus geld voor uitgeven?

Antwoord:

Ja, netcongestie heeft grote impact op de stad, met name voor activiteiten waar een nieuwe 
elektriciteitsaansluiting of verzwaring naar grootverbruikersaansluiting voor nodig is. Dit kan resulteren 
in aanvullende kosten om de bouw of renovatie toch doorgang te laten vinden. Wij zien dit 
bijvoorbeeld terug bij VGU (oa scholen).
Op dit moment wordt in kaart gebracht welke projecten allemaal impact ondervinden van netcongestie 
en wordt ook onderzoek gedaan naar het mogelijke handelingsperspectief voor deze projecten.
Daarbij wordt ook in kaart gebracht of en zo ja welke extra kosten dit met zich meebrengt. Het 
Programma Elektriciteit en Netcongestie wordt in het vierde kwartaal van dit jaar aan uw raad 
verzonden.
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Verbijzondering

Vraag Wat valt er onder 'Publiek eigendom (0,8 miljoen euro)'?

Antwoord:

Onder dit programmaonderdeel vallen de volgende activiteiten:
- We onderzoeken de mogelijkheden voor een ontwikkelbedrijf.
- Werken aan de kaders voor het realiseren van publiek eigendom in warmtenetten.
- (Voorbereiden) besluitvorming deelname Stedin
Het gaat om personele kosten en de inhuur van externe expertise.
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Verbijzondering Effectindicator

Vraag Waar worden op te leveren flexwoningen in meegeteld?

Antwoord:

Het aantal flexwoningen waar een vergunning voor is aangevraagd is onderdeel van de indicator 
“Aantal vergunde nieuwbouwwoningen”. Het aantal opgeleverde flexwoningen is onderdeel van de 
indicator “Aantal opleveringen (nieuwbouw en overige toevoegingen)”.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  88

Fractie Volt
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman Dennis de Vries Rachel Streefland
Documentnaam
Hoofdstuk Passende_ondersteuning_en_opvang
Paragraaf
Bladzijde (in pdf)
URL / Blz op website

Verbijzondering

Vraag Welke rol heeft de gemeente in de hoogtes van pgb's? Wanneer is de 
vaststelling van deze bekend?

Antwoord:

De gemeente moet een toereikend tarief vaststellen zodat inwoners passende zorg en ondersteuning 
kunnen inkopen. Hoe de gemeente komt tot een toereikend tarief, moet de gemeente opnemen in de 
Wmo- verordening. Wat de exacte tarieven zijn, wordt jaarlijks vastgesteld in de nadere regel (inclusief 
financieel besluit) van de verordening maatschapelijke ondersteuning gemeente Utrecht. De 
verwachting is dat de nieuwe tarieven voor 2024 in november bekend zullen zijn.

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR682479/1
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR686216/1
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Verbijzondering Activiteiten die we blijven doen

Vraag Waar bestaat ons afvalprobleem uit (naast luiers)?

Antwoord:

Wij hebben als een van de doelstellingen in de Grondstoffennota opgenomen dat wij willen sturen op 
het voorkomen van afval. Dat doen we door meer gescheiden in te zamelen zodat grondstoffen 
gerecycled kunnen worden. Maar dat doen we ook door afval te voorkomen als dat mogelijk is. Veel 
producten hebben een korte levensduur of zijn ontworpen om weg te gooien na gebruik, zoals de 
luiers. Een van de andere uitdagingen is ‘Fast Fashion’. Deze kleding is goedkoop en slecht gemaakt. 
Het wordt snel afgedankt en kan niet gerecycled worden. Wij geven aandacht aan het verlengen van 
levensduur, hergebruiken van spullen of repareren zodat het niet zo snel in onze afvalstroom komt.
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Verbijzondering EVU

Vraag Hoe wordt de integrale aanpak jeugd en de inzet van de EVU begroot? 
Tijdens de vjn was dit niet begroot

Antwoord:

 In 2024 wordt het EVU deels gefinancierd met incidentele middelen vanuit een subsidie van JenV en 
deels vanuit het budget van jeugd voor de inzet van Samen Veilig Midden Nederland in het EVU. 
Utrecht wil graag samen met Amsterdam en Foodvalley een kostprijsonderzoek laten uitvoeren. Dit is 
een bouwsteen voor een meerjarenbegroting.
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Verbijzondering Werken of participeren

Vraag Is de effectindicator 'uitstroom uit de bijstand naar werk' bruto of netto?

Antwoord:

De uitstroom uit de bijstand naar werk is het aantal personen dat vanuit een bijstandsuitkering 
uitstroomt naar werk. Er vindt geen saldering met de instroom of correctie op plaats, bruto of netto is 
daarom niet van toepassing.
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Verbijzondering We vergroten onze inspanning om meer bomen in de stad toe te voegen 
door extra projecten uit te voeren [...]

Vraag Bij de risico's staat genoemd dat het stapelen van ambities door 
verschillende redenen kan leiden tot een langere doorlooptijd. Vertraging 
komt ook o.a. door een krappe arbeidsmarkt, beperkte beschikbaarheid 
van materialen en prijsstijgingen. Uitvoeren van extra projecten klinkt 
simpel, maar is het niet. Op welke manier zorgt het college ervoor dat de 
ambities wat betreft het aantal bomen worden behaald, met name 
wanneer (integrale) projecten door eerdergenoemde redenen vertraging 
oplopen?

Antwoord:

In de Raadsbrief “Hoofdlijnen uitbreiding en betere bescherming bomenbestand” van 23 juni 2023 is 
meer te lezen over hoe we onze ambities rond het aantal bomen willen behalen. We planten niet 
alleen bomen bij integrale projecten. We vergroten onze inspanning voor meer bomen door extra 
specifieke bomenprojecten uit te voeren samen met inwoners en partners in de stad en door bomen 
weg te geven aan bewoners voor in hun tuinen . Ook kijken we in elk project waar we meer bomen 
kunnen toevoegen.

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/5701ee1b-42e4-4fb4-9733-c158cf5fa4b0
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Verbijzondering

Vraag Wat is de reden dat Onvoldoende Europese regelgeving een probleem is 
en we om die reden onze doelen onvoldoende kunnen afdwingen? Wat is 
de reden dat we dit niet op lokaal niveau kunnen  vastleggen? 
Bijvoorbeeld door uitgangspunten in de omgevingsvisie op te laten 
nemen?

Antwoord:

Circa 80% van de luchtvervuiling komt van buiten Utrecht. Gemeente Utrecht heeft dus slechts invloed 
op circa 20% van de luchtvervuiling. Als we alleen “onze” bronnen verminderen, is dat onvoldoende 
om onze doelen (de WHO-advieswaarden 2021) te halen. Vanuit de EU hebben we regelgeving nodig 
om de uitstootvan bijvoorbeeld fijnstof, CO2 al bij de bron te beperken. Door het op Europees niveau 
vast te leggen moet elke producent aan de opgelegde emissie-eisen te voldoen.  We kunnen als 
gemeente niet afwijken van deze emissie-eisen.
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Verbijzondering Motie 249 Raadstoets Bewoners en Bestuur bij VJN

Vraag Hoe zijn de verschillende aanbevelingen in de motie raadstoets bewoners 
en bestuur bij de VJN verwerkt in de programmabegroting? (Specificeren 
per aanbeveling) Voor zover nog niet verwerkt hoe en wanneer worden ze 
wel verwerkt?

Antwoord:

 Aanbevelingen Lobby/Belangenbehartiging 
1. Neem in begroting meer gestructureerd doelstellingen en voorgenomen activiteiten rondom lobby 
en belangenbehartiging in het programma bewoners en bestuur op en sluit in de verantwoording 
daarop aan.  
In de programma begroting is aangegeven welke concrete activiteiten ondernomen zullen worden in 
2024 onder andere  m.b.t. de nationale en Europese verkiezingen en met welke partners we met 
name optrekken. Bij de verantwoording zullen we hier op een kwalitatieve manier over rapporteren. 
 
2. Maak een expliciete keuze onder welk programma de Europese fondsen begroot en verantwoord 
worden. 
De inzet op de Europese fondsen is opgenomen bij het programma Ontwikkelen en Wonen voor 
Iedereen, doelstelling stedelijke omgeving. 
 
3. Onderzoek of het mogelijk is om (meerjarig) een koppeling te leggen tussen lobby- activiteiten en 
concreet behaalde resultaten. 
U heeft gevraagd te onderzoeken of het mogelijk is een koppeling te leggen tussen lobby-activiteiten 
en concreet behaalde resultaten. Verdieping hierin laat zien dat een direct causaal verband moeilijk te 
leggen is. Kwantitatieve indicatoren (bijvoorbeeld het aantal Kamerleden dat op werkbezoek komt in 
een jaar) zeggen niet persé iets over de mate van succes van belangenbehartiging. Daarnaast is 
reactieve lobby ook gericht op voorstellen vanuit het Rijk.  We hebben er daarom voor gekozen om te 
werken met de zogenaamde ‘effect en prestatie doelstellingen’ waarbij op een kwalitatieve manier 
wordt omschreven wat er is behaald qua lobby. Op deze manier maken we op een kwalitatieve manier 
inzichtelijk wat het resultaat is van onze inzet. 
 
4. Intensiveer de wijze van verantwoorden over bereikte doelen, toegevoegde waarde, etc. naarmate 
de reisafstand bij lobbyactiviteiten langer wordt. (bijv.intercontinentale reizen). 
We gaan zorgvuldig om met de inzet van tijd en middelen en maken dan ook een bewuste afweging 
over (internationale) reizen. Voor internationale reizen wordt de raad aanvullend geïnformeerd 
(voorafgaand aan de reis en na afloop). 
 
 
Aanbevelingen functioneren Raad/College 
1. Formuleer in de begroting 2024 nieuwe doelstellingen en indicatoren voor Raad en college, mede 
op basis van het raadsledenonderzoek (uitkomsten zomer 2023). 
In de VJN is als indicator het verbeteren van het vertrouwen van inwoners in de raad als doelstelling 
gesteld. Indicator hiervoor is het getal in de Utrecht Monitor. Voor wat betreft de interne indicator die 



gebaseerd is op het Raadsledenonderzoek 2023 wordt een doelstelling voorbereid voor de VJN 2024 
zodra het definitieve rapport over de werkdruk binnen is. 
 
2. Organiseer een sessie met de raad waarbij doelstellingen en ambities ten aanzien van het 
functioneren van de raad (bijv. zichtbaarheid, vertrouwen) op langere termijn worden verkend. 
Overweeg daarbij ook belangrijke partners/stakeholders vanuit stad en regio bij te betrekken. 
Het DB bespreekt binnenkort op welke wijze ze invulling gaat geven aan de ambitie op het gebied van 
vertrouwen en welke activiteiten de raad gaat ondernemen om die doelstelling te halen. Hierbij wordt 
ook invulling gegeven aan de opdracht van de raad om een sessie te organiseren over zichtbaarheid 
en vertrouwen op lange termijn en stakeholders te betrekken. Deze sessie moet leiden tot een gericht 
actieplan dat bijdraagt aan de gestelde doelstelling.  
 
3.Voorziening wethouderspensioenen: Geadviseerd wordt om de afweging om de systematiek van 
Contante Waarde berekening, versus het advies van de landelijke commissie BBV inzake een 
nominale berekening met voor -en nadelen nogmaals expliciet te maken 
De voorziening in Utrecht is bedoeld om de contante waarde te garanderen bij pensioenoverdrachten 
van oud-wethouders naar nieuwe pensioenuitvoerders, gezien de grote financiële risico's die dit met 
zich meebrengt. Fluctuaties zijn onvermijdelijk vanwege het streven naar nauwkeurige waardering, 
vooral met schommelende rentetarieven. De berekening wordt ook jaarlijks geactualiseerd. 
 
Aanbevelingen Participatie 
1. Geef de Raad een centrale rol bij de herijking van “Samen Stad maken”. Daarbij meetbare 
doelstellingen en indicatoren formuleren. Deze doelstellingen via jaarstukken monitoren en in de 
voortgangsmonitor meer in detail uitwerken. 
De Herijking Samen stad maken zal in het 1e kwartaal 2024 voor besluitvorming aan de raad worden 
aangeboden. Daarin zijn ook de meetbare doelstellingen en indicatoren voor Samen stad maken 
opgenomen. Deze zijn dus niet verwerkt in de huidige programmabegroting, maar worden verwerkt in 
de programmabegroting 2025. Zie ook vraag 189. 
 
 
2. Overweeg om ten aanzien van de participatie-adviseurs ook aspecten van een meer controlerende 
en evaluerende rol mee te nemen, waarbij wordt bekeken of het participatie-instrumentarium juist bij 
projecten juist wordt ingezet en welke leerpunten hier verder uit voortkomen. 
Deze aanbeveling nemen we mee bij spoor 3 van de herijking van Samen stad maken: 
Samenwerkende en lerende organisatie’. Zoals we in de raadsbrief Plan van aanpak herijking Samen 
stad maken van 13 juni 2023 hebben benoemd, gebeurt dit in de loop van 2024. In de 
programmabegroting staat hier over opgenomen: “Werken aan het vakmanschap van onze 
medewerkers op het gebied van Samen stad maken door trainingen, participatieadvies en 
kennisbijeenkomsten”. 
 
 
3. Bij hoge(re) participatie-ambities hoort ook een passend budget en inzet vanuit de breedte van alle 
programma’s. Inzet vanuit de hele organisatie maakt de uitvoering van Samen Stad maken minder 
kwetsbaar. Overweeg expliciet wat dit betekent voor personeelsbeleid en capaciteitssturing. 
Dit nemen we mee in het raadsvoorstel Herijking Samen stad maken, dat we in 1e kwartaal 2024 
sturen.  We geven een beeld van wat de uitvoering van Samen stad maken betekent voor de 
capaciteit en de tijd van de hele gemeentelijke organisatie. Dit is nu nog niet opgenomen in de 
programmabegroting 2024 omdat we de keuzes op basis van herijking eerst willen voorleggen aan de 
raad. Eventuele financiële afwegingen kunnen worden voorgelegd bij de VJN 2024 en vervolgens 
landen in de programmabegroting 2025. 
 
 
4. Gezien de krappe arbeidsmarkt is het verstandig om een proactief personeelsbeleid te voeren 
zodat zoveel als mogelijk voorkomen wordt dat activiteiten waarvoor budget is niet uitgevoerd kunnen 
worden. 
Wij onderschrijven dit advies en voeren dit uit binnen de voorliggende begroting. 
 
 
Aanbevelingen Dienstverlening 
1.Verhoog de ambitie op dienstverlening en beperk de sturing en verantwoording op dienstverlening 
niet alleen tot balie/ burgerzaken/telefonie, maar ga gemeentebreed ook de dienstverlening monitoren 
bij alle relevante organisatieonderdelen die rechtstreekse dienstverlening aan inwoners geven, zoals 

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/0ff8bb54-a6b9-4b91-8565-59034cc3bb2f
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/0ff8bb54-a6b9-4b91-8565-59034cc3bb2f


bouwen en wonen, bijstandverlening. Formuleer hiervoor doelstellingen/indicatoren/normen en 
rapporteer hierover in begroting en jaarrekening en waar nodig eerder. 
 
 
2. Besteed in de nieuwe visie op dienstverlening nadrukkelijk verder aandacht aan het mogelijke 
spanningsveld tussen maatwerk en standaarddienstverlening, aangezien in het “veld” daar de nodige 
bezorgde signalen over bestaan. 
 
Beide aanbevelingen worden meegenomen in de uitwerking van de dit jaar door u vastgestelde visie op 
dienstverlening. Deze uitwerking (beleidsplan) staat gepland voor het 1e kwartaal 2024. 
 
 
Benchmark taakvelden 
Overweeg om de verschillen met de andere gemeenten via een nader onderzoek 
verder te duiden. 
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Verbijzondering samenwerkingsovereenkomst Universiteit

Vraag Waarom wordt er niet meer aan de samenwerkingsovereenkomst met de 
Universiteit gewerkt? Waar is dit precies van afhankelijk?

Antwoorda:

De samenwerkingsovereenkomst met de Universiteit gaat over de te maken afspraken omtrent de 
ontwikkelingsmogelijkheden voor de Universiteit in het USP in het kader van de Omgevingsvisie USP, 
4000 banen en 4000 woningen, en daarbij benodigde aanpassingen in openbare ruimte.

Momenteel werken we nog volop aan de samenwerkingsovereenkomst (SOK) met UU. De 
verwachting ten tijde van het opstellen van de programmabegroting was dat deze dit jaar zou worden 
afgerond, dit was de reden om deze te benoemen als, er wordt niet meer gewerkt aan de SOK met de 
Universiteit.. 
Ondertussen is duidelijk dat mogelijk dit jaar de SOK nog niet kan worden afgerond, waardoor het 
waarschijnlijk is dat we ook in 2024 toch nog aan de SOK werken. 
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Verbijzondering Over de bijstelling van de meerjarenbegroting wordt gerapporteerd in de 
2e Berap. Daar zag ik bij duurzaamheid alleen overheveling van gelden uit 
openbare ruimte tbv upcycle centra.

Vraag Hoe, waar en wanneer wordt eea dan verwerkt?

Antwoord:

In de 2e bestuursrapportage 2023 is onder onderdeel 2 ‘Budgetneutrale bijsturingsvoorstellen’ (p.23) 
de aanpassing van de meerjarenbegroting opgenomen voor wat betreft de uitvoeringskosten 
Klimaatakkoord (CDOKE-regeling). De nadere toelichting op deze bijsturingsvoorstellen is opgenomen 
op pagina 79.
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Verbijzondering Er staat uitvoeren programma elektriciteit

Vraag Wat wordt bedoeld met het programma elektriciteit en wat houdt het in?

Antwoord:

Het programma elektriciteit (nu genaamd programma netcongestie) is in de raadsbrief van 13 juli jl 
toegelicht. In Q4 2023 wordt dit programma aan de raad toegezonden. Daarin staat o.a. de 
gemeentelijke aanpak voor de netcongestie.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/f7293720-1d66-444a-9778-8833137b58e6?documentId=3c2da13f-583a-46cf-b1a7-72fab5b12747
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Verbijzondering Alleen door de indexatie van het tarief  te beoordelen in combinatie met de 
rioolheffing en de OZB en mogelijkerwijs de afvalstoffenheffing minder te 
laten stijgen kan de OZB meer stijgen, dit levert meer algemene middelen 
op.

Vraag Door wie en wanneer wordt bepaald welke heffing stijgt en hoeveel? 
Welke keuzes kan de raad hierin maken?

Antwoord:

De raad heeft bij de Voorjaarsnota 2023 ingestemd met de ontwikkelrichting van de stijging van de 
heffingen. De raad neemt besluiten over welke heffingen stijgen en met hoeveel bij de behandeling 
van de verordeningen bij de vaststelling van de programmabegroting in november.
Voor de rioolheffing en afvalstoffenheffing geldt dat het tarief niet meer mag zijn dan 100% 
kostendekkend. Dus de raad kan besluiten om minder dan 100% kostendekkend te zijn. 
Het verlagen van de afvalstoffenheffing door hier binnen te bezuinigen gaat direct ten koste van onze 
dienstverlening. Wanneer de raad kiest voor een lagere afvalstoffenheffing en dit niet ten koste mag 
gaan van de dienstverlening dan kan de raad besluiten om de egalisatiereserve in te zetten om 
hiermee de kosten te dekken. Reserve is iets wat je hebt opgebouwd. Het putten van het geld uit die 
reserve is dus eindig, de reserve kan opraken en dan ben je niet meer weerbaar bij tegenslagen. Als de 
reserve uitgeput is, zal de reserve weer opgehoogd moeten worden, dit leidt dan weer tot een hogere 
afvalstoffenheffing. 
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Verbijzondering

Vraag de subsidie van onafhankelijke cliëntondersteuning wordt verlaagd van 
440.000 euro naar 164.000 euro. wat is de reden voor deze verlaging en 
waar bestaat deze verlaging uit?

Antwoord:

Het bedrag dat de onafhankelijke cliëntondersteuning altijd ontvangt is 164.000 euro. Voor 2023 is onder dezelfde 
post ook de subsidie voor het Steun- en informatiepunt GGZ midden westelijk Utrecht verwerkt, dit is dus een 
andere subsidie die in eerdere jaren onder een andere post stond.  In de subsidiestaat van 2024 is dit weer 
teruggedraaid. In 2023 zijn daarnaast aan de post onafhankelijke cliëntondersteuningen POK-middelen 
toegevoegd die in de subsidiestaat 2024 nog niet zijn verwerkt.  De onafhankelijke cliëntondersteuning ontvangt 
dus nog steeds 164.000 euro en de subsidie is dus niet verlaagd.  
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Verbijzondering

Vraag Welke kosten zijn er gemoeid met de vorming van het regionaal 
mobiliteitsteam? Wat is het doel verder van het rmt en de toegevoegde 
waarde?

Antwoord:

Het RMT is in 2021 opgezet met middelen van het Rijk. Voor de regio Midden-Utrecht wordt er 
sindsdien jaarlijks een subsidie verstrekt  (in 2023 €895.675). Deze wordt ingezet voor de inzet van 
personeel van gemeenten gemeenten en UWV, Sociale partners (FNV/CNV/VCP-De Unie en VNO-
NCW hebben een eigen geldstroom voor de inzet van hun loopbaancoaches. 
Het doel van het RMT is om werkloosheid te voorkomen, door loopbaanadvies, ontwikkelen en een 
leven lang leren voor alle inwoners in de regio mogelijk te maken. Doelgroepen zoals zelfstandigen, 
werkend werkzoekenden en niet uitkeringsontvangers, hebben vanuit het regionale mobiliteitsteam de 
mogelijkheid om een intensief loopbaantraject en een op werk gerichte scholing te volgen. Dit doet 
RMT door gebruik te maken van de expertises van de verschillende adviseurs die vanuit gemeenten, 
UWV, Onderwijs, Werkgevers en de Vakorganisaties komen. 
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Verbijzondering Tijdelijke huisvesting

Vraag waarom is tijdelijke huisvesting  voor 2024 niet begroot, want door 
bouwplannen ed. is dit volgens mij wel nodig

Antwoord:

Bij de Programmabegroting 2021 zijn meerdere budgetten toegekend voor tijdelijke huisvesting, deels 
vanuit het Groeikader en deels vanuit de algemene integrale afweging. De post waarnaar wordt 
gerefereerd (€ 0,5 miljoen) is alleen voor 2023 toegekend. Vanuit het Groeikader is ook ander budget 
toegekend voor tijdelijke huisvesting in 2024.
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Verbijzondering

Vraag De subsidie jeugdhulp gaat van 403.000 naar 367.000 euro. Wat verklaart 
deze verlaging?

Antwoord:

 Het bedrag van 367000 is het structurele subsidiebedrag. In 2023 is hier een incidentele ophoging 
aan toegevoegd met een specifieke afspraak en doel (vrijwillige inzet). In 2024 is dat niet meer aan de 
orde.
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Verbijzondering Motie 232 Raadstoets Volksgezondheid

Vraag Hoe zijn de verschillende aanbevelingen in de motie raadstoets 
Volksgezondheid bij de VJN verwerkt in de programmabegroting? 
(Specificeren per aanbeveling) Voor zover nog niet verwerkt hoe en 
wanneer worden ze wel verwerkt?

Antwoord:

 De motie op de raadstoets Volksgezondheid kent 9 aanbevelingen:
- aanbevelingen 1,4,8,9 zijn onderdeel van de nieuwe nota Volksgezondheid. 
- aanbevelingen 2, 3, 6 gaan over jaarstukken. 
- aanbeveling 7 nemen we op in de begroting 2025, gekoppeld aan de nieuwe nota 

Volksgezondheid. 
- aanbeveling 5: In het nieuwe format van begroten en verantwoorden is een link opgenomen 

naar die beleidskaders. Hierdoor worden geen extra beleidstoelichtingen meer opgenomen in 
de begroting. Dit zou namelijk dubbel zijn en de begroting wordt hierdoor ook weer voorzien 
van te veel informatie, wat de leesbaarheid niet ten goede komt.
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Verbijzondering

Vraag Op pagina 217 staat dat er besloten is voor scenario 2, dit is niet conform 
het aangenomen amendement. Kan dit aangepast worden? Is dit voor de 
rest wel goed verwerkt?

Antwoord:

We werken aan de uitwerking van dit pakket volgens het principe zoals in het amendement 
aangegeven. Om dit te verduidelijken zullen we de volgende tekst opnemen in het erratum. 

Tekst voor erratum pagina 217

“Taakstelling jeugdwet en Wmo (15,4 miljoen euro) deze wordt volgens de vijf 
uitgangspunten gerealiseerd binnen het brede sociale domein waarbij de Utrechtse basis blijft 
behouden, overeenkomstig amendement Utrechtse basis is een absoluut minimum bij 
bezuinigingen.” Mocht bij de invulling ook het 5e uitgangspunt noodzakelijk zijn wordt er 
breder in de begroting gezocht naar bezuinigingsmogelijkheden langs de lijnen van het 
amendement ‘Utrechtse basis is een absoluut minimum’.”
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Verbijzondering Voor een niet-specialist is het moeilijk te lezen wat er gebeurt op welke 
post

Vraag Om de begroting weer in evenwicht te brengen hebben wij ook gekeken 
naar onze ambities en hebben keuzes gemaakt om een aantal budgetten 
te verlagen. Dit betreft: 
• Verhogen van de inkomsten (3,7 miljoen euro). Een aantal 
kostendekkende tarieven (leges en huur) zijn gericht verhoogd. Alleen 
voor knelpunten verhogen we de kostenstijging die is gekoppeld aan dat 
tarief.
Wat wordt bedoeld met verhogen we de kostenstijging? En over welke 
knelpunten gaat dit? Wat maakt iets een knelpunt?

Antwoord: 

In de Voorjaarsnota 2023 laat het financiele beeld een structureel tekort zien (pag 35). Om toch een 
sluitende begroting te presenteren zijn een aantal keuzes gemaakt om de inkomsten te verhogen en 
budgetten te verlagen. Voor het verhogen van de inkomsten is alleen gekeken naar de 
kostendekkende tarieven waarvoor in de voorjaarsnota een stijging van de kosten (knelpunten, zie 
pag 39 van de Voorjaarsnota 2023) is verwerkt. Dit betreft:
- verhogen huwelijksleges (60.000 euro) i.v.m. stijging loonkosten door functieherwaardering 
publiekszaken 
- verhogen leges vergunningen (200.000 euro) i.v.m. stijging loonkosten door functieherwaardering 
toezicht en handhaving
- doorbelasten verduurzamingsmaatregelen aan huurders (3,45 miljoen euro): dit betreft de kosten 
voor de energiebesparelende maatregelen (EML) wettelijke energiebesparingsplicht
Knelpunten zijn financiële ontwikkelingen waar wij geen invloed op hebben en die voldoen aan drie 
criteria: 

• Onvermijdbaar: ontwikkeling die met zekerheid op ons afkomt. 
• Onoplosbaar: niet op te vangen zonder inhoudelijk bijsturen van het beleid of door prioriteren 

binnen andere budgetten van het beleidsdoel.
• Onuitstelbaar: we moeten nu handelen, uitstel is niet mogelijk. 
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Verbijzondering De groei van de stad en het groeikader zijn belangijk voor tal van cijfers.

Vraag In de begroting staat voor 2030 het aantal inwoners op 449.000. In de 
bevolkingsprognoses staat het aantal inwoners voor 2030 op 406.000 en 
wordt 449.000 pas bereikt in 2035. Is dit een bewuste keuze? En welke 
cijfers worden hierdoor beinvloed, omdat ze zijn gekoppeld aan het aantal 
inwoners. En welk effect heeft het op de begroting als de begroting rekent 
met dezelfde cijfers als de bevolkingsprognose?

Antwoord:

De aantallen inwoners uit de bewonersprognoses 2022 zijn voor deze begroting gehanteerd. 
Abusievelijk zijn in het onderdeel grondslagen onder inwonersaantallen 2030 de inwonersaantallen 
2035 vermeld. De actuele inschatting inwoners: 2024: 361.742,  2025: 374.393, 2030: 409.452, 2035: 
449.156 en 20240: 470.989. Dit zullen we herstellen in het erratum bij de begroting 2024. 
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Verbijzondering Evenementen zorgen soms voor extreme geluidsoverlast. Controleert de 
gemeente te weinig omdat er te weinig geld is voor meten en handhaven?

Vraag De leges Evenementen bestaan onder andere uit de leges voor het 
uitvoeren van geluidsmetingen. Levert het huidige legestarief voldoende 
op om alle gewenste geluidmetingen en handhavingsactiviteiten te kunnen 
realiseren? Dit zowel in de vorm van reageren op incidenten als het 
realiseren van een voldoende handhavingsprogramma.

Antwoord:

 

Wij voeren geluidsmetingen uit bij alle evenementen die wij als risicovol inschatten op mogelijke 
overschrijding van de in de vergunning opgelegde maximale geluidsnorm. De leges voor evenementen 
dekken de kosten voor het uitvoeren van geluidsmetingen, dus het aanbrengen en uitlezen van de 
apparatuur hiervoor. Mochten er overschrijdingen plaatsvinden dan hebben we voldoende capaciteit om 
daarop te handhaven. Leges mogen wettelijk niet geheven worden voor werkzaamheden met betrekking tot 
handhaving. De kosten voor handhaving kunnen dan ook niet gedekt worden uit de leges. Voor de inzet 
van toezicht en handhaving op evenementen verwijzen wij naar het jaarlijkse handhavingsprogramma en -
verslag.
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Verbijzondering De apparaatslasten worden begroot op 17,9 miljoen euro

Vraag Kan deze post verder gespecificeerd worden? Waarom wordt 
"apparaatslasten" bij veiligheid wel separaat genoemd, maar bij andere 
programma's niet?

Antwoord:

Bij het programma Veiligheid hebben we ervoor gekozen om de toelichting van de kosten in blokken 
te verdelen die een relatie hebben met het soort kosten, zoals bijdragen aan verbonden partijen, 
subsidies en apparaatslasten. Dit wordt overigens bij meerdere programma’s gedaan, zoals bij het 
programma Levendige en Gezonde stad en het programma Duurzame bereikbaarheid. 
De apparaatslasten op het programma Veilige Stad betreffen de personele inzet voor de drie 
subdoelstellingen van het programma. Daaronder vallen onder andere de inzet van diverse 
beleidsadviseurs/ projectleiders op de verschillende thema’s en in de wijken, juridische adviseurs, 
maar ook specifieke inzet voor de uitvoering van de Wet Bibob, Detentie en Terugkeer en 
Persoonsgerichte Aanpak.
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Verbijzondering Bij de effectindicator veiligheidsgevoel in eigen buurt, staat als doelstelling: 
gelijk of minder dan in het peiljaar.

Vraag Er staat hier dat het doel is dat het veiligheidsgevoel in de eigen buurt 
"gelijk of minder" is dan het peiljaar. Moet hier niet "gelijk of meer" staan?

Antwoord:

Nee, deze effectindicator betreft het percentage inwoners dat zich wel eens onveilig voelt in de eigen 
buurt. De doelstelling is dat het gevoel van onveiligheid gelijk of minder is dan in het peiljaar.

Zie ook de (uitgebreidere) webversie van de begroting.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  110

Fractie VVD
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma  
Documentnaam
Hoofdstuk Veilige stad
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 98
URL / Blz op website 98

Verbijzondering Bij het veiligheidsgevoel in de eigen buurt, staat peiljaar 2021: 30%. 
Echter, in de PGB 2023 staat onder veiligheidsgevoel peiljaar 2018: 71%, 
realisatie 2021: 70%.

Vraag Het hier opgenomen veiligheidsgevoel in het peiljaar 2021 lijkt niet te 
kloppen. Moet hier niet 70% staan i.p.v. 30%?

Antwoord:

Nee. Zie ook antwoord onder vraag 109: Deze effectindicator betreft het percentage inwoners dat zich 
wel eens onveilig voelt in de eigen buurt. Zie ook de (uitgebreidere) webversie van de begroting.

In de begrotingen van de jaren 2019-2022 was de doelstelling bij deze indicator anders, nl.: ”Een gelijk 
of beter gevoel van veiligheid in de eigen buurt.” Daar hoorde het percentage 70% (2021) bij.In de 
begroting 2024 is de indicator geheel in lijn gebracht met de vraagstellimg in de inwonersenquete, 
namelijk het percentage inwoners dat zich wel eens onveilig voelt in de eigen buurt. 
.
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Verbijzondering Bij het aantal misdrijven staat peiljaar 2022: 24.117. Bij het 
veiligheidsgevoel in eigen buurt staat peiljaar 2021: 30%

Vraag Waarom is het peiljaar voor deze 2 effectindicatoren vastgesteld op 
verschillende jaren? In de PGB 2023 werd dit nog gelijk getrokken met als 
peiljaar 2018. Het aantal misdrijven in 2021 is wel bekend en is 
vastgesteld op 22.137, waarom is dit dan niet het peiljaar en ook niet het 
peilgetal?

Antwoord:

In mei 2023 is de Veiligheidsagenda 2023-2026 door de raad vastgesteld: Daarin geldt een nieuw 
peiljaar voor deze beleidsperiode en voor de indicatoren (tenzij niet mogelijk zoals bij indicator 
veiligheidsgevoel en indicator geregistreerde overlast (gemeentelijke meldingen)). Zo staat dit ook in 
de (uitgebreidere) webversie van de begroting.
In 2022 is geen Inwonersenquête afgenomen (dit is de bron voor de indicator veiligheidsgevoel). 
Daarom hebben we het meest recente cijfer genomen en dat is het cijfer van 2021 (Inwonersenquête 
is een tweejaarlijkse enquête).
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Verbijzondering Aantal misdrijven

Vraag Het aantal misdrijven tussen 2021 en 2022 is toegenomen met bijna 2.000 
misdrijven, kan dit verklaard worden?

Antwoord:

In de Jaarstukken 2022 is hierover het volgende opgenomen: “Over heel 2022 groeide de totale 
criminaliteit met 11% ten opzichte van 2021. De totale criminaliteit ligt daarmee nog onder het niveau 
van 2020 en eerdere jaren. De groei in 2022 betreft met name de zakkenrollerij (+116%) en 
winkeldiefstal (+33%); beide misdrijven kennen in de Binnenstad de hoogste aantallen. Daarnaast 
betreft de groei in 2022 fietsdiefstal (+35%) en geweldsmisdrijven (+10%). Daarentegen zijn de 
woninginbraken (-3%), autokraak (-7%) en totale overlast (-7%) afgenomen.”
De toename van winkeldiefstal en zakkenrollen treft vooral winkelcentrum Hoog Catharijne en de 
omgeving van het Centraal Station.
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Verbijzondering In de PGB 2023 stond dat deze doelstelling (gelijk of minder misdrijven, 
gelijk of beter veiligheidsgevoel) bij de voorjaarsnota 2023 
aangepast/geactualiseerd zou worden i.v.m, te actualiseren IVP 2023-
2026. In de voorjaarsnota 2023 is een aanpassing echt

Vraag Waarom is er bij de actualisatie van deze doelstelling in de PGB 2024 niet 
gekozen voor de doelstelling 'veiligheidsniveau van 2021 verbeteren' met 
de subdoelstellingen 'minder misdrijven' en 'beter veiligheidsgevoel'?

Antwoord:

Bij het raadsvoorstel Aanpassing beleidscyclus en programmabegroting (juni 2023) is in Programma 
Veilige Stad gekozen voor 3 subdoelstellingen, in lijn met andere programma’s. Hierbij is aansluiting 
gezocht bij de Veiligheidsagenda 2023-2026. Zo is ook deze doelstelling ‘aanpakken en voorkomen 
van criminaliteit’ gekozen, waarbij deze effectindicatoren passen.
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Verbijzondering

Vraag Waarom wordt bij de verschillende effectindicatoren die in het programma 
Veilige Stad staan, steeds een ander peiljaar gebruikt (resp. 2021,2022 en 
2023)?

Antwoord:

In mei 2023 is de Veiligheidsagenda 2023-2026 door de raad vastgesteld: Daarin geldt een nieuw 
peiljaar (2022) voor deze beleidsperiode en voor de indicatoren (tenzij niet mogelijk zoals bij indicator 
veiligheidsgevoel en indicator geregistreerde overlast (gemeentelijke meldingen). Zo staat dit ook in 
de (uitgebreidere) webversie van de begroting.
De indicator veiligheidsgevoel heeft 2021 als peiljaar (i.v.m. tweejaarlijkse inwoners-enquête die als 
laatste in 2021 is afgenomen). 
De indicator geregistreerde overlast (gemeentelijke meldingen) heeft 2023 als peiljaar (dit 
registratiesysteem is eind 2022 pas in gebruik genomen en 2023 is het eerste jaar dat als peiljaar kan 
fungeren).
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Verbijzondering nieuwe activiteiten begrotingsjaar

Vraag Waaruit bestaat de investering voor het op niveau houden van de 
dienstverlening? Aan welke activiteiten moet worden gedacht? En in 
hoeverre wordt de raad hierin meegenomen?

Antwoord:

Zoals in de Voorjaarsnota 2023 opgenomen worden de extra middelen gebruikt om te investeren in de 
medewerkers (en daarmee nieuwe activiteiten. Krapte en dynamiek op de arbeidsmarkt heeft veel 
invloed op de invulling van de functies bij Publiekszaken. Functies en bezetting zijn geherwaardeerd 
om medewerkers perspectief te bieden en potentiële nieuwe medewerkers aan te trekken om 
daarmee de dienstverlening op peil te houden.
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Verbijzondering nieuwe activiteiten begrotingsjaar

Vraag In hoeverre zijn er kosten gemoeid aan de uitvoering van het plan van 
aanpak Verdrag van Faro? En wat betekent dit verdrag voor de inwoners 
van Utrecht?

Antwoord:

Het Europese Verdrag van Faro heeft als doel inwoners bij het erfgoed in hun woonomgeving 
betrekken en de samenwerking versterken met vrijwilligers. Deelname aan activiteiten levert inwoners 
grotere betrokkenheid en versterkt sociale samenhang. Het Rijk verwacht van gemeenten om Faro-
initiatieven mede te ondersteunen. Binnen het deelprogramma “Erfgoed toegankelijk en beleefbaar 
maken” werken we in Q4 2023 en Q1 2024 aan een plan van aanpak voor de uitvoering van Faro met 
een uitwerking van de dekking voor activiteiten. Binnen de begroting van Erfgoed is nu zeer beperkt 
ruimte om meer activiteiten in het kader van Faro te implementeren. Vooruitlopend op het plan van 
aanpak, verwachten wij hiervoor, inclusief het intensiveren van van de strategie erfgoed beleefbaar en 
toegankelijk maken, ongeveer 1,5 fte structureel nodig te hebben. (zie ook antwoord op vraag nummer 
27).  
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Verbijzondering Beleidskader

Vraag Waar staat nu het beleid voor laagdrempelige zorg vastgelegd? Waarom 
is nieuw beleid nodig? En wanneer wordt de raad hier deelgenoot van?

Antwoord:

Het beleid voor laagdrempelige zorg staat vastgelegd in de Wmo beleidsnota en in de nota's van 
uitgangspunten van de organisaties die dit uitvoeren. Het vorige Wmo kader is in 2013 geschreven om 
uitvoering te geven aan de Wet wmo die in 2015 zou ingegaan. Inmiddels werken we al 8 jaar met de 
Wmo en is de samenleving veranderd, daarom is er nieuw beleid nodig waarin we onze ervaringen tot 
nu toe kunnen verwerken en waarin we verder kijken naar wat de samenleving in deze tijd nodig heeft. 
We verwachten het raadsvoorstel voor de nieuwe Wmo beleidsnota in Q4 2023 aan uw raad toe te 
zenden. Daarnaast staat het beleid van de laagdrempelige zorg in de nota's van uitgangspunten, deze 
zijn gekoppeld aan de termijn van de gesloten overeenkomst met de uitvoerende partijen. De huidige 
overeenkomsten lopen af per 2025 en daarom worden er nieuwe nota's van uitgangspunten 
geschreven. We verwachten deze ook in Q4 2023 aan uw raad te kunnen voorleggen.
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Verbijzondering indicator "bereik" en wijzing in registratie bij het buurtteam

Vraag Waarom is de registratiewijze gewijzigd? Wat betekent dit voor de 
meetbaarheid van de doelstelling?

Antwoord:

In 2019 is het buurtteam overgegaan naar een ander registratiesysteem om makkelijker te 
registrerenen inwoners meer toegang en regie te geven tot hun eigen dossiers. Daarnaast hebben de 
buurtteams de werkwijze voor het administratief afsluiten van casussen aangescherpt. Dit had tot 
resultaat dat er meer casussen werden afgesloten, die eerder alleen vanwege administratieve 
redenen open stonden. Het bereik zal nog steeds goed meetbaar zijn.
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Verbijzondering beschikbaarheid

Vraag In hoeverre overweegt het college de streefnorm van vijf dagen wachttijd 
bij het buurtteam te verruimen gelet op in de praktijk niet halen van deze 
streefdatum?

Antwoord:

In de nieuwe Nota van Uitgangspunten voor de sociale basis en basiszorg zullen we 
kwaliteitsindicatoren en streefnormen voor de beschikbaarheid voorstellen. Hoewel op dit moment 
gemiddeld de streefnorm van 5 dagen niet wordt gehaald wordt er wel per cliënt gekeken hoe snel 
iemand hulp nodig heeft. Vragen die dringend zijn worden sneller opgepakt. Bij minder spoedeisende 
vragen is de wachttijd langer. Soms is dit op verzoek van de inwoner, bijvoorbeeld zodat een 
mantelzorger aanwezig kan zijn bij het gesprek. 
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Verbijzondering kwaliteit, zinsnede "verschillende cliëntenraden, zoals..."

Vraag Kan een overzicht gegeven worden met de cliëntenraden waarmee 
regelmatig contact is? Welke raden zijn dit naast de WMO-clientenraad?

Antwoord:

Er is naast de Wmo-cliëntenraad regelmatig contact met: 
- Solgu
- Cosbo-ACO
- Stichting GOUD
- Stichting RechtOp!
- Samenwerkingsverband de Achterkant
- U2BHeard
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Verbijzondering activiteiten

Vraag Wat gaat het college doen aan de doorontwikkeling van het toezicht op de 
kwaliteit  van zorg? Inhoudelikj en procesmatig? En wat merkt de raad van 
deze doorontwikkeling?

Antwoord:

Op dit moment werken we aan een beleidsnota integrale handhaving sociaal domein. Het 
uitgangspunt is dat we handhaven vanuit één gemeentelijke visie, waarbij het mensbeeld en de 
rechtsbescherming van Utrechters voorop staat. Voor het kwaliteitstoezicht verkennen we binnen de 
doorontwikkeling van het accounthouderschap wat de toekomstige invulling van de rol van 
accounthouder en aanvullend die van contractmanager en/of toezichthouder wordt. Verder werken we 
aan een business case om de te verwachte opbrengsten en benodigde investeringen voor de 
doorontwikkeling van het Wmo-toezicht inzichtelijk te maken. De raad wordt hier ook over 
geïnformeerd in de verzamelbrief van oktober. Daarnaast zullen wij in Q4 2023 de uitkomsten van de 
business case met de raad delen.
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Verbijzondering activiteiten die we niet meer doen

Vraag Welke uitgewerkte plannen legt het college de raad voor bij de VJN 2024? 
En hebben deze plannen financiele consequenties? Waarom tijdens de 
voorjaarsnota?

Antwoord:
Momenteel werken we het in de Voorjaarsnota aangekondigde pakket aan maatregelen in het brede 
sociale
domein uit zodat er voor de jeugd en Wmo sprake is van houdbare zorg. Met een taskforce werken we 
aan hulp en ondersteuning aan kwetsbare mensen op zo’n manier dat het ook in de toekomst
financieel houdbaar is, conform de uitgangspunten uit de VJN 2023, waar ‘activiteiten die we niet 
meer doen’ deel van uitmaakt (uitgangspunt 4 uit de VJN 2023) en de aangenomen amendementen.  
Zoals in de Voorjaarsnota is aangekondigd, doen we in het vierde kwartaal 2023 een (samen met 
maatschappelijke partners uitgewerkt) voorstel om dit vorm te geven (Jeugd en WMO). Besluitvorming 
en implementatie van de eerste maatregelen vinden in 2024 plaats.
 
Deze plannen hebben financiële consequenties: met deze plannen voorzien we in de taakstelling uit 
de VJN 2023.
 
De voorjaarsnota is het moment waarop de raad integrale afwegingen maakt.
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Verbijzondering beschikbaarheid en kwaliteit: "We verwachten dat de druk op beschermde 
woonvormen in 2024 en daarna nog steeds hoog is."

Vraag Welke gevolgen hebben de hoge druk naar verwachting voor de 
beschikbaarheid en voor de kwaliteit?

Antwoord:

De hoge druk zorgt ervoor dat meer mensen (langer) op een wachtlijst staan om passende zorg te 
ontvangen. De gemeente kan extra plekken inkopen maar in de huidige context waarbij we te maken 
hebben met schaarste in ruimte en personeel is dit niet gemakkelijk te organiseren. Gezien de 
schaarste, maken we daar waar mogelijk de beweging naar lichtere vormen van ondersteuning. De 
hoge druk is voor nu niet van invloed op de kwaliteit van de huidige ingekochte beschermd wonen 
voorzieningen, omdat de kwaliteitsafspraken niet veranderen.
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Verbijzondering Onterechte toevoeging aan het transformatiefonds

Vraag Was deze ontrechte toevoeging  van 1,7 miljoen euro transformatiefonds 
per abuis? Of gaat deze toevoeging in de toekomst alsnog geschieden? 
Wat is de verklaring voor deze onterechte toevoeging, gelet op het hoge 
bedrag?

Antwoord:

Deze toevoeging was inderdaad per abuis gedaan. In de Voorjaarsnota 2022 hebben we incidenteel 
in de jaren 2023 en 2024 middelen beschikbaar gemaakt voor het transformatiefonds Beschermd 
wonen voor de U16 (2 x € 2,6 miljoen). In de septembercirculaire 2021 is door het Rijk een correctie 
op de Wlz uitname op het budget voor Beschermd wonen beschikbaar gekomen van € 1,7 miljoen. 
Deze middelen waren in 2021 niet nodig voor inzet op Beschermd wonen. Bij de jaarrekening 2021 
(deze wordt op hetzelfde moment vastgesteld als de Voorjaarsnota 2022) is daarom voorgesteld deze 
middelen in te zetten als dekking voor het transformatiefonds Beschermd wonen. Hiermee kon de 
toevoeging vanuit de Voorjaarsnota voor de jaarschijf 2023 met dat bedrag verlaagd worden. De 
verlaging van de inzet vanuit de Voorjaarsnota heeft echter niet plaatsgevonden, waardoor het ten 
onrechte leek dat er incidenteel € 1,7 miljoen teveel beschikbaar was voor het transformatiefonds.
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Verbijzondering Risico's en maatregelen

Vraag Kan toegelicht worden wat concreet gedaan gaat worden aan 
prestatiedruk? De beheersmaatregel is toch wel iets meer dan alleen in 
gesprek gaan met partners? Wat merkt een inwoner die 24-uurs 
begeleiding ontvangt ervan?

Antwoord:

Zoals beschreven in de begroting zijn er verschillende externe factoren die van invloed zijn op de 
gehele Wmo. Deze factoren spelen in de hele samenleving en kunnen we niet als gemeente oplossen 
maar we kunnen wel voorkomen dat we hieraan bijdragen. We voeren hiervoor inderdaad het gesprek 
met onze partners over hoe zij inwoners goed kunnen ondersteunen in een complexer wordende 
samenleving die veel van mensen vraagt.  Wat inwoners (waaronder hen die 24 uurs begeleiding 
ontvangen) hiervan merken is dat de zorgaanbieder oog heeft voor de context in de samenleving en 
dat er samen met de inwoner wordt gekeken wat er nodig is waarbij er zoveel mogelijk integraal en in 
het normale leven wordt opgepakt. Hierbij kijken we vanuit wat iemand wel kan. Bij elke inwoner zal dit 
er anders uit zien. Ook hebben we aandacht voor stress-sensitief werken en zijn de 
buurtteammedewerkers hierop getraind.
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Verbijzondering groepsgewijze activiteiten

Vraag Wat is globaal de opbouw aan subsidieverlening? Hoort dit bedrag bij een 
subsidieregeling? Zo ja, welke? Ze nee, kan globaal overzicht gegeven 
worden van de organisaties die subsidie ontvangen?

Antwoord:

Dit is het deel van de grotere subsidie opdacht aan UCentraal bedoeld voor groepsgerichte 
activiteiten. Dit is een separate subsidierelatie met U Centraal waar zij financiering ontvangen voor het 
verzorgen van groepsgerichte activiteiten aan inwoners van Utrecht. Dit zijn cursussen, workshops en 
bijeenkomsten op het gebied van persoonlijke ontwikkeling en (mentale) gezondheid.
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Verbijzondering onafhankelijke clientondersteuning

Vraag Welke clientorganisaties ontvangen subsidies? Graag een overzicht.

Antwoord:

Onder deze subsidiepost vallen de subsidies aan:
- U Centraal
- vereniging Rechtswinkel
- Steun- en infromatiepunt GGZ
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Verbijzondering activiteiten:"wij dienen voor huisvesting te zorgen als een mag starten. Op 
dit moment is dit het geval voor één school."

Vraag Voor welke school dient de gemeente te zorgen voor huisvesting?

Antwoord:

De gemeente heeft de zorgplicht voor scholen die door het ministerie in het kader van de wet meer 
ruimte voor nieuwe scholen zijn goedgekeurd.In de beantwoording SV 108 is de raad hierover 
geïnformeerd.
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Verbijzondering financien, toelichting verschillen

Vraag Waarom is het incidenteel budget voor tijdelijke huisvesting in 2024 niet 
meer beschikbaar? Is dit verstandig in relatie tot vertraging tot de 
oplevering van nieuwbouw en verbouw onderwijshuisvesting? Zo ja, 
waarom dan?

Antwoord:

Bij de Programmabegroting 2021 zijn meerdere budgetten toegekend voor tijdelijke huisvesting, deels 
vanuit het Groeikader en deels vanuit de algemene integrale afweging. De post waarnaar wordt 
gerefereerd (€ 0,5 miljoen) is alleen voor 2023 toegekend. Vanuit het Groeikader is ook ander budget 
toegekend voor tijdelijke huisvesting in 2024.
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Verbijzondering nieuwe activiteiten begrotingsjaar: "we geven samen met JoU vorm aan 
de evaluatie"

Vraag De evaluatie samen met JoU vindt toch in 2023 plaats zoals nu de zin 
leest?  Klopt het dat deze evaluatie geen nieuwe activiteit is?

Antwoord:

We stemmen met het jongerenwerk in 2024 een evaluatiemoment af. De opdracht van het 
jongerenwerk loopt tot 1 januari 2027 en is daarmee een reguliere activiteit.
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Verbijzondering activiteiten die we niet meer doen

Vraag Verwarrend dat onder de titel niet meer doen staat wat het college van 
plan is wel te doen. Gaat college nou wel of niet nota jeugd en nota 
uitgangspunten subsidietenders opstellen? Graag een toelichting.

Antwoord:

Het college gaat een beleidsnota Jeugd en een nota van uitgangspunten sociale basis en basiszorg 
maken en voorleggen aan de raad.  Deze kunnen leiden tot het verminderen of wijzigen van 
activiteiten.
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Verbijzondering activiteiten die we blijven doen: "verder terugbrengen van gesloten 
jeugdhulp"

Vraag Wat - in aantallen - is het college van plan terug te brengen in de gesloten 
jeugdhulp? Wat is het aantal nu? En waar streeft het college naar?

Antwoord:

Landelijk is het streven om het aantal gesloten plaatsingen terug te brengen tot 0, met de 
kanttekening dat dit streven niet volledig haalbaar is. Landelijk is dit streven daarom vertaald naar ‘zo 
dicht mogelijk bij 0 in 2030’ Een kleine groep jongeren zal altijd gebaat blijven bij hulp in een gesloten 
setting, waarbij er uiteraard gestreefd wordt om de geslotenheid zo krort mogelijk te laten duren De 
precieze omvang van die groep is niet op voorhand bekend, en zal naar verwachting gedurende het 
afbouwproces duidelijker worden. Dat geldt ook voor Utrecht: het streven is 0, of in ieder geval zo 
dicht mogelijk bij 0. Zowel in absolute aantallen als relatief (vergeleken met andere regio's) zijn er in 
Utrecht weinig jeugdigen in gesloten jeugdhulp. Op 1 januari 2023 waren er 10 jeugdigen uit Utrecht in 
gesloten jeugdhulp. De instroom van een paar jeugdigen meer of minder valt meteen op in de cijfers, 
maar hieruit kunnen vanwege de kleine aantallen geen conclusies worden getrokken.  Dat maakt het 
lastig om één concreet streefgetal te noemen. Uiteraard volgen we de trends nauwlettend, en duiden 
we afwijkingen samen met onze zorgpartners zodat we zonodig kunnen bijsturen.
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Verbijzondering nieuwe activiteiten begrotingsjaar

Vraag Wat is de planning voor afwikkeling van de meerjarige subsidieaanvragen 
2025-2028? Wanneer wordt de raad geïnformeerd over de uitkomst?

Antwoord:

De Adviescommissie presenteert in juni 2024 haar advies. We besluiten in juli 2024 of het advies van 
de Adviescommissie wordt overgenomen, en besluiten over de subsidieverdeling onder de 
voorwaarde dat de begroting c.q. de begrotingswijziging die voor de bekostiging noodzakelijk is, door 
de gemeenteraad wordt vastgesteld. Na vaststelling van de begroting worden de 
subsidiebeschikkingen door of namens burgemeester en wethouders afgegeven. De planning staat op 
pagina 35 van de Cultuurnota 2025-2028.
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Verbijzondering activiteiten die we blijven doen: "we scherpen de regelingen aan op basis 
van een evaluatie"

Vraag Wanneer vinden de evaluaties plaats voor aanscherping van de 
regelingen projectsubsidies cultuur en impulssubsidie cultuur?

Antwoord:

De  voorbereidingen voor de herziening van deze regelingen zijngestart. In Q4 2023 evalueren we 
beide regelingen in bijeenkomsten met commissieleden, aanvragers en maker die nog niet eerder 
hebben aangevraagd. Daarmee betrekken we de praktijkervaringen bij de herziening. Dit zal leiden tot 
een aanscherping van de Nadere Regels. De aangescherpte Nadere Regels worden vervolgens  
begin 2024 van kracht.
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Verbijzondering activiteiten die we blijven doen: "we realiseren kunstwerken in het kader 
van de 1,5%-regeling"

Vraag Heeft het college inzicht in beeldende kunstprojecten die vanuit de 1,5% 
regeling in 2024 in ontwikkeling zijn of uitgevoerd worden? Zo ja, graag 
delen welke projecten dat zijn en wat de stand van zaken is?

Antwoord:

Ja, er is een overzicht van alle lopende beeldende kunst projecten in het kader van de 1,5% regeling, 
dit vindt u hieronder.  In dit overzicht zijn alleen projecten opgenomen die zeker van start gaan in 2024

Beeldende kunst projecten in het kader van de 1,5% 
regeling 2023-2024

nr
Percentageregeling bij 
bouwproject: Fase

1
MFA Voorn ramen sportzaal 
+ puzzelmuur 6.Nazorg

2 Kindcentrum Haarzicht 6.Nazorg
3 Parkeergarage Berlijnplein 6.Nazorg
4 Boemerang 6.Nazorg
5 Globe college 6.Nazorg
6 MFA 't Zand 4. Uitvoering

7
VO Berlijnplein Academie 
Tien 4. Uitvoering

8 SO Rafael 6. Nazorg

9
2 basisscholen 
Passiebloemweg 4. Uitvoering

11 Internationale School 3. Def Ontwerp
12 SO LUX, Stauntonstraat 4. Uitvoering
13 Onder de Bogen 3. Def Ontwerp
14 Ariane de Ranitzschool 1. Opstartfase

15
Kindcentrum Willbrord 
Vleuten 3. Def Ontwerp



17 Mobiliteitshub XL Papendorp 1. Opstartfase
18 MFA Cartesius 3. Def Ontwerp
19 Rietendakschool 1. Opstartfase
20 VSO Kromme Rijn 1. Opstartfase
21 Magazijn De Zon 1. Opstartfase

22
Culturele Voorziening 
Berlijnplein 1. Opstartfase

23 Sporthal Merwede 0. Nog beginnen
25 Bonifatius college 6. Nazorg

26
Meerwedekanaalzone PO 
school, blok 12 0. Nog beginnen
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Verbijzondering amendementen

Vraag Er staat hier dat 1 eurocent als startbudget beschikbaar is gesteld voor de 
groene verantwoordingsdag. Welk bedrag moet dat zijn? 0,01 "miljoen" 
euro?

Antwoord:

Dit moet inderdaad 0,01 miljoen euro zijn en is opgenomen in het erratum.
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Verbijzondering openbare ruimte en groen

Vraag "Dit bedrag bleek achteraf na een rechterlijke uitspraak onvoldoende te 
zijn". Over welke rechterlijke uitspraak gaat dit, waardoor de gemeente in 
totaal (0,629+0,503=) 1,132 miljoen euro kwijt is? Graag een toelichting.

Antwoord:

Dit betreft een gerechtelijke uitspraak uit 2023 ( zaaknummer / rolnummer: C/16/530167./ HA ZA 21-
745) naar aanleiding van de aanbesteding van A0-reclame in 2014.
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Verbijzondering Openbare ruimte en groen

Vraag Er wordt een investeringskrediet van 0,800 miljoen gevraagd voor groene 
ommetjes. Kan dit bedrag nader onderbouwd worden? En welke groene 
ommetjes worden met dit krediet gerealiseerd?

Antwoord:

Het project Groene Ommetjes richt zich op het ondersteunen van bewonersinitiatieven gericht op het 
ontharden en toevoegen van groen in de openbare ruimte. Binnen het project Groene Ommetjes ligt 
het zwaartepunt in Noordwest maar ondersteunen we ook initiatieven in de wijken West en een 
initiatief in de wijk Noordoost. In het najaar 2023 gaan er 6 projecten in uitvoering. Zo gaan we 
bijvoorbeeld op het Egelantierplein 400m2 ontharden en vergroenen voor +- 2 ton. We veranderen de 
functie van een straat van vervoersplek naar verblijfsplek en creëren samen met de buurt een fijne 
groene leefomgeving waarbij zelfbeheer een grote rol speelt. Voor 2024 is het projectteam bezig met 
9 initiatieven, waarvan er in 2024 vier worden uitgevoerd. Zo wordt in de Minister Talmastraat door het 
toevoegen van plantvakken 300m2 onthard en 8 bomen aangeplant. De overige 5 projecten worden 
verder gebracht in planvorming, om vervolgens in 2025 uit te voeren. Deze initiatieven dragen bij aan 
een fijnmazig groen netwerk in een groenarme wijk en daarmee op termijn aan groene ommetjes. 
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Verbijzondering Openbare ruimte en groen

Vraag Er wordt een investeringskrediet van 0,800 miljoen gevraagd voor groene 
ommetjes. Wat is de reden dat dit krediet niet is of wordt betrokken bij het 
Meerjarenperspectief Ruimte?

Antwoord:

In het MPR is de programmering van het Meerjaren Groenprogramma opgenomen als bijlage. 
Kredieten van de projecten worden vervolgens in de regel vrij gevraagd in de programmabegroting. 
Kredieten voor projecten die al zijn gestart worden in de regel vrij gevraagd bij de 1e 
bestuursrapportage van het betreffende jaar (en niet in het MPR). Aangezien het nieuw is dat we dit 
doen voor de investeringen groen en we de groene ommetjes als een investering zien is autorisatie 
van dit krediet opgenomen in de 2e bestuursrapportage 2023. 
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Verbijzondering Activiteiten die we niet meer doen

Vraag Wat is het verschil tussen iVRI en iVRI ready? Wat merken onze 
verkeersdeelnemers hiervan?

Antwoord:

Een volledige iVRI is verbonden aan het Internet en functioneert, een iVRI-ready niet, maar is daar 
qua hardware wel toe in staat. Feitelijk zorgen we door iVRI-ready dat we op later moment klaar zijn 
om iVRI’s te gaan installeren.
Op dit moment maakt slechts 1 doelgroep gebruik van iVRI’s, dat zijn de nood- en hulpdiensten die 
sneller groen krijgen bij een aantal iVRI’s die wij nu hebben. Zij kunnen deze prioriteit ook verkrijgen 
via het KAR systeem. Bussen en Trams gebruiken dit systeem ook en het is al aanwezig in de meeste 
verkeerslichten van de gemeente Utrecht. Wij zijn nu bezig om alle verkeerslichten (iVRI-ready en 
oude VRI’s) softwarematig te voorzien van een prioritering via dit KAR systeem. In zijn algemeenheid 
biedt de iVRI voor andere doelgroepen nog weinig verkeerskundige meerwaarde in de gemeente 
Utrecht.
. De verkeersdeelnemers zullen daarom niets merken van deze wijziging.
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Verbijzondering Activiteiten die we niet meer doen

Vraag Wat bedoelt het college met een "scheve kosten-batenverhouding op dit 
moment"? Welke investeringen zijn nodig om deze activiteit alsnog te 
gaan doen?

Antwoord:

Wij schatten de totale extra kosten van een iVRI op € 5000,- per jaar t.o.v. een conventionele VRI. 
Deze kosten zijn op dit moment niet opgenomen in de beheersbegrotingen. Deze beheerskosten zijn 
nog onzeker, omdat het product iVRI nog niet volledig is uitontwikkeld (landelijk). De toekomstige 
beheerskosten zouden nog kunnen veranderen.
Op dit moment is de beleidsmatige meerwaarde van de iVRI nog beperkt t.o.v. deze extra kosten. 
Alleen de nood- en hulpdiensten maken gebruik van een aantal iVRI’s en krijgen daarmee sneller 
groen. Voor andere doelgroepen bieden de iVRI’s nog geen verkeerskundige meerwaarde ten 
opzichte van de huidige VRI’s. We blijven vooralsnog beperkt (vanuit de samenwerking Goedopweg) 
investeren in pilots van iVRI’s met bepaalde weggebruikers. Als de meerwaarde toeneemt en de 
jaarlijkse kosten afnemen kunnen we met de iVRI ready variant eenvoudig doorontwikkelen naar een 
volledige iVRI variant. Met scheve kosten-batenverhouding bedoelen we dus dat we fors meer
lasten hebben voor geen of nauwelijks extra toepassingen. Daarnaast is er veel onzekerheid over
de lasten, dus die kunnen ook nog hoger uitvallen.
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Verbijzondering % huishoudens dat gebruik maakt van deelmobiliteit

Vraag De doelstelling stijgt heel hard van 20% in 2023 naar 40% in 2026. Waar 
is dit streefpercentage op gebaseerd?

Antwoord:

Dit percentage is gebaseerd op de ambitie die is uitgewerkt in de acties uit het Plan van Aanpak 
Deelmobiliteit. Als we komende jaren de acties van het Plan van Aanpak succesvol uitvoeren zullen 
vraag en aanbod groeien en zal het deelautogebruik sterker stijgen. Daarbij is het ook van belang dat 
het ‘flankerend’ beleid zoals invoeren betaald parkeren uitgevoerd wordt. Met uitvoering van de acties 
van het plan van aanpakverwachten we dat in 2030 60% van de huishoudens gebruik maakt van 
deelmobiliteit.  De 40% van de huishoudens dat gebruik maakt van deelmobiliteit in 2026 past in de 
lijn van dit groeipad.
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Verbijzondering Financiën

Vraag De baten stijgen in 2024 ten opzichte van 2023 met bijna 11 miljoen, 
terwijl slechts 7 miljoen is toegelicht. Waar bestaan de overige stijgingen 
uit?

Antwoord:

De  grootste stijging betreft de jaarlijkse indexering van de baten straatparkeren (3,57 miljoen euro). 
De indexering is een laat stadium in de parkeerbegroting verwerkt en per abuis niet meegenomen in 
de toelichting op de verschillen. De indexering op de baten garageparkeren wordt nog verwerkt in een 
volgende begrotingswijziging, hierdoor zullen de parkeerbaten 2024 t.o.v. 2023 nog verder stijgen.
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Verbijzondering Financiën

Vraag In de begroting zijn de meerjarige baten en lasten van het invoeren van 
betaald parkeren in de hele stad en de tariefsverhoging gecombineerd. 
Kan het college per jaarschijf (en structureel) uiteenzetten en toelichten:
- wat de baten zijn door de tariefsverhoging;
- wat de baten zijn door de invoering van betaald parkeren;
- wat de lasten zijn van de invoering van betaald parkeren.

Antwoord:

 

*Zie ook antwoord bij vraag 143
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten: Start uitvoering definitieve maatregelen verbeteren 
oversteekbaarheid Biltse Rading en Vleutenseweg

Vraag Is al bekend welke maatregelen hier worden uitgevoerd? Wanneer worden 
de onderzoeken hiernaar afgerond en de raad geïnformeerd?

Antwoord:

Wij informeren de Raad in Q4 2023 middels een brief over de voortgang van deze 
verkeersveiligheidsprojecten aan de Biltse Rading en de Vleutenseweg.
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Verbijzondering De planvorming voor een update aan de fietsbewegwijzering is gereed, 
alleen is er momenteel onvoldoende budget beschikbaar om dit uit te 
voeren, door gestegen kosten. We blijven zoeken naar 
dekkingsmogelijkheden.

Vraag Kan er een uitsplitsing worden gedaan aan de keuzes die voor gelegen 
hebben waardoor er geen dekkingsmogelijheden zijn voor het uitvoering 
van het plan voor fietsbewegwijzering?

Antwoord:

.
Nee, dat kunnen we niet. Het budget dat jaren geleden beschikbaar is gesteld voor het updaten van 
de bewegwijzering, had als hoofddoel de bewegwijzering van de auto te vernieuwen. Daar zijn we 
mee begonnen en dat ronden we in 2024 af. Voor het aanpassen van de fietsbewegwijzering is er 
nooit een apart budget geweest, maar we hebben wel al de planvorming voor de update van de 
fietsbewegwijzering laten uitvoeren. Een deel van die uitvoering is ook al gedaan met de 
naamswijziging van de Uithof naar USP waardoor we al verschillende fietsbordjes hebben aangepast. 
Inmiddels hebben we te maken met flinke stijging van grondstofprijzen en arbeidskosten. Hierdoor 
kunnen we de autobewegwijzering wel afmaken maar zijn er op dit moment onvoldoende middelen 
beschikbaar om de plannen voor de fietsbewegwijzering uit te voeren.
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Verbijzondering Nieuwe verkeerslichten worden niet meer standaard een volledig 
intelligent verkeerslicht (iVRI),
maar voeren we uit als iVRI ready, vanwege een scheve kosten-baten 
verhouding op dit
moment.

Vraag Hoe wordt de afweging gemaakt welke plekken wel en welke plekken 
geen intelligent verkeerslicht nodig hebben?

Antwoord:

In principe plaatsen wij een iVRI-ready variant op het moment dat de huidige conventionele VRI 
technisch moet worden vervangen of dat er sprake is van nieuwbouw. We gaan pas volledige iVRI’s 
uitrollen als de (beheers-)kosten zijn verlaagd of opwegen ten opzichte van de aangetoonde 
verkeerskundige meerwaarde. Dat uitgangspunt geldt voor alle verkeerslichten in de stad. Op een 
aantal plekken gaan we wel pilots uitvoeren met volledige iVRI’s gericht op bepaalde functionaliteiten 
en weggebruikers. Zo gaan we binnenkort starten met een pilot voor fietsprioriteit met een iVRI op de 
Biltstraat en volgend jaar starten we een pilot op de NRU met prioriteit voor weginspecteurs en 
logistiek. Daarnaast blijven we de landelijke ontwikkelingen hierop nauw volgen. Bij het voortzetten 
van een pilot naar beheerfase overwegen we ook of de extra kosten opwegen ten opzichte van de 
baten

V
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Verbijzondering Binnen deze doelstelling is slechts een beperkt deel van de lasten 
beïnvloedbaar. Bijvoorbeeld lopende projecten, met name bij 'Fiets', zijn 
beïnvloedbaar.

Vraag Over welke projecten binnen zijn beïnvloedbaar en kan er daarbij ook 
worden weergegeven worden wat de gevolgen zijn van het wijzigen van 
een prioritering? Ook in verband met cofinanciering die daarbij gepaard 
gaat.

Antwoord:

Een overzicht van de herinrichtingsprojecten vanuit Mobiliteit, waarbij we per project aangeven of het 
budget wel of niet beïnvloedbaar is en dit budget ook benoemen is na toezegging in de cie MGOR van 
29 juni jl. aan de raad verstuurd en via onderstaande link te raadplegen:  
Beantwoording toezegging MPR beïnvloedbaar budget herinrichtingsprojecten 
 

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/8bc34569-28f0-455b-a931-1f0dd4384800
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Verbijzondering Uitwerking van beleid en producten voor het stimuleren van parkeren in de 
parkeergarages voor
bewoners in plaats van in de openbare ruimte (gereed in 2024).

Vraag Aan welk beleid en welke producten moet gedacht worden?

Antwoord:

We stimuleren het gebruik van parkeergarages in en rond het centrum door nieuwe 
abonnementsvormen te ontwikkelen. Naast de bestaande abonnementen voor 5 of 7 dagen per week, 
denken we bijvoorbeeld aan nacht- en/of weekendabonnementen.- Voor gebiedsontwikkelingen zoals 
in Merwede en Beurskwartier zetten we, naast een gevarieerd aanbod van deelmobiliteit in het 
gebied, in op parkeren op afstand. Wij hebben  onlangs het tarief vastgesteld voor het 
ringhubabonnement voor de bewoners van deze gebiedsontwikkelingen. Hierover informeren we u 
binnenkort per brief. Er loopt op dit moment een pilot voor bewoners van Rivierenwijk om te ervaren 
hoe het is om op afstand (in de P&R Westraven) te parkeren. De informatie uit de pilot levert inzicht 
over hoe parkeren op afstand kan gaan werken voor deze en vergelijkbare doelgroepen. Wij 
informeren u hier volgend jaar over. Ook voor onderwijzers willen we parkeren op afstand aanbieden, 
dit werken we in 2024 uit.
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Verbijzondering Parkeren op straat is de grootste (beïnvloedbare) post en heeft betrekking 
op
de kosten voor handhaving. Verlagen van het budget heeft als gevolg 
lagere betaalbereidheid en
lagere opbrengsten.

Vraag Welk aandeel van het beïnlvoedbare gedeelte op de lasten post heeft 
betrekking op de handhaving? Kan er inzichtelijk worden gemaakt wat de 
gemiddelde frequentie is waarop er in verschillende gebieden in Utrecht 
gehandhaafd wordt op betaald parkeren?

Antwoord:

De analyse rondom de beïnvloedbaarheid van budgetten is een financieel-technische analyse waarbij 
de ‘’wettelijke taak’’ het uitgangspunt is. De uitkomsten van de analyse moeten dus ook vanuit dat 
perspectief bekeken worden. In de analyse is het budget straatparkeren als beïnvloedbaar geoormerkt 
omdat het in principe geen wettelijke taak is. Binnen het beïnvloedbaar budget heeft 7,2 miljoen euro 
betrekking op de handhaving. We streven ernaar om elke betaalde parkeerplaats in de openbare 
ruimte minimaal één keer per dag te controleren. Met deze controlefrequentie was in 2022 de 
betalingsbereidheid ruim 87% (zie Handhavingsverslag 2022). Dit betekent dat 87% van de 
kortparkeerders (parkeerders exclusief parkeervergunninghouders) parkeerrecht heeft door betaling 
bij de parkeerautomaat of via een parkeerapp. De ervaring leert dat bij een lagere frequentie van 
handhaving de betalingsbereidheid omlaag gaat. Dit heeft invloed op de parkeerinkomsten. De daling 
van de parkeeropbrengsten is hierbij groter dan de kosten van de handhavingsinzet.
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Verbijzondering • Inkomsten fietsparkeren (1,4 miljoen euro).
• Lasten fietsparkeren (11,1 miljoen euro).

Vraag Welk deel voor de lasten van fietsparkeren komt voort uit het beheren van 
de fietsstallingen?

Antwoord:

De beheerkosten van de fietsenstallingen zijn jaarlijks circa 3,3 miljoen euro. Hiervan is het grootste 
deel ter dekking van de beheer- en onderhoudskosten van openbare- en stationsstallingen (2,9 
miljoen euro) en 0,4 miljoen is ter dekking van de beheerskosten van de pop-up en buurtstallingen.
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Verbijzondering Voor fietsparkeren geldt dat de hoge mate van beïnvloedbaarheid 
samenhangt met het aantal
fietsenstallingen die in eigendom zijn van de gemeente of worden 
gehuurd. Alleen besparen op
beheer leidt tot een beperkte beïnvloedbaarheid van de kosten.

Vraag Hieruit begrijp ik dat besparen op beheer slechts leidt tot beperkte 
beïnvloedbaarheid van de kosten. Wat nog meer?

Antwoord:

De kosten van de exploitatie van fietsenstallingen bestaan uit vaste lasten en beheer- en 
onderhoudskosten. Omdat de stallingen in eigendom zijn van de gemeente of door de gemeente 
worden gehuurd, hebben we in principe grip op de vaste lasten. De tekst in de begroting daarover is 
niet helder geformuleerd, omdat de vaste lasten van de stallingen nauwelijks beïnvloedbaar zijn 
tijdens de looptijd van de contracten Het gaat namelijk om panden met langlopende huurcontracten en 
om panden die in ons bezit zijn. Dus blijven de vaste lasten in grote lijnen stabiel
Door keuzes te maken in het beheer kunnen de lasten tijdens de looptijd van de contracten beïnvloed 
worden. Denk bijvoorbeeld aan kortere openingstijden of aanwezigheid van één of meer beheerders. 
Op korte termijn doen we onderzoek naar de mogelijkheden voor optimalisatie van het beheer van 
huidige en nieuwe stallingen zodat we deze in de toekomst kunnen blijven betalen.
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Verbijzondering Aanvragen van vaste flitspalen en mobiele flitspalen en plaatsing camera's 
om te handhaven
op de helmdracht van snor- en bromfietsers.

Vraag Hoe draagt het plaatsen van camera's bij aan het handhaven op de 
helmdracht van snor- en bromfietsers? Worden de geplaatste camera's 
handhaven op de helmdracht van snor- en bromfietsers ook gebruikt voor 
andere vormen van monitoring?

Antwoord:

Wij plaatsen een gemeentelijke camera die op afwisselende locaties handhaaft op de juiste plek op de 
weg van brom- en snorfietsers. Het is vooralsnog technisch niet mogelijk om deze camera op 
helmplicht te laten handhaven. Binnen een pilot met het OM vragen we de mogelijkheid om ook hierop 
te handhaven. Door middel van beeldherkenning in combinatie met de 100% check op de beelden van 
overtredingen kan hier ook digitale handhaving voor ontwikkeld worden. Gemeentelijke boa’s zijn wel 
bevoegd om te handhaven op helmplicht (artikel 60 RVV), maar de camera kan dit dus nog niet. 
Daarnaast vragen wij inderdaad vaste flitspalen en mobiele flitspalen aan bij het OM.
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Verbijzondering We realiseren een besparing van 0,485 miljoen euro in 2023, oplopend tot 
0,735 miljoen euro in
2024 en 1,085 miljoen euro structureel in 2025 door bij het beheer van de 
openbare ruimte te
kiezen voor standaardiseren van het materiaalgebruik en voor versob

Vraag Wat wordt er verstaan onder versobering van het beeldkwaliteitsniveau?

Antwoord:

Een deel van de bezuiniging wordt ingevuld door het versoberen van het beeldkwaliteitsniveau. Denk 
hierbij aan het minder reinigen van onze civiele constructies. Deze bezuiniging leidt niet tot 
achterstallig onderhoud, omdat het effect op de technische staat van het object zeer beperkt is. Het 
ziet er echter wel minder fraai uit.
Een ander onderdeel van de bezuiniging is het uitstellen van groot onderhoud aan onze woonstraten. 
Dit leidt enerzijds tot een versobering van het beeldkwaliteitsniveau. Anderzijds kan dit leiden tot 
achterstallig onderhoud. We monitoren dit jaarlijks. Als dit leidt tot achterstallig onderhoud dan kan 
deze bezuiniging niet structureel worden doorgevoerd want we willen hoge herstelkosten voorkomen. 
We zoeken dan naar alternatieve dekking. Dit wordt verder toegelicht in de raadsbrief Voortgang 
versoberingsopgave Openbare Ruimte.

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D4ccdad2c-5d24-4af0-be2e-bf9c3c94898d
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Verbijzondering We geven verder vorm aan de voorbereiding van de integrale openbare 
ruimte projecten,
waarbij we inzetten een ‘in één keer goed’ aanpak, door bij de vervanging 
van riolering en
wegverharding koppelkansen op het vlak van vergroening, mobiliteit en 
klimaata

Vraag Aan welke koppelkansen op het gebied van vergroening, mobiliteit en 
klimaatadaptatie moet gedacht worden bij de aanpak 'in een keer goed'? 
In welke mate wordt hierin de afweging gemaakt welke functies nog in 
bepaalde gebieden ontbreken?

Antwoord:

De belangrijkste koppelkansen zijn: 
- Het toevoegen van groen en bomen voor onder andere klimaatadaptatie en biodiversiteit.
- Het inrichten van wegen voor 30 km per uur in plaats van 50 km per uur.
- Het verminderen van het aantal parkeerplekken in de openbare ruimte. 
- Het vasthouden van regenwater op de plek waar het valt om schade door droogte te voorkomen 
door aanleg waterpasserende verharding en/of verlaagde groenstroken.
- Het combineren van werkzaamheden met de aanleg van een warmtenet zodat de straat maar 
één keer open hoeft.
De afweging welke functies nog ontbreken maken we in de omgevingsvisies en als die nog ontbreken 
op projectniveau.
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Verbijzondering We benutten kansen voor meer groen en bomen, klimaatadaptatie, 
speelplekken en
biodiversiteit in gebiedsontwikkelingen en bij aanpassingen van de 
openbare ruimte en naar
aanleiding van initiatieven uit de stad.

Vraag Uit gesprekken met initiatiefnemers blijkt dat het soms frustrerend kan zijn 
als goedkope kleine plannen het niet halen wanneer inwoners met een 
flotte pen en grootsere en duurdere plannen altijd winnen. Daarom zouden 
we graag willen weten of het bij de gemeente bekend is welk aandeel van 
de initiatieven voor het gebruik van de openbare ruimte ten goede komt 
aan grote en kleine initiatieven. Betreft dit vaak dezelfde doelgroep of valt 
hierin ook een afspiegeling van de Utrechtse bevolking in terug te vinden ? 
Welke hulp biedt de gemeente wanneer iemand een initiatief wil indienen 
als deze niet taal/schrijfvaardig genoeg is om dit te doen?

Antwoord:

Veel initiatieven komen binnen via de wijkbureaus, zij kijken binnen de gemeente waar het initiatief het 
beste opgepakt kan worden. Het Initiatievenfonds is daarbij een van de mogelijkheden. Het 
Initiatievenfonds is een laagdrempelige regeling om vooral kleinere initiatieven, tot maximaal €35.000,-
, mogelijk te maken. 
Het is bij het Initiatievenfonds niet zo dat de toekenning van het ene initiatief ten koste gaat van het 
andere. Er is vooralsnog altijd genoeg ruimte voor het toekennen van alle initiatieven die passen 
binnen de doelstelling en kaders.

Elk jaar worden er veel aanvragen gedaan voor vergroening van de openbare ruimte. In de jaarlijkse 
raadsbrief Initiatievenfonds van 31 mei 2023 bent u geïnformeerd over de spreiding per wijk. We zien 
dat een grote groep Utrechters, verspreid over de hele stad, aanvragen doet bij het Initiatievenfonds. 
Om dit ook een goede afspiegeling te laten zijn van de Utrechtse bevolking werken we samen met 
sociale partners. Kwetsbare Utrechters en/of Utrechters die minder taalvaardig zijn kunnen 
bijvoorbeeld terecht bij DOCK en JoU of bij het wijkbureau, voor hulp bij het doen van een aanvraag. 
Waar nodig kan een aanvraag handmatig worden ingevoerd.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/e7f66167-7418-4783-b755-17773de95100?documentId=94ccc54c-d7c1-4077-8d35-d45551cad2c7
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Verbijzondering Samen met de regio werken we aan recreatievoorzieningen.

Vraag Vrij summiere beschrijving. Over welke plekken gaat het? Hoe is de 
verhouding gemeente en regio op het gebied van financiën?

Antwoord:

Wij zijn samen met de provincie Utrecht en omliggende gemeenten deelnemer in het recreatieschap 
Stichtse Groenlanden. Het financiële aandeel in het recreatieschap van de gemeente Utrecht is 
veertig procent (1,421 miljoen, zie Programmabegroting 2024, p.94), De provincie Utrecht en de 
andere gemeenten dragen gezamenlijk het overblijvende deel. Het gaat om de grote 
recreatiegebieden om Utrecht heen: de Maarsseveense Plassen; het Noorderpark/Ruigenhoek; 
Laagraven en Strijkviertel. Meer informatie over het recreatieschap Stichtse Groenlanden is te vinden 
in het ‘Raadsvoorstel Zienswijze Ontwerpbegroting 2024 en Jaarrekening 2022 Recreatieschap 
Stichtse Groenlanden’ van 22 juni 2023 en op de website van het recreatieschap: Recreatieschap 
Stichtse Groenlanden | Recreatieschap Stichtse Groenlanden

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/f96a9627-b39e-4b5c-a96e-a391efa8eb00?documentId=01a7bb66-7f15-4022-8e3e-72f9a1b5a22a&agendaItemId=23004067-b093-47a5-954d-a2f391d45ec6
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Verbijzondering Geluid en trillingen: we verbeteren bestaande knelpunten door 
maatregelen te nemen.

Vraag Welke knelpunten zijn er op het gebied van geluid en trillingen? Welke 
maatregelen worden er genomen om bestaande knelpunten te verbeteren 
op het gebied van geluid en trillingen?

Antwoord:

Knelpunten worden geanalyseerd en weergegeven in het Actieplan Geluid dat vijfjaarlijks wordt 
opgesteld.,
Maatregelen om tot verbetering te komen zijn o.a. het verlagen van de maximumsnelheid, aanleggen 
van stillere wegdekverhardingen en verminderen van verkeersintensiteiten.

https://www.utrecht.nl/wonen-en-leven/gezonde-leefomgeving/geluid/actieplan-geluid/
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Verbijzondering Gezonde gebiedsontwikkeling: de bouwenvelop voor de sporthal 
Voorveldselaan wordt
stopgezet. Door herprioritering worden deze middelen ingezet voor de 
bouw van een sporthal
in Vleuten De Meern.

Vraag ,

Antwoord:

Geen vraag gesteld; zie antwoord op vragen 43 en 202 over hetzelfde onderwerp
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Verbijzondering Activiteten die we niet meer doen & blijven doen

Vraag - Welke concrete maatregelen worden genomen om bouwhinder te 
voorkomen, bouwoverlast te beperken, en wat zijn de geschatte kosten 
hiervoor?

Antwoord:

Bij grote bouwprojecten zijn bouwers verplicht een plan aan met maatregelen voor een goede 
Bereikbaarheid, Leefbaarheid, Veiligheid en Communicatie (BLVC-plan) te leveren. Zie ook Toolbox 
bouwhinder | gemeente Utrecht. https://www.utrecht.nl/ondernemen/vergunningen-en-regels/toolbox-
bouwhinder/
Er vinden startgesprekken met aannemers plaats en bij complexe situaties rond bouwprojecten zetten 
we omgevingsbegeleiding in. 
Het totaal aan deze maatregelen kost naar schatting €230.000,- op basis van de begrote ureninzet 
(totaal 2700 uur)
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Verbijzondering Wat we nu al doen: zwemmen

Vraag Hoe wordt in deze maatregel de punten die de raad meegaf in M376 
nagevolgd? En hoe wordt buiten deze punten om ervoor gezorgd dat het 
ruime aanbod van zwemlessen en schoolzwemmen effectief wordt ingezet 
en gemeten?

Antwoord:

Zoals we uw Raad op in juni 2023 geïnformeerd hebben, zijn de  genoemde punten in motie 376 door 
ons ingevoerd.  Leeftijd is inmiddels de leidende factor bij het oproepen van kinderen op de aanmeldlijst 
voor zwemles. Kinderen die staan aangemeld voor zwemles of al zwemles volgen hebben gratis toegang 
tot recreatief zwemmen. Over de voortgang van de genoemde maatregelen informeren we uw Raad in het 
tweede kwartaal van 2024. In de gemeentelijke zwembaden wordt hard gewerkt om de wachttijden voor 
zwemles zo kort mogelijk te houden, de belangrijkste beperkende factor blijft daarbij het aantal 
zweminstructeurs. We blijven daarom inzetten op het werven van extra instructeurs. In samenwerking met 
het ROC zijn we bezig een plan te ontwikkelen voor een leer- en werktraject zweminstructeur waarbij we 
zowel voor huidige openstelling als voor het nieuwe zwembad maximapark onze eigen medewerkers 
kunnen opleiden. Ook het werven van scholen voor deelname aan het schoolzwemprogramma heeft onze 
constante aandacht. Over de resultaten van de zwemlessen en het schoolzwemmen rapporteren we uw 
Raad in de verantwoording (Jaarstukken) over 2023.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/6189dca3-99cf-43bc-8702-8ecf1040d27a
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in Begrotingsjaar

Vraag Welke specifieke aspecten van financiële toegankelijkheid van sport 
worden aangepakt in het onderzoeksprogramma Vital@2040, en welke 
aanbevelingen worden verwacht om de toegankelijkheid te verbeteren?

Antwoord:

 In eerder ClubVital@2040-onderzoek bleken er vijf gebieden te zijn waarop opvoeders moeilijkheden 
ervaren in het organiseren van sporten door hun kinderen. Dit waren:
(a) het betalen van sport, 
(b) vervoer van en naar de sportclub organiseren, 
(c) tijd investeren en plannen, 
(d) informatie ontvangen, begrijpen en geven, 
(e) steun regelen. 
Deze inzichten worden in dit vervolgprogramma worden gebruikt om via actieonderzoek te werken aan 
veranderingen die bijdragen aan het wegnemen van drempels die het benutten van beschikbare financiële 
ondersteuning in de weg staan. Dit zal worden gedaan in drie contexten:
(a)steunorganisaties   , 
(b) 'doorverwijzers' (zoals sociaal makelaars van DOCK) 
(c)de sportclub. 
Van de vijf gebieden wordt in dit actieonderzoek vooral gefocust op de gebieden van:
(a) het regelen van steun en 
(b) het ontvangen, begrijpen en geven van informatie. 
We kunnen niet vooruitlopen op het onderzoek en verwachte aanbevelingen formuleren.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in Begrotingsjaar

Vraag Wat zijn de financiële implicaties van de belangrijkste knelpunten en 
uitdagingen bij het verbeteren van de armoederegelingen op het gebied 
van sport?

Antwoord:

 Het verbeteren van doorverwijzing, communicatie en de vereenvoudigingen in het aanvragen van 
regelingen zijn acties die onderdeel zijn van huidige opdrachten van partners in Utrecht. Dit wordt 
gefaciliteerd vanuit het onderzoeksprogramma ClubVital@2040 die via het Sportakkoord subsidie hebben 
ontvangen. Er zijn voor nu geen verdere financiële implicaties. Dit gaat over hoe de bestaande regelingen 
worden gebruikt en hoe dit kan worden verbeterd. Daarnaast wordt op dit moment gewerkt aan de nieuwe 
nota financiële bestaanszekerheid. Deze nota kan de infrastructuur van bestaande regelingen beïnvloeden. 
Er is echter geen ruimte voor extra financiële impulsen, zie ook de raadsbrief van 27 juni 2023.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/5f0d3c09-f924-4ae6-8a57-c8e119d9d470?documentId=327fa13e-3b3d-4feb-86cd-699084ff69cc
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Verbijzondering

Vraag Hoe wordt de afhankelijkheid van externe middelen, zoals financiering 
vanuit het Rijk, beïnvloed door het stoppen met taken en budgetten op het 
gebied van sportstimulering? Wat zijn de alternatieve financieringsbronnen 
die worden overwogen om het wegvallen van externe middelen en 
subsidies voor sportstimulering op te vangen? Is er hierbij een 
langetermijnplan voor de heroverweging van deze budgetten, en op welke 
manier kunnen ze in de toekomst worden hersteld of aangepast op basis 
van veranderende omstandigheden? Hoe zal de continuïteit van lopende 
projecten en initiatieven worden gewaarborgd als gevolg van het 
schrappen van deze budgetten, en wat zijn de gevolgen voor lopende 
verplichtingen en contracten?

Antwoord:

 Middelen die vanuit het Rijk (gedeeltelijk) wegvallen kunnen we niet vanuit bestaande middelen 
compenseren. Inmiddels hebben we, zoals gemeld in raadsbrief Utrechts Sportakkoord II, duidelijkheid dat 
de middelen voor het Sportakkoord tot en met 2026 zijn toegekend. Daarnaast ontvangen we budget voor 
de Brede Regeling Combinatiefuncties. Dit is structureel rijksbudget waarbij we ook weten hoeveel we tot 
en met 2026 ontvangen. Utrecht zal in 2026 een lagere bijdrage van het Rijk ontvangen. In de opdracht aan 
onze uitvoeringsorganisatie voor sport (SportUtrecht) zullen we vanaf 2025 voorsorteren op deze lagere 
uitkering. Er zullen keuzes gemaakt worden over waar de inzet op sportstimulering zal gebeuren. We 
hanteren hierbij het principe van ongelijk investeren voor gelijke kansen. Er is geen uitzicht op alternatieve 
financieringsbronnen. Huidige projecten en initiatieven kunnen blijven bestaan.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in begrotingsjaar

Vraag Wat is het budget voor de programmering van sport- en beweegplekken in 
de openbare ruimte per wijk, en hoe worden deze middelen verdeeld over 
de verschillende wijken?

Antwoord:

Er zijn structurele middelen beschikbaar voor de realisatie van sport- speel- en beweegplekken in de 
openbare ruimte in de stad. Het gaat om € 1,3 mln. in 2023, oplopend naar € 2 mln. per jaar 
structureel. Deze middelen zijn niet specifiek per wijk verdeeld. In de raadsbrief 'Voortgang uitvoering 
sporten, spelen en bewegen in de openbare ruimte' van 1 september 2023 is uitgebreid beschreven 
hoe we de kansen en knelpunten voor speel- en sportplekken in de stad in beeld hebben gebracht, 
hoe we prioriteren binnen de kaders van het vastgestelde beleid en hoe we onze beschikbare 
middelen inzetten.   

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3Dbfc3141b-e40c-4ae0-9115-f42ee0efd573
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in begrotingsjaar

Vraag Zijn er potentiële bronnen van externe financiering, zoals subsidies of 
samenwerkingsverbanden, die worden overwogen voor deze projecten, en 
hoe zal de gemeente deze middelen aanwenden?

Antwoord:

Per project worden de opties voor cofinanciering, subsidie of andere geldstromen in kaart gebracht en 
waar mogelijk aangevraagd.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in begrotingsjaar

Vraag Hoe wordt het budget voor het realiseren van een locatie voor recreatief 
roeien op de Vecht en de ondersteuning van roeiverenigingen in Vianen 
beheerd, en welke financiële verantwoordelijkheden heeft de gemeente 
hierbij?

Antwoord:

De Vechtse Roeivereniging Zuilen heeft zelf geinvesteerd in de roeiloods aan de Fortlaan. Ze hebben 
een kleine subsidieaanvraag ingediend bij het sportakkoord t.b.v. sporttechnischkader . Roeien in 
Vianen wordt voor zover er activiteiten plaatsvinden bekostigd door de Stichting Roeien in Vianen 
(Orca/Triton). Daar is op dit moment geen financiële betrokkenheid vanuit de gemeente Utrecht.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in het begrotingsjaar en activiteiten die wij blijven doen

Vraag - Wat is het budget voor de implementatie van het CRM-J179 en hoe zal 
dit systeem bijdragen aan de efficiëntie en kostenbeheersing van 
vastgoedbeheer?
- Welke financiële gevolgen van het vaststellen en uitvoeren van twee 
speerpunten naar aanleiding van de benchmark huurderstevredenheid 
gemeentelijk Vastgoed zijn en zijn er middelen gereserveerd om eventuele 
verbeteringen te financieren?

Antwoord:

Voor de implementatie van het CRM systeem is een budget gereserveerd van 217.500 euro aan 
eenmalige kosten. Daarnaast is er tijdens de gebruiksfase sprake van structurele kosten. Deze 
jaarlijkse kosten zijn geraamd op 86.700 euro per jaar en wordt gedekt binnen de begroting.
Het CRM systeem is in de eerste plaats een belangrijk middel om de klanttevredenheid van onze 
huurders en gebruikers te verbeteren. Het CRM systeem creëert voor de collega’s binnen de VGU 
overzicht en een integraal relatiebeeld van onze stakeholders (met name huurders en leveranciers). 
Er kunnen zich uiteraard situaties voordoen waarbij dit integrale beeld bijdraagt aan een betere interne 
samenwerking en een integrale en meer (kosten) efficiënte aanpak van onze dienstverlening richting 
onze huurders en gebruikers.
Eind dit jaar verwachten wij de rapportage van de uitkomsten van de benchmark 
huurderstevredenheid. Hierover zullen wij de gebruikers en de raad informeren in Q1 2024. Er is nu 
nog niet te zeggen welke (financiële) gevolgen dit heeft, zowel voor het vaststellen als uitvoeren van 
de nog vast te stellen speerpunten. Indien verbeteringen aan de orde zijn, zullen we beoordelen of 
hier financiële dekking voor is.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten in het begrotingsjaar en activiteiten die wij blijven doen

Vraag - Wat zijn de financiële implicaties van het uitvoeren en evalueren van de 
methode voor het energetisch verduurzamen van maatschappelijk 
vastgoed als en welke budgetten worden hiervoor toegewezen? 
- Wat zijn de kosten en verwachte besparingen van de uitrol van slimme 
meters voor elektriciteit, warmte, gas en water, en hoe worden deze 
uitgaven gefinancierd?
- Wat zijn de financiële implicaties van ontwikkelen en uitwerken van 
Meerjaren Strategische Programma's (MSP) om vraag en aanbod 
optimaal op elkaar aan te laten sluiten?

Antwoord:

De uitvoering en evaluatie van de voorgestelde afwegingmethode op de inzet van onrendabele 
investering t.b.v. het energetisch verduurzamen van het gemeentelijk vastgoed wordt bekostigd uit de 
resterende middelen van het uitvoeringsprogramma “Versnellingsopgave Energieneutraal 
Maatschappelijk Vastgoed”. Dit is tevens beschreven in de raadsbrief van 28 juni 2023 over de 
Uitgangspunten voor een verduurzamingsagenda gemeentelijk maatschappelijk vastgoed.
De uitrol van slimme meters is in principe budget neutraal voor zowel gebruikers als de gemeente, 
omdat dezes wordt gepland en bekostigd door de energieleveranciers. Een slimme meter levert 
inherent geen besparingen op, maar enkel meer gedetailleerde informatie over het energieverbruik 
voor zowel de gebruiker als de energieleverancier. Met deze informatie kunnen we, in de 
samenwerking met onze contractuele installatieadviseurs, gerichter tot mogelijkheden komen om zo 
energie te besparen. Inzet is om de MSP’s zoveel mogelijk met bestaande personele capaciteit te 
ontwikkelen. Hiervoor is capaciteit vrijgespeeld,  zodat de kosten binnen de perken gehouden en  de 
kennis in huis blijft. 
De ontwikkeling van MSP's is een verbeterslag in de methodiek waarop vastgoed vooruitblikt en 
programmeert ook voor de lange termijn Voor wat betreft de investeringsbeslissingen wordt door 
middel van de MSP’s per portefeuille voor de korte, middel lange- en lange termijn inzichtelijk in 
hoeverre vraag en aanbod ook meerjarig op elkaar aansluiten, vastgoed strategisch beter benut kan 
worden en welke investeringen op de lange termijn nodig zijn om dit te optimaliseren. Deze MSP’s zijn 
input voor de Beleidsnota Integraal Huisvestingsprogramma Vastgoed. 
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Verbijzondering We onderzoeken mogelijkheden (financieel en organisatorisch) om 
verschillende functies
(kinderopvang, zorg/welzijn, bibliotheek etc) in een gebouw te mengen en 
dubbelgebruik van
ruimtes te integreren, uitgewerkt in het IHP onderwijs (gereed in 2025).

Vraag Aan welke vormen van dubbelgebruik moet gedacht worden? Het delen 
van de ruimte? Verschillende gebruikers voor verschillende dagdelen?

Antwoord:

In veel scholen in Utrecht is sprake van dubbelgebruik. Daarbij valt te denken aan gebruik door 
buitenschoolse opvang, kinderopvang, kerken, welzijn, verenigingen en medegebruik van andere 
scholen. Buiten schooltijden kunnen partijen gebruik maken van ruimtes in de schoolgebouwen. Er 
moet onderscheid worden gemaakt tussen schoolgebouwen die in eigendom en beheer zijn van de 
scholen en schoolgebouwen die in eigendom en beheer zijn van de gemeente(bijvoorbeeld 
multifunctionele accommodaties (MFA’s)). Lees meer hierover in paragraaf 3.5 van de 
voortgangsrapportage 2022
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Verbijzondering De kosten voor grondexploitaties zijn 143 miljoen euro

Vraag Hoe zijn de kosten voor grondexploitaties opgedeeld? Wat zouden de 
effecten zijn van het bezuinigen op deze post?

Antwoord:

De lasten à 143,0 miljoen euro zoals opgenomen op p. 34 van de programmabegroting 2024 betreffen 
de geraamde lasten (kasstroom) jaarsnede 2024 uit de geactualiseerde grondexploitaties zoals door 
de Raad vastgesteld bij het MPR 2023 en de 2e begrotingswijziging. De lasten zijn verder onder 
verdeeld naar grondexploitatieprojecten: Leidsche Rijn (69,3 miljoen euro), Binnenstedelijk (45,1 
miljoen euro) en Stationsgebied (28,6 miljoen euro). De opbouw van kosten bestaat per 
grondexploitatie uit vele kosten posten.
Het bezuinigen op deze kastroom heeft effect op de door de raad vastgestelde programmering voor 
de gebiedsopgave (de vastgestelde meerjarige grondexploitatie is hieraan gekoppeld). Deze 
programmering bevat onder meer het aantal woningen (onderverdeeld per categorie), de kwaliteit van 
de openbare ruimte, parkeervoorzieningen en de maatschappelijke voorzieningen. Na het raadsbesluit 
om een grondexploitaties te openen worden kosten gemaakt en meerjarige contractuele 
verplichtingen aangegaan, daardoor is het niet goed mogelijk specifiek op een kasstroom te 
bezuinigen.
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Verbijzondering Er wordt niet meer gewerkt aan de samenwerkingsovereenkomst met de 
Universiteit.

Vraag Hoe zat deze samenwerkingsovereenkomst in elkaar en welke gevolgen 
heeft dit voor de wensen van de gemeente voor de ontwikkeling van de 
USP?

Antwoord:

De samenwerkingsovereenkomst met de Universiteit gaat over de te maken afspraken omtrent de 
ontwikkelingsmogelijkheden voor de Universiteit in het USP in het kader van de Omgevingsvisie USP, 
4000 banen en 4000 woningen, en daarbij benodigde aanpassingen in openbare ruimte.

Momenteel werken we nog volop aan de samenwerkingsovereenkomst (SOK) met UU. De 
verwachting ten tijde van het opstellen van de programmabegroting was dat deze dit jaar zou worden 
afgerond, dit was de reden om deze te benoemen als, er wordt niet meer gewerkt aan de SOK met de 
Universiteit.. 
Ondertussen is duidelijk dat mogelijk dit jaar de SOK nog niet kan worden afgerond, waardoor het 
waarschijnlijk is dat we ook in 2024 toch nog aan de SOK werken. 
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Verbijzondering wij controleren overlastmeldingen en we handhaven bij illegale situaties 
zoals illegale kamerverhuur en strijdig gebruik. We registreren alle 
meldingen'

Vraag Wat wordt er vervolgens met deze meldingen gedaan?

Antwoord:

Meldingen worden allereerst administratief onderzocht en zo nodig volgt een controle ter plaatse door 
een inspecteur. Wanneer we een overtreding constateren, treden we bestuursrechtelijk handhavend 
op. 
De overlast kan ook afkomstig zijn van situaties waarbij we geen overtreding constateren. Wanneer de 
overlast aanhoudt kunnen we buurtbemiddeling inzetten. Als ultimum remedium kan de burgemeester 
handhaven op grond van de Wet aanpak woonoverlast. Indien de melder bekend is ontvangt deze een 
terugkoppeling.    
In het jaarlijkse Handhavingsverslag rapporteren we over het aantal binnengekomen meldingen en 
waar deze veelal betrekking op hebben.
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Verbijzondering Het project 'Huisjesmelkers en ondermijnende criminaliteit' zetten we 
voort.

Vraag Het project 'Huisjesmelkers en ondermijnende criminaliteit' wordt benoemd 
in de vorige veiligheidsagenda, maar niet in de huidige. Wat houdt dit 
project precies in?

Antwoord:
 

Met de aanpak huisjesmelkers richten we ons op de malafide pandeigenaren en verhuurders waarbij 
sprake is van achterstallig onderhoud, verhuren zonder de benodigde vergunningen, 
brandonveiligheid of intimidatie. Bovendien houden we actief toezicht en volgen we eigenaren in hun 
verdienmodel. We verbinden signalen van stelselmatig wangedrag en zoeken patronen, bouwen 
dossiers op en handhaven waar nodig lang en intensief. Inspecteurs voeren gericht acties uit om 
malafide praktijken op te sporen en te bestrijden.  
 
De aanpak huisjesmelkers is een regulier onderdeel van onze werkzaamheden. De Veiligheidsagenda 
2023-2026 richt zich op 4 andere prioriteiten zoals het tegengaan ontwrichtende effecten van 
drugsgerelateerde criminaliteit. We hebben recent (26 sept) een technische sessie over de aanpak 
huisjesmelkers georganiseerd voor raadsleden en rapporteren jaarlijks over de uitkomsten van deze 
aanpak in het handhavingsverslag.
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Verbijzondering

Vraag Wat is de reden dat de algemene dekkingsreserve over de komende jaren 
afneemt en met welke risico's gaat deze daling gepaard?

Antwoord:

De algemene dekkingsreserve wordt gebruikt voor het: 
1. reserveren van incidentele zolang deze nog geen bestemming hebben gekregen zoals bijv. het 
resultaat van de jaarstukken die bij de voorjaarsnota wordt meegenomen bij de integrale afweging
2. egaliseren van budgetten tussen de jaren van de meerjarenraming, zoals de kasschuif bij de 
besluitvorming van de voorjaarsnota en begroting of overhevelingen van budget via de Algemene 
dekkingsreserve (zie Voorjaarsnota 2023 pagina 63).
De afname van de reserve geeft aan dat gespaarde bedragen uit voorgaande jaren, overeenkomstig 
het besluit, ingezet worden in de begroting van jaren 2024 en verder. Dit brengt geen risico's met zich 
mee omdat bij een besluit om middelen uit een jaar (bijv 2023) in te zetten in een toekomstig jaar (bijv. 
2025) altijd in evenwicht moet zijn of te wel de geplande onttrekking (in 2025) is gelijk aan de eerdere 
toevoeging aan de Algemene dekkingsreserve.
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Verbijzondering Lokale heffingen

Vraag In de financiële verordening van de gemeente staat art. 12.3. "Het college 
biedt jaarlijks de verordeningen en tarieventabellen aan de Raad aan ter 
vaststelling van de tarieven voor de leges en heffingen. De verordeningen 
zijn voorzien van de actueel geraamde kosten en opbrengsten van de 
daarin opgenomen door de gemeente verstrekte diensten." Dit verwacht je 
terug in de paragraaf lokale heffingen, maar daar is niet alle informatie te 
vinden. Bij afvalstoffen staat bijvoorbeeld niet de kosten noch de 
opbrengsten. In het raadsvoorstel staat "De baten en lasten van deze 
heffing zijn in de paragraaf lokaleheffingen opgenomen."

Antwoord:

Om de paragraaf compact de houden is ervoor gekozen om de baten en lasten incl. 
kostendekkendheid in de bijlage kostendekkendheid tarieven en leges op te nemen.
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Verbijzondering Druk buurtteams

Vraag Wat maakt dat het aantal klanten dat terugkeert met een nieuwe vraag is 
toegenomen?

Antwoord:

Hier is geen precieze verklaring voor. Het is een lichte stijging die we al enkele jaren zien. We zien de 
afgelopen jaren in ieder geval een toename in inwoners die bij het buurtteam komen met een (extra) 
hulpvraag over financiën. We zien ook dat de samenleving complexer blijft worden en dat er daarom 
steeds meer mensen zijn die op meerdere vlakken een ondersteuningsvraag hebben.
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Verbijzondering Algoritme bij geweldherkenning

Vraag Op welke manier wordt er gewaarborgd dat een dergelijk algoritme geen 
discriminerend component bevat?

Antwoord:

Over dit onderwerp is de motie M2023-99 Waarborgen bij algoritmen en cameratoezicht door ons 
overgenomen bij de bespreking van het nieuwe beleidskader cameratoezicht.
We zetten algoritmes, net als camera’s zelf, niet lichtzinnig in en doen er alles aan om de privacy van 
de burgers zoveel mogelijk te beschermen.
Op basis van de motie is toegezegd dat we de Utrechtse Data School (UDS) en Uthiek zullen 
betrekken bij het voorstel en het vaststellen van de doelstelling en probleemanalyse, waarbij ook zal 
worden ingegaan op het voorspeld biasrisico.
Voordat we de pilot uitrollen (2024) doen we de toets op privacy (mag het?) en Uthiek (willen we dit?) 
en, kunnen we dit met goed fatsoen aan onze bewoners uitleggen? Aanvullend zullen we, in 
samenwerking met de UDS een impact assessment mensenrechten en algoritmes uitvoeren. De 
gemeenteraad wordt voorafgaand over het doel en na beëindiging van de pilot geïnformeerd over de 
resultaten.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/081bf25e-288c-486d-b961-96803d393787?documentId=7e374e41-95eb-44d5-9777-bfa050aba429


Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  179

Fractie S&S
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland  
Documentnaam
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 117
URL / Blz op website 117

Verbijzondering Living lab

Vraag Er staat dat er voor living lab geen voorspelling is, omdat deze voorziening 
als los project is afgerond. In M274 wordt er aangestipt dat het belangrijk 
is dat er vervolg wordt gegeven aan de successen van Living Lab. Hoe is 
dat meegenomen in de afronding van het project?

Antwoord:

Dit najaar worden de onderzoeksresultaten van het Living Lab opgeleverd door de HU en de UvA. We 
gaan met de partners in gesprek over hoe we de geleerde lessen vanuit het Living Lab en de 
principes van Housing First kunnen borgen. Dit nemen we mee in het Regionaal Actieplan 
Dakloosheid. Hiervoor willen we de komende vier jaar de resterende middelen uit het Living Lab 
beschikbaar houden. Dit stemmen we bestuurlijk af met de U16-regiogemeenten.
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Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland Eva Oosters Dennis de Vries
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Verbijzondering Tijdelijke opslag en depot

Vraag Op welke manier wordt het gat van de afloop van de huur van het tijdelijke 
depot en de realisatie van het nieuwe depot opgevuld?

Antwoord:

Erfgoed heeft 3 depots, waarvan er 2 beschikbaar blijven tot het opleveren van het nieuwe depot. 
Voor het tijdelijke depot op de Nijverheidsweg wordt op dit moment vervanging gezocht.
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Verbijzondering Opschorting omscholingsregeling

Vraag Waarom, met het oog op sommige sectoren met een arbeidsoverschot en 
andere met een arbeidstekort, gebeurt dit niet meer?

Antwoord:

De omscholingsregeling voor inwoners was een tijdelijk gefinancierde maatregel in coronatijd, vanuit 
het coronamaatregelenpakket, en liep tot 1 oktober 2023. De regeling is in 2021 geïntroduceerd naar 
aanleiding van de te verwachten arbeidsmarkteffecten van de coronapandemie met als doel om 
werkloosheid te voorkomen én te zorgen voor meer instroom in kansrijke sectoren. We evalueren de 
regeling op dit moment en zullen u daar binnenkort over informeren. We zullen deze evaluatie ook 
betrekken bij het arbeidsmarktbeleid dat we komend jaar opstellen. We zien inderdaad dat er een 
kans blijft voor mensen om zich om te scholen naar toekomstbestendig en maatschappelijk essentieel 
werk, zoals in Zorg, Onderwijs en Techniek. Daar werken we ook aan met onze partners in de Utrecht 
Talent Alliantie. In regionaal verband proberen we te komen tot  een Regionaal Talent Fonds. 
Gemeente Utrecht is positief over deze regionale aanpak, maar we hebben nog geen dekking voor 
een bijdrage aan dit fonds.
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Verbijzondering Corona regeling ondernemers

Vraag Op welke manier wordt er ondersteuning geboden aan ondernemers die 
getroffen worden door het wegvallen van de coronasanering? Specifiek 
ondernemers die niet hoofdelijk aansprakelijk zijn en niet in aanmerking 
komen voor de schuldhulpsanering?

Antwoord:

De coronasanering die we in Utrecht uitvoerden was niet bedoeld voor ondernemers. Tijdens de 
coronapandemie konden zij ondersteuning en financiering krijgen vanuit de Tozo en het Bbz. 
Ondernemer Centraal is, met de impact van corona als aanleiding, medio 2020 begonnen als initiatief 
om kwetsbare ondernemers te ondersteunen die kampen met de impact van de coronapandemie. Wij 
bieden bijvoorbeeld een Bbz (sanerings)krediet of een microkrediet. De dienstverlening wordt op maat 
aangeboden op basis van de persoonlijke situatie. 
Voor natuurlijke personen kenden we de coronasanering, waar we inwoners met een 
schuldhulpverleningstraject met een saneringskrediet van de gemeente een gedeeltelijke 
kwijtschelding verleenden van maximaal een jaar. Hierdoor duurden de trajecten in Utrecht maximaal 
24 maanden (tegenover 36 maanden landelijk).  Hierover informeerden we uw raad op 6 april 2021 
middels een raadsbrief met kenmerk 8623913. Deze regeling wordt nu uitgefaseerd omdat met ingang 
van 1 juli 2023 de looptijd van de wettelijke en minnelijke schuldregelingen is verkort van 36 naar 18 
maanden.

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/460d42cc-cdc0-41c0-918e-078b070706fc
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Verbijzondering Sekswerkers die niet ingeschreven staan

Vraag Hoe wordt er ondersteuning geboden aan sekswerkers die actief zijn in 
Utrecht, maar nergens ingeschreven staan?

Antwoord:

Alle sekswerkers die Utrecht verblijven en/of werken kunnen hulp en ondersteuning krijgen van Belle 
hulpverlening.
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Verbijzondering Moeite met opvoeding

Vraag Het percentage ouders dat aangeeft weinig tot geen problemen te hebben 
met opvoeden is gestegen. Hoe komt dit?

Antwoord:

Het percentage ouders dat aangeeft geen zorgen te hebben over de opvoeding van hun kind is in 
2021 33%. Dit gaat om stijging van één procentpunt na een aantal jaar een stabiele score van 32%. 
Een klein verschil als dit kan een natuurlijke schommeling of zelfs meetfout zijn, waaraan we geen 
conclusies kunnen verbinden. We spreken daarom niet van een stijging, maar van een stabiele score.
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Verbijzondering Onder de kop levendige en leefbare stad staat een aantal nieuwe 
beleidslijnen. Er staat hier niks over dieren.

Vraag Welk nieuw beleid gaat college ontwikkelen om dierenwelzijn te 
verbeteren? dus bovenop wat in de Nota Dierenwelzijn staat. 
Dierenhulporganisaties hebben het zwaar. Wat gaat het college hieraan 
doen? Amersfoort gaat hengelen met weerhaken verbieden. Is dit ook 
mogelijk in Utrecht? Zo ja, hoe?

Antwoord:

Wij maken geen nieuw beleid bovenop de Nota Dierenwelzijn. We zijn bezig met de uitvoering van de 
Nota Dierenwelzijn, zoals het aanpassen van subsidieregelingen, de voorbereiding voor de nieuwe 
aanbesteding dierenhulp en het maken van de FUP kansenkaart. We hebben in het coalitieakkoord 
€100.000,- euro extra per jaar beschikbaar gesteld voor de dierenhulporganisaties in Utrecht. 
De lijn van de Algemene Utrechtse Hengelaarsvereniging is om microbarbs (kleine weerhaken) te 
gebruiken, volgens hen beter voor het dierenwelzijn dan een volledig gladde haak. We vragen advies 
aan de Dierenbescherming en gaan in gesprek met de AUHV over het weerhaakgebruik.
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Verbijzondering "We blijven investeren in de drie grote opgaven: kansengelijkheid, wonen 
en klimaat en schuiven de uitdagingen van nu niet door naar de 
toekomstige Utrechters."

Vraag Dit zijn niet 'de drie grote opgaven", want biodiversiteitsverlies is een van 
de grootste opgaven. Is het college bereid deze opgave voortaan toe te 
voegen aan het lijstje, zodat het vier grote opgaven worden? In november 
2022 is in Utrecht de biodiversiteitscrisis uitgeroepen door de raad. Dus: 
zo nee, waarom niet?

Antwoord:

Dit zijn de drie grote opgaven in het coalitieakkoord. Het toevoegen van een prioriteit helpt niet in de 
focus. Dat betekent niet dat er niet aan gewerkt wordt, net als vele andere kwesties. 
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Verbijzondering "Daarbij gaat het om ambities op het gebied van
(…) en onderhoud aan locaties voor natuureducatie."

Vraag Betekent dit dat het pand van onder meer Gagelsteede, dat erg verouderd 
en niet meer duurzaam is, niet zal worden onderhouden of - nog beter - 
opnieuw en duurzaam gebouwd zal worden? Graag een toelichting op wat 
dit concreet inhoudt voor welke locaties.

Antwoord:

Nee, alle steedes worden conform de meerjarenonderhoudsplanning onderhouden. Het verlaagde 
budget uit het coalitieakkoord is hiervoor voldoende. Voor de Gagelsteede wordt op dit moment een 
plan uitgewerkt voor een toekomstbestendige steede.
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Verbijzondering Dit is een van de voorbeelden, we zien het meerdere keren in de 
Programmabegroting staan: "Meer informatie vindt u in de webversie van 
de begroting."

Vraag Dit vinden wij erg onhandig, want wij lezen altijd de PDF. Het is echt niet te 
doen om iedere keer de twee versies naast elkaar te leggen om te kijken 
wat er anders is aan de webversie. Waarom is hiervoor gekozen? Dit is de 
eerste keer dat dit naar ons weten in de PDF staat.

Antwoord:

De PDF versie en de Web versie van de begroting verschillen (inhoudelijk) niet van elkaar. De Web 
versie van de begroting bevat op een aantal onderdelen detailinformatie. Daar wordt u, in tegenstelling 
van voorgaande jaren, in de PDF versie op gewezen. De detailinformatie heeft betrekking op 
indicatoren (oorsprong indicator, toelichting op indicator, bron van de indicator en een korte analyse 
op de indicator) en Financien (doelstellingen en productinformatie).
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Verbijzondering Tabel over inwoners die hebben meegedaan

Vraag Waarom staat alles op nul procent? Dit moet een fout zijn toch?

Antwoord:

De vragen uit de inwonersenquête waarmee de indicatoren worden gemeten zijn in 2023 aangepast. 
Daarmee zijn de eerder gegeven waarden niet meer te vergelijken met voorgaande jaren. Daarom zijn 
de waarden op nul gezet. De uitkomsten van de Inwonersenquête zijn in 2024 bekend. In de nieuwe 
beleidskaders voor Samen stad maken en buurt- en wijkgericht werken die aan de raad worden 
voorgelegd, zullen ook indicatoren worden opgenomen. Ook dat kan leiden tot aanpassing van de 
indicatoren in de programmabegroting. Dat wordt zichtbaar in de begroting 2025.
Deze toelichting en analyse zijn te lezen in de webversie  van de begroting.

https://utrecht.begroting-2024.nl/p49273/betrokken-utrechters
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Verbijzondering "We onderzoeken een nieuwe grondslag voor de rioolheffing en leggen 
deze ter besluitvorming
voor aan de raad (gereed in 2025)" (pagina 75) en op pagina 137: "Grote 
lozers die meer dan 250 m3 water lozen op de riolering betalen daarnaast 
nog een apart bedr

Vraag Bij de Programmabegroting 2023 stelden wij vraag 132 over hogere 
tarieven voor grootverbruikers van water. Er zou in Q1 van 2023 een brief 
komen hierover en die hebben wij zover wij weten niet gekregen, klopt 
dat? En waarom is een onderzoek naar een nieuwe grondslag zo laat 
klaar, pas in 2025? En wanneer zal de uitvoering ervan dan komen? En 
hoe zit het nou met de tekst op pagina 137? Is dit nieuw ten opzichte van 
voorgaande jaren (een apart bedrag per m3)? Graag een uitleg hoe het nu 
zit met de rioolheffing en de verhouding tot 'de vervuiler/grootverbruiker 
betaalt'

Antwoord:

Het onderzoek naar een nieuwe grondslag van de rioolheffing is eerder een jaar uitgesteld vanwege 
beperkte personele capaciteit. We hebben u hierover geïnformeerd in de lijst met bestuurlijke 
toezeggingen en in het Programma water en riolering 2024-2028. Vandaar dat u in het 1e kwartaal 
van 2023 geen brief met het plan van aanpak voor dit onderzoek hebt gekregen. Ons streven is u in 
het 1e kwartaal van 2024 het plan van aanpak van dit onderzoek aan te bieden en het onderzoek 
uiterlijk in 2025 af te ronden.  Wat wij op blz. 237 (we vermoeden dat u die bedoelt in plaats van blz. 
137) beschrijven is de situatie die sinds 1994 bestaat, waarbij wij voor grote lozers al het principe van 
‘de vervuiler betaalt’ hanteren. Grote lozers die meer dan 250 m3 per jaar op de riolering lozen 
betalen, naast de vaste eigenarenheffing ook een apart bedrag per m3 op de riolering geloosd water. 
Voor meer informatie over de opbouw van de rioolheffing verwijzen wij u naar de Visie Water en 
Riolering, het Programma water en riolering 2024-2028 en het voorstel voor de verordening 
rioolheffing 2024.  

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/9c5e952d-8bc4-4a61-a75e-44d4629c5949?documentId=1c9a5619-c52f-4d72-880d-9b9ede8b4112&agendaItemId=57bcee59-4684-4b9c-b1ec-858388209343
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/ebb7f1bd-9bf4-4352-81e0-5427789933d1?documentId=df9a1c7b-1cf1-40c9-9f98-fef89a7d98f8&agendaItemId=90f5d77b-4036-44ff-946c-3da9e5ae954f
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/ebb7f1bd-9bf4-4352-81e0-5427789933d1?documentId=df9a1c7b-1cf1-40c9-9f98-fef89a7d98f8&agendaItemId=90f5d77b-4036-44ff-946c-3da9e5ae954f
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/9c5e952d-8bc4-4a61-a75e-44d4629c5949?documentId=1c9a5619-c52f-4d72-880d-9b9ede8b4112&agendaItemId=57bcee59-4684-4b9c-b1ec-858388209343
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/a97a488a-752f-4297-8631-b164cab3f205?documentId=78bd8829-bbe4-42de-a20e-73d864ed005b&agendaItemId=ae0ad482-5bc4-455c-b536-d452baeb2693
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/a97a488a-752f-4297-8631-b164cab3f205?documentId=78bd8829-bbe4-42de-a20e-73d864ed005b&agendaItemId=ae0ad482-5bc4-455c-b536-d452baeb2693
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Verbijzondering "Om de oppervlaktewaterkwaliteit te verbeteren starten we samen met het 
waterschap HDSR
met de uitvoering van maatregelen die zijn opgenomen in het Programma 
Schoon Water in
Utrecht (gereed in 2028)"

Vraag Waarom is de uitvoering hiervan pas klaar in 2028, terwijl we uiterlijk in 
2027 moeten voldoen aan de wettelijke verplichtingen van de 
Kaderrichtlijn Water? Wat heeft het voor consequenties als de uitvoering in 
Utrecht pas in 2028 klaar is?

Antwoord:

Met de tekst ‘gereed in 2028’ bedoelen we per 1 januari 2028. We streven er dus naar het programma 
uiterlijk in 2027 uitgevoerd te hebben.
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Verbijzondering "Recreatie voor mensen en dieren"

Vraag We nemen aan dat u niet bedoelt dat (wilde) dieren moeten kunnen 
recreëren in Utrecht. Ze willen juist met rust gelaten worden en de ruimte 
krijgen om hun leven te leiden. Of bedoelt u hier honden die uitgelaten 
moeten worden?

Antwoord:

Deze tekst kun je op verschillende manier interpreteren. Wij bedoelen hier inderdaad niet dat dieren 
kunnen recreëren, hoewel honden ook kunnen ‘recreëren’ samen met hun verzorgers. We bedoelen 
hier dat we het extra groen dat we aanleggen voor mensen en dieren inrichten.
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Bladzijde (in pdf) 80
URL / Blz op website 80

Verbijzondering Beïnvloedbaarheid van het budget voor dierenwelzijn

Vraag De dierenhulporganisaties hebben alleen maar meer geld nodig om dieren 
goed te kunnen helpen, bijvoorbeeld om 24/7 hulp te kunnen bieden, om 
het stijgende aantal gedumpte huisdieren op te vangen, om steeds meer 
wilde dieren op te vangen die het slachtoffer worden van menselijk 
handelen e.d. Moet er niet juist meer geld bij in de ogen van het college, in 
plaats van aan te geven dat er nog speling zit in dit budget?

Antwoord:

 Dierenwelzijn is een wettelijke taak voor dieren met een kennelijke eigenaar. Binnen de gemeente is 
ervoor gekozen om ook voor hulpbehoevende dieren zonder eigenaar opvang en vervoer te 
organiseren. Ook worden er vanuit dit budget subsidies verstrekt aan dierenweides en is er sprake 
van ambtelijke inzet waardoor een deel van dit budget is aangemerkt als beïnvloedbaar. De 
beïnvloedbaarheid van het budget voor Dierenwelzijn is <15% (Programmabegroting 2024, p.80). Dit 
inzicht op de beïnvloedbaarheid van de begroting is op verzoek van de raad in de gehele 
programmabegroting opgenomen. Dit betreft een feitelijk en technisch inzicht waarmee geen uitspraak 
wordt gedaan over politieke wenselijkheid, haalbaarheid en maatschappelijke effecten. Op 20 juni 
2023 is uw raad geïnformeerd over feit dat er deze college periode structureel €100.000,- euro 
beschikbaar wordt gemaakt voor dierenhulporganisaties (zie: Raadsbrief extra gelden dierenhulporganisaties). 
Hoewel het niet lukt om de dienstverlening uit te breiden naar 24 uur per dag draagt de inzet van extra 
personeel zo toch bij aan het dierenwelzijn omdat er meer capaciteit is om dieren op te vangen en 
verzorgen.

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/7854e4e0-1df4-4e47-9dde-ed7835b77e39
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Verbijzondering "In de Nota Beheer Openbare Ruimte, vastgesteld op 18 februari 2021, is 
een nieuwe financiële strategie opgenomen om investeringen vanaf 
100.000 euro te activeren."

Vraag Wij snappen niet wat dit betekent.

Antwoord:

Het Besluit begroting en verantwoording provincies en gemeenten (BBV) stelt dat een gemeente 
investeringen op de balans moet zetten (activeren). Hiermee worden de kosten van investeringen, 
zoals voor vervangingen in de openbare ruimte, over meerdere jaren verspreid. De hoogte van de 
grens voor de investeringen is vrij te bepalen voor een gemeente. 
In de Nota Beheer Openbare Ruimte hanteren we de grens van 100.000 euro. Voorheen activeerden 
we de investeringen vanaf 5 miljoen euro. Door de grens te verlagen naar 100.000 euro kunnen we 
meer investeringen activeren.
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Verbijzondering "Bij deze Programmabegroting vragen we 5,000 miljoen euro krediet vrij 
voor investeringen in het icoonproject Natuurgebied Zuilen"(pagina 92, en 
daarboven in de balans staat 5.000 x 1.000) en op pagina 324: "0,300 
miljoen euro Natuurgebied Zuilen"

Vraag Waarom staat 5 miljoen euro zo raar geschreven, met 3 nullen achter de 
komma? Gaat het inderdaad om 5 miljoen euro of moet dit een ander 
bedrag zijn? En in 2024 wordt er dus 300.000 euro al uitgegeven van die 5 
miljoen? Graag een verheldering.

Antwoord:

Dit is de standaard schrijfwijze in de Programmabegroting. Het gaat hier inderdaad om 5 miljoen euro 
om de uitvoering van het natuurgebied Zuilen ter hand te nemen. Dit bedrag is als investeringsbudget 
beschikbaar gesteld. Daarnaast wordt er in 2024 €300.000 euro besteed voor de voorbereiding van dit 
project, waarvoor al eerder incidentele dekking beschikbaar was gesteld in het meerjaren 
groenprogramma. Deze voorbereidingskosten maken geen deel uit van de 5 miljoen euro.
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Verbijzondering "In de RSU 2040 is de opgave opgenomen om het natuurgebied Zuilen in 
te richten als een
toegankelijk landschapspark met een groen-, sport- en recreatief 
programma."

Vraag Nee, het wordt geen landschapspark, het college had beloofd dit een 
natuurgebied te blijven noemen en het ook zo te blijven behandelen. 
Waarom staat er nu toch weer landschapspark?

Antwoord:

In de tekst van de Programmabegroting 2024 (p.92) staat nog een eerdere zin die uit de RSU 2040 is 
overgenomen. Deze zin is niet meer van toepassing en we gaan inmiddels uit van de ontwikkeling van 
natuurgebied Zuilen. Al eerder is aangegeven dat we inmiddels uitgaan van natuurgebied Zuilen en 
deze naam hanteren (zie bijv.: Raadsbrief Voortgang diverse vergroeningsprojecten, 9 maart 2023). 
De doelstellingen uit de RSU zijn nog steeds het uitgangspunt, en in participatie/ co-creatie wordt dit 
uitgewerkt tot een ontwerp.

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D2cac5639-11b3-4860-872d-1861cc6b8565
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Verbijzondering BNG verwacht dat over 2023 haar renteresultaat lager zal uitvallen, maar 
in 2022 was deze 650.000 eurom hoger dan verwacht. bij de VJN deden 
wij een poging om dit geld te besteden.

Vraag Klopt het dat deze 650.000 niet nog niet is ingeboekt? En klopt het dat de 
raad kan besluiten om een bestemming te geven aan een deel van dit 
bedrag? Zo nee, hoe zit het dan?

Antwoord:

Het voordeel voor de gemeente Utrecht van 0,650 miljoen euro in 2023 door het resultaat over 2022 
van de BNG Bank is meegenomen in de Eerste Bestuursrapportage 2023 en onderdeel van het totale 
resultaat van dieeze rapportage (0,826 miljoen euro voordelig). De Tweede Bestuursrapportage 2023 
heeft laat een nadelig resultaat van 5,167 miljoen euro zien. Het is onderdeel van de afgesproken 
systematiek van de integrale afweging dat voor- en nadelen uit het lopende jaar (uit de 
bestuursrapportages) worden opgevangen bij de voorjaarsnota. Bij de Voorjaarsnota 2024 wordt, 
naast het resultaat van de bestuursrapportages over 2023, afgewogen een voorstel gedaan hoe het 
rekeningresultaat over 2023 kan worden opgevangen (in geval van een negatief eindresultaat) of kan 
worden ingezet (in geval van een positief eindresultaat).
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Verbijzondering "Die zijn opgeleid tot en dienen als assistentiehond en in hoofdzaak als 
zodanig door een gehandicapt persoon worden gehouden"

Vraag We hebben deze vraag eerder gesteld, maar wij vinden nog steeds dat 
mensen met EPA (Ernstige Psychiatrische Aandoeningen) niet tot hun 
recht komen bij de definitie 'gehandicapt'. Hun klachten kunnen namelijk 
uiteindelijk verdwijnen en aandoeningen als angststoornissen en PTSS 
vallen niet onder deze term. Hulphond Nederland schrijft: "Hulphond 
Nederland leidt honden op die mensen met een fysieke of psychisch 
zorgvraag verder helpen". Is het college bereid om voortaan deze 
terminologie aan te houden?

Antwoord:

We volgen in principe het VNG-modelverordening, waarin de huidige terminologie wordt gehanteerd. 
Het aanpassen van deze terminologie zou een bredere herziening van beleid en regelgeving vereisen. 
We zullen uw suggestie in overweging nemen en nader onderzoeken of aanpassingen mogelijk zijn 
binnen het kader van het VNG-model voor de verordening 2025.
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Verbijzondering "In het bomenbeleid staan onze ambities voor bomen"

Vraag In de Voorjaarsnota werd de ambitie om extra bomen te planten 
teruggeschroefd. In de Programmabegroting zien we dit niet opnieuw 
vermeld. Betekent dit dat het afschalen van tafel is, en dat de ambitie er 
weer is?

Antwoord:

Op pagina 11 van de VJN 2023 staat het volgende opgenomen: “We pakken alle kansen aan om 
nieuwe bomen te planten, maar vertragen het tempo ten opzichte van onze ambities.” In de 
Raadsbrief “Hoofdlijnen uitbreiding en betere bescherming bomenbestand” van 23 juni 2023 staat hoe 
we met de totale opgave voor meer bomen omgaan (p.3). De ambitie om extra bomen te planten is 
nooit van tafel geweest. 
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Verbijzondering Plantaardige voeding zien wij niet terugkomen

Vraag Hoe staat het ervoor met de uitwerking van overgenomen motie "race naar 
plantaardig" (M237)? Zijn er al gesprekken gevoerd met de wethouder 
eiwittransitie in Groningen? Waarom komt plantaardige voeding in dit 
hoofdstuk over gezonde stad niet terug?

Antwoord:

In de Visie Utrecht Circulair, die 2 oktober is vrijgegeven, wordt ook de eiwittransitie benoemd. De 
inzet op eiwittransitie wordt de komende tijd uitgewerkt in de beleidsnota Utrecht Circulair. De 
vaststelling hiervan verwachten we eind 2024. 
Er zijn nog geen gesprekken gevoerd met de wethouder eiwittransitie in Groningen. Er wordt dit jaar 
ambtelijk contact opgenomen met de wethouder in Groningen.
De inzet op plantaardige voeding valt onder hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en 
bestaanszekerheid, doelstelling 2: circulair. Daar is opgenomen dat nieuw beleid in de maak is. 
Daarom is het niet opgenomen in het hoofdstuk Levendige en gezonde stad.
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Verbijzondering Plantaardige voeding zien wij niet terugkomen

Vraag Motie M238 "sla je slag met veggie-dag" was overgenomen, klopt dat? 
Hoe loopt deze uitwerking? Hoe staat het ervoor met de gesprekken met 
de Utrechtse horecaondernemers om hier stappen in te kunnen zetten? 
Vanuit het college was toegezegd deze gesprekken te gaan voeren.

Antwoord:

Motie 238 is ingetrokken na een toezegging van de wethouder EZ bij behandeling van de VJN om 
binnen de bestaande, beperkte middelen, geld en mensuren van de gemeente en Utrecht Marketing, 
te werken met Utrechtse horecaondernemers aan een eenmalige veggie-dag bijvoorbeeld in de vorm 
van een campagne. De eerste gesprekken hierover zijn gevoerd. De komende periode wordt een plan 
uitgewerkt. We zijn voornemens uw raad in de eerstvolgende horecabrief verder te informeren over de 
uitvoering van deze toezegging.
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Verbijzondering Stoppen sporthal Voordorp

Vraag In de Voorjaarsnota was sprake van uitstel van de bouw van de sporthal 
op Voordorp. Waarom en op basis van welke argumenten is nu gestopt 
voor stopzetting? Welke gevolgen heeft dit voor de zaalcapaciteit in de 
wijk?

Antwoord:

Zie ook vraag 43. Er is nog steeds sprake van uitstel. Daarom is de bouwenvelop voor nú stopgezet. 
Dit betekent dat de capaciteit in de wijk dus nog gelijk blijft aan de huidige situatie. Stadsbreed worden 
er dit jaar en de komende jaren wel verschillende sporthallen opgeleverd, en zal de binnensport 
capaciteit dus toenemen.
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Verbijzondering Belastingcapaciteit

Vraag Hoe beoordeelt u de stijging van de belastingcapaciteit tot bijna 120%? 
Hoe beoordeelt u in dat licht de aanpassing van de afvalstoffenheffing en 
de gevolgen die dit heeft voor gezinnen?

Antwoord:

De belastingcapaciteit geeft weer hoe de lokale lastendruk in de gemeente Utrecht zich verhoudt tot 
het landelijk gemiddelde. Het geeft hiermee een indicatie van de ruimte om extra inkomsten uit 
belastingen te genereren. De belastingcapaciteit wordt berekend op basis van de 
meerpersoonshuishoudens. Dit wordt gedaan door de totale woonlasten van een 
meerpersoonshuishouden van de gemeente in enig jaar te vergelijken met het landelijk gemiddelde in 
het voorafgaande jaar en uit te drukken in een percentage. 
In deze programmabegroting is de, voorgenomen en per motie opgedragen, wijziging van 2 naar 4 
tariefklassen voor de afvalstoffenheffing (per 2024) reeds verwerkt. Deze wijziging is gebaseerd op 
het principe ‘de vervuiler betaalt’. Door deze wijziging gaan een- en tweepersoonshuishoudens relatief 
minder betalen en 3- of meerpersoonshuishoudens relatief meer ten opzichte van voorgaande jaren. 
Dit verklaart ook de stijging van de belastingcapaciteit, omdat die berekend wordt op basis van de 
meerpersoonshuishoudens. 
In 2024 neemt de belastingcapaciteit van Utrecht toe met 9,2% ten opzichte van het bekende landelijk 
gemiddelde. Daarmee komt de belastingdruk uit op 119,6% van het landelijk gemiddelde. 
Voor de beoordeling van de aanpassing van de afvalstoffenheffing en de gevolgen die dit heeft voor 
gezinnen verwijzen we u naar het raadsvoorstel Tariefdifferentiatie Afvalstoffenheffing. Deze zal voor de 
behandeling van de begroting 2024 in uw raad worden besproken.  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Futrecht.bestuurlijkeinformatie.nl%2FAgenda%2FDocument%2Fb6e561bb-3d47-4567-bba5-91d8871e697a%3FdocumentId%3D618c3469-3503-45f6-ab62-bd0c43a666ef%26agendaItemId%3Dbe9e3328-935c-452f-a995-9fd5d4bb69b6&data=05%7C01%7Cnina.ploegstra%40utrecht.nl%7C40fe95c1a52644b9840f08dbc3fbb48c%7Cb9ea87f7a2634e6898e15fad3547a805%7C0%7C0%7C638319258070027824%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Gp45wANbqbdN1j8JTlnVouZMWL14aUwRPhtmPqFwl4M%3D&reserved=0


Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  204

Fractie CDA
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma  
Documentnaam
Hoofdstuk Veilige stad
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 99
URL / Blz op website 99

Verbijzondering Financiën

Vraag Hoe valt de daling van de lasten in het programma voor de komende jaren 
te verklaren? Hoe verhoudt zich dat tot de vaststelling dat er maar één 
taak in omvang wordt teruggebracht?

Antwoord:

In de programmabegroting 2024 wordt bij de toelichting op wat we niet meer gaan doen alleen in 
gegaan op de taken die we vanaf 2024 niet meer uitvoeren. In de jaren daarop loopt het budget verder 
terug ten gevolge van de afspraken in het het coalitieakkoord, vertaald in de programmabegroting 
2023, en de voorjaarsnota 2023.  
De belangrijkste besluiten zijn:
- de vermindering van het pluspakket voor de VRU (oplopend tot 0,4 miljoen euro in 2027), 
- het vervallen van de incidentele budgetten voor digitale Veiligheid (0,250 miljoen euro), - de integrale 
gebiedsgerichte aanpak Amsterdamsestraatweg en Kanaalstraat Damstraat (0,5 miljoen euro) en 
- de toelage van BOA’s ( 0,287 miljoen vanaf 2025)
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Verbijzondering Onbenutte belastingcapaciteit

Vraag Kunt u concreet onderbouwen waarom de onbenutte belastingcapaciteit is 
toegenomen en tot welke verlaging dat leidt van de algemene reserve?

Antwoord:
De onbenutte belastingcapaciteit bestaat uit de extra ruimte die de gemeente heeft om, met 
inachtneming van de wetgeving, maximale inkomsten te genereren uit de gemeentelijke heffingen. 
De onbenutte belastingcapaciteit op de retributies is het verschil tussen de opbrengst bij maximale 
kostendekkendheid en de begrote opbrengst.

 

Retributies mogen niet meer dan kostendekkend zijn. Dit houdt in dat als de kostendekkendheid 
afneemt de ruimte om de heffingsinkomsten te verhogen groter wordt. Doordat we niet op de 
maximale kostendekkendheid zitten, is er nog ruimte om onze heffingen te verhogen. Hoe lager de 
kostendekkendheid hoe meer we de heffingsinkomsten kunnen verhogen wat leidt tot een stijging 
van de onbenutte belastingcapaciteit.

Een verklaring voor de gestegen onbenutte belastingcapaciteit is dat de kostendekkendheid van de 
retributies afneemt. Dit zit met name in de marktgelden, begraafplaatsrechten en de brug- schut- en 
havengelden. De kostendekkendheid voor marktgelden daalt met 8%. Zo is de opstelling van de 
wijkmarkt Zamenhofdreef aangepast op last van de brandweer en zijn de markten op Janskerkhof en 
Oudegracht ruimer opgesteld na de coronacrisis. Dit leidt tot minder verhuurbare marktruimte. Ook zijn 
de kosten van schoonmaak van de markten en inhuur tijdelijke toiletvoorzieningen flink gestegen.  
De kostendekkendheid van begraafplaatsrechten daalt met 4%. Het aantal begravingen daalt jaarlijks 
licht, waardoor de kostendekkendheid niet volledig is.
De kostendekkendheid van brug- schut- en havengelden daalt met 7%. De kostendekkendheid van 
brug- schut- en havengelden is lager dan de maximale kostendekkendheid. Dit komt doordat de 
kostenkant een verdere stijging laat zien door de inflatie. Tegelijkertijd  worden er minder opbrengsten 
verwacht, door een daling in de overslag van goederen in de havens Lage Weide. Het beleid van 
lagere tarieven voor emissievrije rondvaart-, passagiers- en recreatievaartuigen leidt tot minder 
uitstoot met als nadeel minder inkomsten.   
Bovendien nemen de opbrengsten van de belastingen toe. Dit zit met name in de opbrengsten van de 
parkeerbelastingen. In het coalitieakkoord is opgenomen dat het gebruiken van de 
openbare ruimte door auto’s belast wordt met parkeerbelasting. Ook worden de parkeertarieven 
verhoogd.
Zie ook de paragraaf lokale heffingen onder retributies het onderdeel Toelichting aantrekkelijke groene 
leefomgeving en erfgoed.
Bij het actualiseren van de risico's voor de Begroting 2024 is het risicoprofiel verlaagd. Dit betekent 
dat er ook minder weerstandscapaciteit benodigd is om deze risico’s af te dekken. Tegelijkertijd is de 
onbenutte belastingcapaciteit, als onderdeel van de beschikbare weerstandscapaciteit toegenomen. 
Hierdoor kwam het weerstandsvermogen boven de 1, waardoor we de algemene reserve kunnen 



verlagen met 6,4 miljoen euro. Zie ook de paragraaf Weerstandsvermogen en Risicobeheersing, 
onderdeel Beschikbare weerstandscapaciteit. 
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Verbijzondering Benodigde weerstandscapaciteit

Vraag Waarom is het risico "autonome groei Jeugd en WMO" verlaagd en met 
welk bedrag? Hoe verhoudt zich dit tot de voorziene kostenstijgingen hier 
in de toekomst?

Antwoord:

Ten opzichte van de laatste inventarisatie (Jaarverslag 2022) is de bijdrage aan de benodigde 
weerstandscapaciteit met € 0,9 miljoen verlaagd. Dit betreft een actualisatie op basis van de 
scenario’s die we bij de Voorjaarsnota 2023 hebben voorgelegd en de beheersmaatregelen die we 
uitwerken naar aanleiding van de besluitvorming bij de Voorjaarsnota 2023.
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Verbijzondering Schuldquote

Vraag Er staat "ondanks onze versterkte aandacht voor realistische planning van 
investeringsprojecten". Waaruit blijkt die versterkte aandacht van het 
college? En wanneer ontstaat een beeld bij of verwachtingen "reëel" zijn?

Antwoord:

In de voorjaarsnota 2023 is bij het opstellen van de meerjareninvesteringsplannen scherper gekeken 
naar planningsoptimisme. Op basis van de ervaring uit voorgaande jaren en de beoordeling van de 
lopende en komende projecten is een inschatting gemaakt van dit effect. In het meerjarenprogramma 
Bereikbaarheid (MPB) en meerjaren investeringsprogramma beheer openbare ruimte (MJIP) werd hier 
regulier al rekening mee gehouden. Voor het meerjarenplan Onderwijshuisvesting (MPOHV) en 
meerjarenplan Utrecht Vastgoed (MPUV) hebben we nadrukkelijk een inschatting gemaakt van dit 
effect. Door rekening te houden met planningsoptiminse is er minder flexibiliteit om onverwachte 
tegenvallers binnen het budget op te vangen (zie verder paragraaf Investeringen, beleidskaders).
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Verbijzondering Inkomsten uit leges

Vraag De inkomsten zijn 7,886 miljoen euro. Met welk bedrag zijn de leges 
toegekomen tov 2021, 2022 en 2023 en in welke leges zat dit vooral? 
Graag een uitsplitsing.

Antwoord:

De begrote inkomsten uit leges in 2024 zijn ten opzichte van de begroting 2023 met 2,3 miljoen 
gestegen. Dit komt omdat er in 2024 een reisdocumenten piek verwacht wordt vanwege het eindigen 
van de reisdocumentendip door veranderde geldigheid van 5 jaar 10 jaar.
De begroting voor huwelijksleges is met 0,06 miljoen euro verhoogd conform het VJN besluit.
De begroting voor naturalisaties zal in de loop van 2024 worden geëvalueerd en indien van 
toepassing nog incidenteel worden verhoogd. (budget neutraal)
De begrote inkomsten uit leges in 2024 zijn ten opzichte van de realisatie 2022 met 0.7 miljoen 
gestegen.
Dit komt doordat er in 2022 vanwege het beëindigen van de coronamaatregelen o.a. een inhaalslag is 
geweest op reisdocumenten, huwelijken en naturalisaties waardoor er meer inkomsten zijn 
gerealiseerd.
De begrote inkomsten uit leges in 2024 zijn ten opzichte van de realisatie 2021 met 2,1 miljoen 
gestegen. Dit komt dus ook door de verwachte toename van de reisdocumenten door de 
reisdocumentenpiek
N.B. Tegenover de toename van (leges) inkomsten staat ook een toename van kosten.  
De kostendekkendheid van deze legesgroep als geheel is geen 100%. Zie ook de bijlage 
kostendekkendheid leges programma begroting 2024 (pagina 257).
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Verbijzondering Effectindicatoren

Vraag Waarom is de tabel leeg, kunnen deze cijfers alsnog gedeeld worden?

Antwoord:

Vanuit de griffie is op deze vraag het volgende antwoord gekomen:
Uitgebreidere informatie over de externe indicator die betrekking heeft op deze doelstelling is te 
vinden in de Utrecht Monitor. In 2022 is geen gemeentelijke Inwonersenquête afgenomen daarom is 
dit niet ingevuld. Deze enquête houden we elke twee jaar. In 2024 zijn hiervan nieuwe cijfers 
beschikbaar die zich richten op 2023. Zie verder antwoord 221.
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Verbijzondering Nieuwe activiteiten

Vraag Wat kost het eerste punt, het formuleren van een gezamenlijke inzet voor 
het Parlement en de nieuwe Europese Commissie? En hoe ziet dat 
proces, de opzet en inhoudelijke insteek? En hoe verhoudt dit tot de 
"activiteit die we blijven doen"? Wat kost het tezamen?

Antwoord:

Behartigen van Utrechtse belangen op verschillende schaalniveaus vindt dagelijks plaats. De inzet die 
wordt geformuleerd ligt in het verlengde van het Utrechtse coalitieakkoord. Ons werk zal zich in 2024 
o.a. richten op de verkiezingen en is daarmee onderdeel van het dagelijks werk van het team 
Strategie en Public Affairs. Uitsplitsen van kosten is daardoor niet mogelijk.
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Verbijzondering Beleidskader

Vraag Er staat: "voor het deel buurt- en wijkgericht werken is nieuw beleid in de 
maak". Wat houdt dit in, wat gaat de gemeente precies doen? We hebben 
net drie buurtagenda's vastgesteld in de raad. Waarom weer nieuw beleid, 
en wat gaat dit kosten? En waarom gaat er gestart worden met een 
nieuwe activiteit, namelijk een reflectiegroep. Er heeft juist al heel veel 
reflectie plaatsgevonden. Wat gaat dit kosten?

Antwoord:

In het coalitieakkoord staat dat naast het opstellen van buurtagenda’s en het versterken van het 
wijkwethouderschap ook de (wijk)organisatie wordt versterkt. Daarvoor maken we de nota Buurt- en 
wijkgericht werken. Die nota zullen we in het 3e kwartaal 2024 naar u sturen. Zie ook vraag 13.

In het 1e kwartaal van 2024 sturen we u het kaderstellend beleid voor Samen stad maken. Daarin werken 
wij ook uit welke verschillende samenwerkingsvormen met Utrechters en organisaties wij zien en in welke 
situatie we die willen toepassen (een kompas voor zeggenschap). Ook nemen we daarin leidende principes 
op voor houding en gedrag voor ambtenaren, wethouders en raadsleden als het gaat om samenwerking 
met Utrechters en organisaties. In de twee nota’s zullen wij aangeven wat de samenhang is tussen Buurt- 
en wijkgericht werken en Samen stad maken.

De genoemde reflectiegroep is onderdeel van Samen stad maken en aangekondigd in de raadsbrief 
Focus en koers herijking Samen stad maken van 22 maart 2023. Wij hechten eraan dat er continue 
ook van buiten door Utrechters en experts gereflecteerd wordt op onze aanpak en dat we op basis 
daarvan kunnen leren en verbeteren. Dit pakken we op binnen de bestaande middelen van Samen 
stad maken. Een concreter voorstel voor de reflectiegroep leggen we aan u voor bij het kaderstellend 
beleid Samen stad maken dat we in het 1e kwartaal 2024 aan de Raad aanbieden. 

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/a672f575-d12a-4865-8cc2-730131c3dcdf?documentId=c328edde-9523-4832-815b-ed31e14ed841
https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/a672f575-d12a-4865-8cc2-730131c3dcdf?documentId=c328edde-9523-4832-815b-ed31e14ed841
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Verbijzondering Risico's

Vraag Wat wordt bedoeld met "met ongelijk investeren maken we in onze 
ambities keuzes die op gespannen voet kunnen staan met wat bewoners, 
ondernemers en organisaties willen voor hun buurt of wijk waardoor die 
het idee kunnen krijgen dat de gemeente niets heeft gedaan met hun 
bijdrage om het beleid te beïnvloeden"? Wat is de precieze relatie tussen 
deze twee zaken, waarom heeft het tweede niet met andere keuzes van 
het college te maken? En zijn er voorbeelden die dit punt illustreren?

Antwoord:

Wensen en signalen van bewoners, ondernemers en organisaties betrekken wij bij ons beleid en 
geven richting aan de keuzes die we als gemeente moeten maken om te zorgen dat de beschikbare 
middelen gaan naar de inwoners die dit het hardst nodig hebben.  Dat kan betekenen dat voor 
bepaalde thema’s in bepaalde wijken of buurten geen of minder middelen beschikbaar zijn. 
Voorbeelden hiervan zijn de buurtagenda’s in een beperkt aantal buurten, de werkwinkel in 
Kanaleneiland en Overvecht en vergroening in Rivierenwijk en Noordwest. Het is aan ons om helder 
te communiceren dat we alles hebben gehoord en keuzes hebben gemaakt. En tegelijkertijd zijn we 
ons bewust dat inwoners zich niet gehoord kunnen voelen en het idee hebben dat er weinig tot niets 
met hun inbreng is gebeurd.
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Verbijzondering

Vraag Welk percentage wordt naar gestreefd in 2024 om aanvragen binnen 6 
weken te hebben beantwoord? En op welk moment verwacht het college 
op 100% te zitten? Welke finaciële risico's loopt de gemeente als gevolg 
van het niet halen van de termijnen?

Antwoord:

100% is niet het doel. Er zijn drie soorten termijnen in de Woo: eenvoudige verzoeken (4 wk), 
omvangrijke en complexe verzoeken (6 wk) en zo omvangrijke en complexe verzoeken waarin 
-  zoveel mogelijk in overleg met verzoeker - een nieuwe termijn kan worden gesteld (dat kan 2 mnd 
zijn maar ook 1 jaar). Om die reden zal dit percentage nooit 100% binnen 6 weken zijn. Er zullen altijd 
zo omvangrijke en complexe dossiers zijn die meer dan 6 weken behandeling vergen, bijvoorbeeld 
een projectarchief over een project dat al 8 jaar wordt uitgevoerd en waar de hoeveelheid aan 
documenten inmiddels is opgelopen naar 50.000 documenten en veel documenten van derden 
waardoor een zienswijze nodig is. De wetgever staat dan toe dat de overheid meer tijd neemt (buiten 
de zes weken) en dan moet de verzoeker accepteren/wachten. Als men een nieuwe termijn afspreekt 
buiten de 6 weken dan moet die nieuwe termijn nagekomen worden. 

Financieel gezien kan een verzoeker, als de afgesproken termijnen niet nagekomen worden, de 
gemeente in gebreke stellen en na 2 weken in beroep gaan bij de rechter om een termijn te bepalen. 
De risico's daarvan zijn beperkt. Met de meeste verzoekers kunnen we goede afspraken maken en die 
begrijpen ook dat het meer tijd kost. Bij zowel de rechtbank Utrecht als landelijk is in de jurisprudentie 
te zien dat rechter aangeeft dat de overheid niet tot het onmogelijk gehouden is en verzoekers zelf 
ook moeten meewerken en nadenken over wat ze precies willen en dat ze keuzen moeten maken als 
de hoeveelheid dusdanig groot en je wel sneller documenten wilt ontvangen. 

Er is een onderzoek gestart naar verbeteringen in het werkproces en er wordt nieuwe software getest 
waarmee sneller documenten kunnen worden verzameld. Er wordt ook ingezet op 
vaardigheidstrainingen zodat medewerkers goede afspraken maken waardoor een hoeveelheid wordt 
beoordeeld die haalbaar is binnen zes weken. Dat zal niet bij elk verzoek succesvol zijn, omdat 
sommige verzoekers niet bereid zijn tot overleg of een aanscherping van het verzoek aanvaarden. 
Hoeveel procent haalbaar is kan dit najaar worden ingeschat. het streven is daarom om meer binnen 
zes weken af te doen. Naar verwachting levert een optimalisatie 4 tot 5% extra die binnen zes weken 
kan worden afgedaan in plaats van met afspraken buiten de zes weken.
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Verbijzondering Activiteiten die we niet meer doen

Vraag "omdat er geen uitvoeringsbudget is, wordt voorlopig geen vervolg 
gegeven aan de plannen voor een grootschalige herinrichting van 
Janskerkhof". Hoe kan dit gebeurd zijn? Waarom is er geen budget? En 
welke financiële consequenties heeft dit? Worden er daarmee ook langer 
parkeerkosten geind? Zo ja, hoeveel is dit naar schatting?

Antwoord:

Allereerst delen we de ambitie om de ruimtelijke kwaliteit op het Janskerkhof te vergroten, zoals 
meermaals door uw raad en in verschillende coalitieakkoorden verwoord. In antwoord op vraag 1 en 
2: tot op heden hebben wij in de programmabegroting geen budget bestemd voor een grootschalige 
herinrichting van het Janskerkhof. Dat realisatiebudget is er tot nog toe nooit geweest
Er is op het Janskerkhof echter wel een onderhoudsbehoefte voor riolering, verharding en groen. Wij 
onderzoeken momenteel of de hiervoor beschikbare financiële dekking voldoende is om de 
herinrichting van het Janskerkhof in gang te zetten middels een UPP4 project (buitenruimte). Wij 
verwachten u hierover uiterlijk 4e kwartaal te kunnen informeren. Daarbij bekijken we o.a. welke 
ambitie we kunnen realiseren met de beschikbare onderhoudsmiddelen en, indien aan de orde, welke 
aanvullende financiering nodig is om een volledige herinrichting van het Janskerkhof te mogelijk te 
maken. 
In antwoord vraag 3 en 4: indien het autoparkeren op het Janskerkhof onverhoopt niet opgeheven 
wordt, zal dit in plaats daarvan op andere plekken in de binnenstad gebeuren, conform de aanpak 
voor de binnenstad om 50 parkeerplaatsen per jaar op te heffen. Er is daardoor geen sprake van het 
langer innen van parkeerkosten. De ambitie is overigens wel om stapsgewijs parkeerplaatsen hier op 
te heffen
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Verbijzondering Groei in Balans

Vraag Waarom zou het investeringspakket Groei in Balans slechts beperkt 
beïnvloedbaar zijn? Waar moet dat uit blijken? Tot nu toe is juist in 
behandelingen naar voren gekomen dat er veel met geld geschoven wordt 
en de budgetten heel vaag zijn verwoord en nauwelijks vastgelegd.  En 
zijn er voorbeelden te geven van "kapitaalvernietiging"? Hoe hoog zijn de 
personele kosten voor Development Network Utrecht?

Antwoord:

Over het algemeen geldt dat geprogrammeerde investeringsprojecten beïnvloedbaar zijn tot het 
moment dat de raad deze autoriseert. Daarna worden de projecten opgestart, worden er kosten 
gemaakt en contractuele verplichtingen aangegaan en zijn de projecten nauwelijks/beperkt 
beïnvloedbaar. Bij het stopzetten van reeds gestarte projecten gaan gemaakte kosten verloren (= 
kapitaalvernietiging).
Voor het in de meerjarenraming geprogrammeerde investeringspakket Groeien in balans (dat is 
ondergebracht in verschillende begrotingsprogramma’s) geldt dat een deel van de 
investeringsprojecten door de raad is geautoriseerd en dus kan starten (zie geheime bijlage bij 
paragraaf investeringen programmabegroting 2024). Deze projecten zijn beperkt beïnvloedbaar. Een 
deel van de investeringsprojecten is nog niet geautoriseerd en is beïnvloedbaar.
Het bedrag personele kosten voor de DNU is € 100.000. De DNU leden dragen bij aan deze 
personele kosten.
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Verbijzondering Financieel meerjarenbeeld

Vraag Er wordt aangegeven dat er nog geen inzicht is in de middelen vanuit het 
rijk en andere pas recent zijn toegekend en daarom deze bedragen nog 
niet zijn meegenomen in deze Programmabegroting. Hoe groot is deze 
financiële ruimte en in hoeverre is dit al belegd? Waaraan mag dit geld 
besteed worden? Hetzelfde willen we weten over het bedrag van 12 
miljoen voor de energietransitie, vermeld op pagina 52. En tot slot: 
waaraan besteed het college de incidentele middelen van het 
coalitieakkoord precies, vermeld op pagina 53?

Antwoord:

De rijksmiddelen voor de uitvoeringskosten Klimaatakkoord zijn bestemd voor personele kosten (incl. 
overhead) die samenhangen met de uitvoering van Klimaat- en energiebeleid en daarmee het behalen 
van de doelen zoals die zijn vastgelegd in de Klimaatwet. Voor de periode 2023 tot en met 2027 is 
een bedrag van 17,9 miljoen euro beschikbaar gesteld, waarvan 12 miljoen wordt ingezet voor de 
Energietransitie. De middelen worden ingezet ter dekking van de opgave Energietransitie, waar in de 
raadsbrief jaarplan Energietransitie jaarplan is gerapporteerd over de inzet in 2023. Verder verwijzen 
wij hierover ook naar de beantwoording van schrifftelijke vraag 84.
De incidentele middelen uit het coalitieakkoord ‘Impuls uitvoeringskosten Energietransitie’ worden o.a. 
besteed aan, het intensiveren van de inzet op Duurzame Energiebronnen, het opstellen en uitwerken 
van de Klimaatvisie, het onderzoeken naar de mogelijkheden van een publiek warmte- en 
ontwikkelbedrijf, een extra bijdrage aan het nieuwe programma netcongestie en het programma Zon 
op Dak.

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/30c8b597-30e5-4cbe-8161-d28ee3221d68?documentId=b3f6fee5-4a70-4f27-ab8f-246d51c5c744
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Verbijzondering

Vraag De Uthiek aanpak zal worden uitgebreid met een Uthiek stadspanel om 
ethische dillema's mbt data en automatisering te toetsen. 
1. Wat zal dit stadspanel specifiek bijdragen? 
2. Hoe verhoudt zich dat tot de huidige aanpak? 
3. Is er een toetsingskader waar dit stadspanel ehtische dilemma's mee 
kan toetsten?

Antwoord:

1. Met de toevoeging van Utrechtse bewoners bij de Uthiek aanpak verwachten we een nog beter 
beeld te krijgen van de impact van digitale oplossingen op de leefwereld van Utrechtse bewoners. Met 
name als het bewoners betreft zonder specifieke kennis van digitale oplossingen. 
2. De Utrechtse bewoners van het Stadspanel zullen toegevoegd worden aan de huidige Uthiek 
aanpak. Op dit moment hebben we alleen een Uthiek expertpanel bij de Uthiek aanpak. Dit 
expertpanel bestaat uit 3 Utrechters die in hun functie bezig zijn met digitalisering en ethiek, afkomstig 
van de organisaties Gartner, Rathenau Instituut en de gemeente Amsterdam. In de toekomstige 
situatie zal het Uthiek Stadspanel dus bestaan uit Utrechtse experts en Utrechtse bewoners.
3. Ja dat is het Utrechts waardenmodel, dat als toetsingskader wordt gebruikt binnen de Uthiek 
aanpak. Hierover hebben wij u geïnformeerd met het Raadsvoorstel Visie Digitale Stad 2021-2025.
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Verbijzondering

Vraag Het streefpercentage voor open datasets is 10%; 
1. Waarom is er voor dit percentage gekozen en is het geven van meer 
inzicht op het gebruik van data niet beter? Datasets geven niet weer hoe 
de data wordt gebruikt. Openheid geven in het gebruik van deze datasets 
(processen) kunnen juist zorgen voor meer transparantie. 
2. Waarom is er gekozen voor een beperkt percentage inzicht in de 
datasets?

Antwoord:

1. Datasets geven niet weer hoe de data wordt gebruikt. Openheid geven in het gebruik van deze 
datasets (processen) kunnen juist zorgen voor meer transparantie.
Het beschikbaar stellen van datasets vereist capaciteit en een stapsgewijze aanpak, met de huidige 
beschikbare middelen en capaciteit kunnen we in 2024 10% van de datasets openbaar beschikbaar 
stellen We gaan verkennen of we op basis van ons opendata platfom (Dataportaal van de gemeente 
Utrecht | Datacatalogus van Utrecht meer inzicht kunnen geven in het gebruik van onze open 
datasets. 
2. We willen uiterlijk in 2030 al onze potentiële open datasets beschikbaar hebben gesteld. Omdat we 
de beschikbare capaciteit over verschillende werkzaamheden moeten verdelen is de doelstelling voor 
het jaar 2024 op 10% gesteld wat een realistische verwachting is.

https://data.utrecht.nl/
https://data.utrecht.nl/
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Verbijzondering 27% van alle WOO-verzoeken hebben een doorlooptijd van meer dan zes 
weken door een gebrek aan capaciteit. Er wordt beoogd met nieuwe 
technische middelen informatiebeheer te verbeteren en verder in kaart te 
brengen hoe de capaciteit hierdoor kan worden ver

Vraag 1. Met welke technische middelen wil het college het informatiebeheer 
verbeteren?
2. Op welke termijn wil het college dit structurele probleem oplossen?
3. Welke financiële middelen worden ingezet om dit probleem aan te 
pakken?

Antwoord:

1. In de raadsbrief Voortgang Uitvoering Woo-taken hebben we u geïnformeerd over de lange 
doorlooptijden bij een deel van de Woo verzoeken. Daarnaast verkennen we vanuit het programma 
Informatie op orde (voorheen programma Open Utrecht) meerdere technische mogelijkheden om ons 
informatiebeheer te verbeteren en de doorlooptijden van Woo verzoeken te verlagen. Het programma 
Informatie op orde valt onder de Regeling risicovolle projecten. Uw raad heeft dat in juli 2023 besloten. Het 
programma richt zich op het verbeteren van informatiebeheer,met als doel informatie binnen en buiten de 
organisatie beter en sneller te kunnen delen door het veilig, vindbaar en volledig te archiveren of (op grond 
van de Archiefwet) te vernietigen. Het is een omvangrijk programma dat zich richt op systemen, processen 
en gedrag. Een pilot met de voorziening E-discovery is onderdeel van het programma. Daarbij kunnen 
ambtenaren die Woo-verzoeken beanwoorden met behulp van software beter en makkelijker de benodigde 
informatie vinden. Het is de bedoeling dat zij daardoor in de toekomst Woo-verzoeken sneller en completer 
af kunnen handelen. Daarnaast verwachten we dat het structureel verbeteren van informatiebeheer er ook 
voor zorgt dat de doorlooptijd van Woo verzoeken zal verminderen, omdat ambtenaren minder tijd kwijt zijn 
aan het vinden van benodigde informatie bij Woo-verzoeken.

2. Het programma Informatieop orde loopt tot en met eind 2026. We verwachten dat we op dat 
moment ons informatiebeheer structureel en duurzaam hebben verbeterd. Vanwege het grote belang 
van het realiseren van de doelen van het programma (informatiebeheer binnen de gemeentelijke 
organisatie duurzaam verbeteren) valt het programma onder de Regeling risicovolle projecten. Op grond 
van die regeling informeren we uw raad twee keer per jaar over de voortgang van het programma.
3.
Bij de Voorjaarsnota 20022 heeft de gemeenteraad geld beschikbaar gesteld voor de uitvoering van het 
programma Informatie op orde dat zoals hierboven beschreven inmiddels onder de Regeling risicovolle 
projecten valt.Het onderzoeken van de bruikbaarheid van de E-discoveryvoorziening maakt onderdeel uit 
van dit programma. De kosten van deze realisatie hebben betrekking op de inzet van reguliere, reeds 
beschikbare ambtelijke capaciteit. Er zijn geen aanschafkosten mee gemoeid 
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Verbijzondering De WOZ waarde in Utrecht stijgt sterker dan het landelijk gemiddelde

Vraag Op welke manier en in welke mate heeft dit effect op de inkomsten uit het 
gemeentefonds?

Antwoord:

Het gemeentefonds wordt voor een groot deel gebaseerd op specifieke parameters (maatstaven) 
waaronder de WOZ-waarde. De WOZ-waarde is een korting in het gemeentefonds als 
herverdelingsmaatregel. Als de WOZ-waarde in Utrecht sneller stijgt dan het landelijk gemiddelde 
neemt deze toe.
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Verbijzondering Er zijn geen doelstellingen aangegeven bij de effectindicator "% Utrechters 
dat vertrouwen heeft in de gemeenteraad"

Vraag 1. Waarom is hier nog geen doelstelling bepaald? 
2. Is het plan dit in de toekomst wel toe te voegen, en zo ja, hoe?

Antwoord:

Vanuit de griffie is op deze vraag het volgende antwoord gekomen: 
Deze doelstelling heeft een interne en een externe component. Voor de externe indicator heeft het 
dagelijks bestuur van de raad de doelstelling bepaald en binnenkort worden de acties vastgesteld die 
hieraan moeten bijdragen. Deze worden zo nodig aangescherpt als de nieuwe meting over 2023 
binnen is. Ook wordt hierin de opdracht van de raad uit de raadstoets Bewoners en Bestuur 
meegenomen. In een tijd waarin het vertrouwen in de overheid afneemt wil de raad dit in ieder geval 
op peil houden en liever nog laten stijgen. Hier is nog geen percentage aangehangen.
Voor wat betreft de interne component wordt een indicator geformuleerd op basis van het werkdruk 
onderzoek. Dit is op dit moment in de laatste fase. Kwantitatieve gegevens zijn bekend en zorgelijk. 
Kwalitatieve gegevens worden nog toegevoegd. Op basis van de kwantitatieve gegevens heeft de 
gemeenteraad al over maatregelen gesproken tijdens de heidag op 24 augustus jl. Deze maatregelen 
worden nu gepeild onder raadsleden en bij steun van een meerderheid z.s.m. ingevoerd.
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Verbijzondering Bij doelstelling 2: Bovengemeentelijke belangen is geen beleidskader en 
ook geen indicatoren

Vraag Bestaat een ambitie om voor deze doelstelling uiteindelijk ook een 
beleidskader vast te stellen inclusief indicatoren? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:

De basis voor de Utrechtse lobby inzet is het coalitieakkoord ‘Investeren in Utrecht: kiezen voor gelijke 
kansen, betaalbaar wonen en klimaat’, aangevuld met de lange termijn doelstellingen ‘Gezond 
stedelijk leven voor Iedereen’, het staande beleid en ontwikkelingen buiten die aanleiding geven om 
een lobby te starten. We voorzien daarom geen apart beleidskader. Kwantitatieve indicatoren 
(bijvoorbeeld het aantal Kamerleden dat op werkbezoek komt in een jaar) zeggen niet persé iets over 
de mate van succes van belangenbehartiging. We hebben er voor gekozen om te werken met de 
zogenaamde ‘effect en prestatie doelstellingen’ waarbij op een kwalitatieve manier wordt omschreven 
wat er is behaald qua lobby.
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Verbijzondering Bij doelstelling 3: Betrokken Utrechters staat een doelstelling van 0% bij 
alle effectindicatorss

Vraag 1. Klopt dat wel, of zijn deze doelstellingen nog niet bepaald? 
2. Wanneer en hoe worden deze opgesteld?

Antwoord:

Zie vraag 189
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Verbijzondering De baten Financiën Informatie en Dienstverlening zijn in 2023 begroot op 
ca. 5m euro versus ca. 8m in de volgende jaren ( '24-'27)

Vraag Vanwaar dit grote verschil?

Antwoord:

2024 is het jaar dat we vanuit de zogenaamde “reisdocumenten dip” (vanwege de wijziging in 
geldigheidsduur van 5 naar 10 jaar) overgaan naar een reisdocumenten piek. Deze piek veroorzaakt 
hogere inkomsten (en kosten)
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Verbijzondering Er worden kosten toegekend aan grondeploitaties en apart aan "overige 
gebiedsontwikkelingen en voor ruimtelijke ontwikkelprojecten"

Vraag Wat is het verschil tussen deze 2 posten en welke projecten vallen onder 
"overige gebiedsontwikkelingen en ruimtelijke ontwikkelingsprojecten"?

Antwoord:

Grondexploitaties zijn door de raad geopende grondexploitatieprojecten, bijvoorbeeld de 
grondexploitatie Leidsche Rijn en de grondexploitatie Beurskwartier. Onder overige 
gebiedsontwikkelingen verstaan we gebiedsmanagement, het opstellen van visies en de ontwikkeling 
van gronden door derden, waarvan de gemeentelijke plankosten op basis van een anterieure 
overeenkomst in rekening worden gebracht bij de ontwikkelaar. Ruimtelijke ontwikkelprojecten zijn 
projecten ter verbetering van de kwaliteit van de openbare ruimte.
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Verbijzondering De doelstelling voor de effectindicator "Algemeen buurtoordeel stad" is 
7,3, net als de nulmeting

Vraag Waarom is de doelstelling niet hoger gezet, als ambitie om het in de 
toekomst beter te doen?

Antwoord:

Het algemeen buurtoordeel is gebaseerd op de vraag ‘wat vindt u van de buurt waar u woont?’ ((zeer) 
prettig, (zeer) onprettig) en vier stellingen ‘de mensen in deze buurt blijven hier graag wonen’, ‘het is 
niet leuk om in deze buurt te wonen’, ‘als het kan, verhuis ik uit deze buurt’ en ‘als je in deze buurt 
woont, dan heb je geluk’ ((zeer) eens, neutraal, (zeer) oneens). We zien dat de tevredenheid van het 
algemeen buurtoordeel al jaren hetzelfde is. We streven uiteraard naar een zo hoog mogelijk 
buurtoordeel, maar onze invloedruimte op het cijfer is ook beperkt omdat het cijfer van veel 
verschillende factoren afhankelijk is. Om deze reden is de ambitie 7,3 gebleven.
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Verbijzondering De maatregelen bij het risico "Bijdragen vanuit derden [...]" zijn meer een 
nadere beschrijving van het riscico, dan echte maatregelen

Vraag Worden er daadwerkelijke maatregelen genomen om dit risico te 
mitigeren? Zo ja, welke?

Antwoord:

Via onze lobby en Public Affairs Strategie zijn wij continu bezig om via Rijk extra aandacht en 
middelen te generen voor de bekostiging van ambities en opgaven uit de RSU2040. Sommige 
daarvan vergen grote publieke investeringen. Dat geldt bij uitstek voor de realisatie van onze ambities 
voor duurzame mobiliteit (onder meer met de OV-Schaalsprong). Bijdragen van de rijksoverheid zijn 
daarbij onmisbaar, zoals in de RSU2040 is beschreven. Daarover zijn wij continu in gesprek met het 
Rijk, onder meer via netwerken als UNed en BO-MIRT. Hierbij realiseren wij ons telkens dat de kans 
op (extra) rijksbijdragen klein is als we geen regionale cofinanciering kunnen bieden. In het BO-MIRT 
van november 2022 hebben wij daarom onze gemeentelijke cofinancieringsbijdrage voor de eerste 
stap van de schaalsprong ov verhoogd met 115 mln euro. Ook de provincie (115 mln euro) en de 
gemeente Nieuwegein (15 mln euro) hebben extra bijdragen toegezegd. Dit heeft geresulteerd in een 
aanvullende reservering door het rijk van liefst 600 mln euro. Komend jaar richten we ons op 
omzetting van de reserveringen in definitieve afspraken in het BO-MIRT 2024.
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Verbijzondering De lasten autoparkeren bedragen 27,7m euro

Vraag Is het mogelijk een nadere specificatie te krijgen van deze lasten?

Antwoord:

Dit betreft de totale lasten autoparkeren binnen de parkeerexploitatie. De onderverdeling van dit 
budget is als volgt; circa 15,5 mln voor het straatparkeren (oa handhaving, vergunningverlening). 6,6 
mln is grotendeels ter dekking van de eigenaarslasten (kapitaal- en onderhoudslasten) van het 
autoparkeervastgoed in eigendom en aanhuur. 2,6 mln betreft exploitatiebudget ter dekking van de 
exploitatielasten rondom het garageparkeren. 2,3 mln is gekoppeld aan inzet voor beleid, 
ontwikkeling, onderzoek en projecten voor het autoparkeren. Tot slot bestaat dit budget uit een 
reservering van circa 0,7 mln voor de tegemoetkoming van de lage inkomens.
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Verbijzondering De lasten fietsparkeren bedragen 11,1m euro

Vraag Is het mogelijk een nadere specificatie te krijgen van deze lasten?

Antwoord:

Dit betreft de totale lasten fietsparkeren binnen de parkeerexploitatie. De onderverdeling van dit 
budget is als volgt; circa 4,3 mln is ter dekking van de eigenaarslasten (kapitaal- en 
onderhoudslasten) van het fietsparkeervastgoed in eigendom en aanhuur (incl de 
beheersovereenkomst fietsenstallingen Utrecht CS). 3,2 mln exploitatiebudget ter dekking van de 
exploitatielasten rondom fietsparkeren. 2,4 mln is grotendeels ter dekking van de handhavingsopgave 
rondom het fietsparkeren (incl. exploitatie- en beheerskosten fietsdepot). 1,2 mln is gekoppeld aan 
inzet voor beleid, ontwikkeling, onderzoek en projecten voor het fietsparkeren.
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Verbijzondering De lasten Anders Reizen bedragen 4,6m euro

Vraag Is het mogelijk een nadere specificatie te krijgen van deze lasten?

Antwoord:

Het lastenbudget voor deelopgave Anders Reizen besteden we aan de uitvoerings- en beleidskosten 
van de subprogramma’s Goederenvervoer (0,850 miljoen), Deelmobiliteit (0,800 miljoen), Smart 
Mobility (0,350 miljoen), Mobiliteitsmanagement (0,200 miljoen) en Verkeersmanagement (0,150 
miljoen). Daarnaast besteden we het budget aan het regionale samenwerkingsverband Goedopweg 
gericht op stimuleren van duurzaam reisgedrag bij o.a. werkgevers en onderwijs. En er is 1 miljoen 
euro gereserveerd voor het uitvoeringsproject Dynamisch Verkeersmanagement  (DVM) ZuidWest.
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Verbijzondering

Vraag Wanneer worden de doelstellingen voor de effectindicatoren opnieuw 
vastgesteld? Wat is het proces hiervoor?

Antwoord:

De doelstellingen voor de effectindicatoren voor de programmabegroting leggen we aan uw raad voor 
bij de 1e bestuursrapportage 2024 en vervolgens kan het worden verwerkt in de programmabegroting 
2025 en verder. Dit geldt alleen voor de bijstellingen en wijzigingen.
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Verbijzondering Er staat geen doelstelling bij de effectindicator "Aantal pakeerplekken 
omgevormd naar ruimte voor groen, fiets en verblijf"

Vraag Waarom niet? (Er is toch een heldere doelstelling in het coalitieakkoord op 
dit punt, waardoor dit relatief simpel door te rekenen zou moeten zijn)

Antwoord:

We streven naar het omvormen van 0,75% van het aantal parkeerplekken in de gemeente Utrecht per 
jaar, in lijn met het coalitieakkoord waarin staat dat we jaarlijks 0,5-1% van de bestaande 
parkeerplekken omzetten in ruimte voor fietsenrekken, vergroening en verblijf. In 2022 hebben we 55 
parkeerplekken opgeheven. We werken aan een nieuwe procedure opheffen parkeerplaatsen, om 
invulling te geven aan deze ambitie. Na vaststelling hiervan zijn de doelen voor 2023-2026 in te vullen. 
Het budget is vanaf 2024 opgenomen in de begroting, vanaf dan groeien we toe naar de doelstelling.
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Verbijzondering Er wordt gesproken over een "bestuurlijke afspraak" in relatief tot 30km 
straten

Vraag Wat houdt deze bestuurlijke afspraak in?

Antwoord:

Hiermee wordt bedoeld  dat de Raad tot 2040 budget heeft toegekend voor de 30 km Impuls.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  234

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk  
Documentnaam
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 66
URL / Blz op website 66

Verbijzondering Er wordt gesproken over onderzoek over lightrail

Vraag Wat voor onderzoek betreft dit?

Antwoord:

Dit betreft de regionale mobiliteitsstudie Lunetten Koningsweg – Binnenstadsas. In de raadsbrief 
Overzicht van de opgaven als vervolg op BO-MIRT afspraken 2022 d.d. 21 maart 2023 beschrijven we 
de relatie en samenhang tussen de verschillende onderzoeken die we doen naar de toekomstige 
ontwikkeling van de stad. Deze mobiliteitsstudie wordt daarin ook beschreven190

https://utrecht.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/90ff191b-fc49-4afa-ac3a-1f6b9df04152?documentId=ab8eac0a-d096-4213-a042-f5bfd172881d
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Verbijzondering Er is geen indicator op bijplaatsingen, terwijl dit wel een groot probleem 
(aan het worden) is in onze gemeente

Vraag 1. Wat is nodig om hier een doelstelling over toe te voegen? 
2. Hoe zou zo'n doelstelling eruit kunnen zien?

Antwoord:

Bijplaatsingen zijn geen separate indicator maar maaktmaken onderdeel uit van de effectindicator 
‘Waardering van het schoonhouden van de openbare ruimte in de buurt’ (p. 71). Op deze manier 
monitoren wij de mening van bewoners over een schone openbare ruimte in het algemeen. 
AanvullendOok meten wij de impact van bijplaatsingen en van onze inzet op bfijplaatsingen op 
verschillende andere manieren. Daarover wordt u jaarlijks geïnformeerd via de evaluatie Aanpak 
Hotspot – Bijplaatsingen. 
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Verbijzondering Er is 295k euro begroot voor de aanpak van houtstook

Vraag 1. Betreft dit de subsidie op het weghalen van rookkanalen, of ook ander 
zaken? 
2. Wat zou het naar schatting kosten als deze subsidie ook na '24 zou 
worden gecontinueerd?

Antwoord:

1. Dit betreft de subsidie van het Rijk voor het weghalen van rookkanalen en de subsidie voor de 
communicatiecampagne houtstook. 
2. De subsidieregeling voor het weghalen van rookkanalen loopt tot en met 31 december 2025. Deze 
heeft dan 3 jaar opengestaan. Als we de subsidieregeling daarna verlengen, kost dit naar schatting € 
95.000 per jaar. Het is op dit moment niet duidelijk of we hier dan weer subsidie voor kunnen krijgen 
van het Rijk. Het Rijk dekt maximaal 50% van de kosten.  
De kosten voor een communicatiecampagne in 2024 zijn ca.17.500 euro. Denk aan een dergelijk 
bedrag voor de communicatiecampagne (met indexatie) voor de communicatiecampagne na 2024.  
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Verbijzondering Het doel is als gemeente in 20250 volledig circulair te zijn

Vraag Wat is de precieze definitie van deze doelstelling?

Antwoord:

De definitie voor een circulaire economie die we in ons vigerende actieplan Utrecht Circulair hanteren 
is: "In een circulaire economie gaan we slim om met grondstoffen, energie, water en voedsel. 'Afval' is 
een grondstof en energie komt van duurzame bronnen. Producten en gebouwen zijn slimmer 
ontworpen en gaan langer mee. Onderdelen zijn opnieuw en hoogwaardig bruikbaar. Hoogwaardig 
hergebruik en nieuwe economische modellen leiden tot extra werkgelegenheid, meer inzet van lokaal 
talent. De circulaire transitie draagt zo bij aan een meer toekomstbestendige en duurzame economie 
en een leefbare aarde voor toekomstige generaties". In onze visie Utrecht Circulair 2050, die 
momenteel ter inzage ligt voor inspraak en waarover we graag met u nader in gesprek gaan, zetten 
we uiteen hoe we circulariteit in de stad zien. We verwachten de definitieve visie Utrecht Circulair 
2050 in Q1 2024 aan uw raad aan te kunnen bieden.
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Verbijzondering De lasten voor dit programma zijn de afgelopen jaren gestegen van ca. 
10% naar ca. 13% van de totale begroting

Vraag Wat zijn de belangrijkste redenen voor deze stijging?

Antwoord:

Wij constateren dat de verhouding overhead/totale organisatie meerjarig stabiel is rond de 12% en 
13%. Wij kunnen geen specifieke verklaringen herleiden uit de ontwikkeling van enerzijds de overhead 
en anderzijds de totale kosten van de organisatie waarom de verhouding in 2019 en 2020 lager is 
uitgevallen.
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Verbijzondering De Algemene Reserve kan verlaagd worden met 6,4m euro

Vraag Wat gebeurt er met dat vrijgevallen bedrag?

Antwoord:

Deze middelen (6,4 milljoen euro) zijn meegenomen in het financieel beeld van deze begroting. Dit 
incidentele voordeel in 2024 vermindert het negatieve effect van de meicirculaire (nadeel van 13,9 
miljoen euro). 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023

Schriftelijke vragen:

Vraagnummer:  240

Fractie D66
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman  
Documentnaam
Hoofdstuk Lokale heffingen
Paragraaf
Bladzijde (in pdf) 237
URL / Blz op website 237

Verbijzondering De opbrengsten hondenbelasting bedraagt 885k euro

Vraag Welke kosten zijn met het innen van dat bedrag gemoeid?

Antwoord:

De kosten van de inning van de hondenbelasting zijn niet afzonderlijk gespecificeerd,  deze kosten 
vallen onder de algemene kosten (bijdrage) aan de BghU. De hondenbelasting is een gangbare 
algemene belasting die onderdeel is van het basispakket van de deelnemersbijdrage.
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Verbijzondering De opbrengsten hondenbelasting bedraagt 885k euro

Vraag Welk % van de hondenbezitters betaalt naar schatting deze belasting? 
(Wij gaan ervan uit dat niet alle hondenbezitters hun huisdier ook 
aangeven bij de gemeente)

Antwoord:

Wij beschikken niet over specifieke gegevens betreffende het percentage niet-geregistreerde honden 
in Utrecht. Onze schatting geeft aan dat er ongeveer 10.000 honden in onze stad zijn. Het bevorderen 
van registratie en handhaving van de belastingplicht valt onder de verantwoordelijkheid van BghU. Zij 
ondernemen proactieve stappen om hondenregistratie aan te moedigen, en ze voeren jaarlijks 
hondencontroles uit om ervoor te zorgen dat hondeneigenaren voldoen aan de belastingvoorschriften.
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Verbijzondering Nota Nieuw Armoedebeleid (w.o. bestrijden van 

kinderarmoede en werkende armen, gezinstegoed 
U-pas, proef met ouderen in het OV, 
burgfunctionaris als vroegsignaleerder op 
scholen). 

  
Vraag Het Virtueel Inkomensloket wordt niet genoemd in deze lijst en dat terwijl 

het een belangrijk onderdeel kan zijn onder het principe eenvoud van het 
beleid rondom bestaanszekerheid. Ook wordt het niet benoemd in de 
PGB.  
Hoe staat het met de pilot en wanneer kan het in gebruik worden 
genomen? 

 
 
Antwoord: 

 
Het afgelopen jaar hebben we een proof of concept (POC) voor het Virtueel inkomstenloket  
ontwikkeld samen met programma IGS (innovatieve gegevensuitwisseling sociale zekerheid). We 
staan klaar om te starten met een daadwerkelijke pilot in Amersfoort en Utrecht met twee regelingen 
(de individuele Inkomsenstoeslag en de draagkrachtberekening voor de bijzondere bijstand). Hierbij 
maken we gebruik van het hulpverlenersnetwerk in de stad (o.a. de Geldzaak). Het ministerie van 
SZW heeft echter besloten om ondersteuning vanuit het programma IGS te stoppen. Reden voor het 
stopzetten heeft te maken met de wijze waarop gegevens van overheidbronnen in de POC worden 
ontsloten. We zijn daarom nu aan het onderzoeken hoe we verder kunnen met nieuwe partners en 
financiering. We zijn met het ministerie van BZK in gesprek over samenwerking in het kader van het 
programma Proactieve dienstverlening.  
 
Het is op dit moment nog niet mogelijk om een deadline te geven wanneer het Virtueel inkomensloket 
in gebruik genomen kan worden door alle Utrechters. Dit hangt af van de snelheid waarop wij weer 
samenwerkingspartners en financiering hebben en de technische ontwikkeling van het loket daarna. 
Hierbij zijn we ook afhankelijk van landelijke overheidsorganisaties. We zullen verder ingaan op onze 
ambitie op het realiseren van een Virtueel Inkomstenloket in het uitvoeringsprogramma volgend op  de 
nota Financiële bestaanszekerheid. U ontvangt de nota naar verwachting in het eerste kwartaal van 
2024.  
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Verbijzondering over de 0,8 mln die is gereserveerd voor publiek eigendom 
  
Vraag 1. Is de 800k die gereserveerd is onder de post publiek eigendom 

voldoende voor zowel de investeringsvraag van Stedin als die van Vitens?  
2. Of komt de investering pas in 2025? 

 
 
Antwoord: 

 
De 0,8 miljoen euro genoemd in de PB voor het onderdeel publiek eigendom energietransitie zijn 
naast de kosten voor personeel en advies, de kosten (rentelasten) van investeringen in deelnemingen. 
Dit laatste bedrag is de 0,6 miljoen euro zoals opgenomen in de voorjaarsnota (investeringsvragen 
warmte, water en energie). We weten op dit moment niet wat de hoogte gaat zijn van de leningen die 
we aangaan voor deelnemingen in infrastructuur voor energie en water, zoals aangekondigd in de 
VJN 2023, en wanneer dit nodig is. Vooralsnog is de verwachting dat de investeringsvraag van Stedin 
het eerste komt. De dekking van de 0,6 miljoen euro komt de eerste jaren ook deels uit het budget van 
de energietransitie (0,350 miljoen euro) naast de dividendopbrengst, omdat deze de eerste jaren nog 
niet voldoende is om de rentelasten te dekken. Het is onwaarschijnlijk dat we in 2024 al leningen 
aangaan.  
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Verbijzondering Bij de nieuwe activiteiten die gestart worden, staat aangegeven dat er 

wordt gestart met het aardgasvrij maken van bedrijven terreinen. 
  
Vraag 1. In hoeverre komt deze activiteit niet in het gedrang met het probleem 

van netcongestie? 
2. Kan – met de kennis van nu - niet beter gefocust worden op het 
aardgasvrij maken van het mkb bedrijven en ondernemers die het meest 
geleden hebben tijdens de energiecrisis zoals bijvoorbeeld bakkers? Zo 
nee, waarom niet? 

 
 
Antwoord: 

 
1. Netcongestie is een belangrijke belemmering wanneer volledig van het aardgas afgegaan 

wordt. Er zijn echter wel stappen te nemen richting aardgasvrij, zoals bijvoorbeeld energie 
besparen. Zo werken we stapsgewijs naar aardgasvrije bedrijventerreinen in 2050. 
 

2. In het Klimaatakkoord is afgesproken dat gemeenten een Transitievisie Warmte maken. Wij 
hebben dat gedaan voor woonwijken (waar overigens veel MKB is gevestigd dat we bij die 
aanpak vanzelf tegenkomen), maar nog niet voor bedrijventerreinen. Ook daar is een strategie 
nodig; van het aardgas af gaan is bottom-up heel ingewikkeld, omdat je dan niet aan 
alternatieve energie-infrastructuren kunt werken. Deze visie is nodig om planmatig en 
systematisch ook op bedrijventerreinen van het aardgas af te gaan. Dat zegt niets over 
prioritering waarin bedrijven en ondernemers desgewenst geholpen worden. Met het 
programma besparen en de buurtaanpak aardgasvrij helpen we (kleine) MKB ondernemers in 
de woonbuurten om energie te besparen en aardgasvrij te worden. 
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Verbijzondering bij de activiteiten die we blijven doen staat he verder ontwikkelen van een 

buurtaanpak voor alle 12 clusters in blok 1 
  
Vraag Het wordt inmiddels ook tijd dat de inwoners van de verschillende buurten 

weten waar ze aan toe zijn. Welke deadline hanteert het college hiervoor? 
 
 
Antwoord: 

 
Inmiddels zijn we in 5 clusters gestart met informatieavonden om bewoners te informeren. De overige 
clusters volgen in de eerste helft van 2024. Zie de raadsbrief van 4 november 2022.  

De buurtaanpak volgt een werkproces dat is opgedeeld in zes stappen. De eerste drie werken toe 
naar een uitvoeringsprogramma. De volgende drie gaan in op de concrete realisatie. In de eerste stap 
wordt het cluster in kaart gebracht (vastgoed, infra en sociale aspecten); in de tweede stap is 
onderzoek nodig naar de verschillende warmte-alternatieven. Vervolgens stellen we het programma 
op. In de eerste stap is ook een informatieavond voor bewoners en bedrijven gepland. Dat is het 
eerste moment voor informatie over het proces richting aardgasvrij. Uitnodigingen gaan ca. 3 weken 
daarvoor naar alle individuele adressen toe. Zo'n informatiemoment vindt plaats binnen drie maanden 
na start van de werkzaamheden. Het onderzoek dat daarna start vergt zo'n 9 maanden. Aan het einde 
van die stap ontstaat inzicht over de voorkeursopties voor (een deel) van de wijk, waarna alles wordt 
gerapporteerd in het uitvoeringsprogramma. 
 
 

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/25cd77fa-416a-47bf-97f8-0f094a6a06e0
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Verbijzondering subsidie doelstelling samen verduurzamen 
  
Vraag 1. Kan er een uiteenzetting worden gegeven van de acties die er precies 

worden ondernomen met de 75k subsidie voor Samen verduurzamen?  
2. Zijn dit de enige middelen die het college investeert in het stimuleren 
van collectieve aanpak voor energie maatregelen?  
3. Worden deze middelen ook gebruik om lokale initiatieven te 
ondersteunen? 

 
 
Antwoord: 
 

 
1. De gemeente stimuleert via de subsidieregeling samen verduurzamen collectieve acties voor 
bewonersgroepen en buurtinitiatieven. Dit is een collectief instrument dat we, conform het door de 
raad vastgestelde programma besparen in de gebouwde omgeving, inzetten naast de generieke 
stadsbrede collectieve inkoopacties. Bewonersgroepen en buurtinitiatieven kunnen van de 
subsidieregeling gebruik maken voor ondersteuning om samen aan de slag te gaan (o.a. advies, 
begeleiding en facilitaire zaken) en voor een vergoeding voor energiemaatregelen (deze laatste is 
alleen voor specifieke doelgroepen). Hier is 75k voor beschikbaar, omdat de regeling redelijk nieuw is 
en we willen zien of deze aanslaat. Vooralsnog is dit voldoende. 
  
2. Nee, we benaderen en begeleiden als gemeente ook zelf, proactief bewonersgroepen die voor een 
logisch moment staan om te verduurzamen. Denk bijv. aan buren die met hun dak aan de gang 
moeten en in dat kader voor een natuurlijk moment staan. Of aan woningeigenaren die onderdeel 
vormen van gespikkeld bezit en waar de corporatie met verduurzaming van de omliggende woningen 
aan de slag gaat. Deze proactieve aanpak valt buiten de 75k. En, zoals bij het antwoord op vraag 1 
genoemd, hebben we natuurlijk onze stadsbrede collectieve inkoopacties. 
  
3. Ja, het doel van de subsidie is om collectieve initiatieven van en voor bewoners te helpen in hun 
aanpak om meerdere woningen tegelijk te verduurzamen en daarmee versneld energie te besparen. 
Lokale initiatieven voor warmte vallen hier niet onder 
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Verbijzondering subsidie duurzame monumenten adviezen 
  
Vraag Waarom wordt er geen subsidie meer uitgetrokken voor duurzame 

monumenten adviezen? 
 
 
Antwoord: 

 
Het budget voor de subsidie was niet structureel en eindigt dit jaar. De afgelopen jaren zagen we dat 
eigenaar-bewoners van woonhuismonumenten weinig gebruik maakten van de DUMO-advies 
subsidie. De subsidie-eisen (en kosten) waren in veel gevallen hoog in verhouding tot het 
verduurzamingsdoel. Bovendien overlapte de DUMO-subsidieregeling met de generieke 
subsidieregelingen van de gemeente Utrecht voor verduurzaming van panden, en met regelingen van 
het Nationaal Restauratiefonds. Deze regelingen gaan we beter onder de aandacht van 
monumenteigenaren brengen. Ook gaan we er op sturen dat de uitgevoerde adviezen binnen de 
eigen generieke regelingen beter afgestemd zijn op de cultuurhistorische waarden van het monument. 
De begrote budgetten van de opgave Energietransitie voor de generieke energieadvies-
subsidieregelingen (Energieadvies aan huis & het Energieloket voor zakelijk en maatschappelijk 
vastgoed) bieden vanaf 2024 voldoende ruimte om de verwachtte verschuiving van de gestopte 
DUMO-advies subsidieregeling naar deze regelingen op te vangen. 
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Verbijzondering algemeen 
  
Vraag Wat is de definitie die de gemeente hanteert voor een verduurzaamd 

monument, oftewel wanneer is een monument verduurzaamd? 
 
 
Antwoord: 

 
Er is geen gekwantificeerde standaard voor het definiëren van een verduurzaamd monument. 
Verduurzamen gaat over het toekomstbestendig maken van een monument. In het kader van de 
energietransitie spreken we van een verduurzaamd monument wanneer er minimaal één 
duurzaamheidsmaatregel is uitgevoerd die het energieverbruik terug dringt. Voor vrijwel ieder 
afzonderlijk monument is het maatwerk om te bepalen welke maatregelen passen bij de 
cultuurhistorische waarden, hoeveel winst daarmee te behalen valt en of er goede alternatieven zijn. 
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Verbijzondering Er wordt aangegeven dat de inkomsten uit leges voor archeologie- en 

monumenten niet kostendekkend zijn voor de uitvoering. 
  
Vraag 1. Wat is er voor nodig om deze wel kostendekkend te maken?  

2. Hoeveel procent gaan de leges dan omhoog?  
3. Kan het college dit inzichtelijk maken? 

 
 
Antwoord: 

 
Ad 1 en 2: 
De legestarieven van 2024 zijn nu aangepast aan de inflatie, dit is een stijging van 6,5%. In 2020 is in 
kaart gebracht welke leges niet 100% kostendekkend zijn. In deze raadsbrief is de situatie van de 
archeologieleges toegelicht.  
“De tarieven voor de leges archeologie zijn sinds 2017 in vier stappen (nagenoeg) kostendekkend 
gemaakt. Daarbij zijn tot nu toe de btw-kosten buiten beschouwing gelaten. Deze worden gedekt uit 
het btw-compensatiefonds. Doel is maximale kostendekkendheid. Door het opnemen van de btw-
kosten in de kostenopstelling volgt een iets minder dan 100% kostendekkendheid.“ 
 
Ad 3 
Wij zijn uiteraard bereid de actuele stand hiervan voor u inzichtelijk te maken, dit zullen wij 
onderzoeken en u hierover te rapporteren.  
 

https://ureka.utrecht.nl/app/instrument/bf3186f8-9a83-43f7-8f63-1f019196f5b9
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Verbijzondering effectindicatoren 
  
Vraag Waarom staan er geen indicatoren of doelstellingen genoemd voor het 

verduurzamen van erfgoed? 
 
 
Antwoord: 

 
Er zijn geen indicatoren en bijbehorende doelstellingen genoemd voor het verduurzamen van erfgoed, 
omdat we monumenteigenaren niet kunnen verplichten hun pand te verduurzamen. Op een indicator 
of doelstelling voor het verduurzamen van erfgoed hebben we nauwelijks invloed. 
Monumenteigenaren kiezen zelf of een pand verduurzaamd wordt. In het vervolgtraject kunnen we 
hen wel ondersteunen door te informeren en adviseren over verduurzaming, zoals het organiseren 
van bijeenkomsten via Jouw Huis Slimmer, folders, een website en via onze Vakspecialisten. 
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Verbijzondering effectindicatoren 
  
Vraag Waarom gaat de ambitie van dit college om economisch de meest 

competitieve regio van Europa te zijn achteruit vanaf 2025? 
 
 
Antwoord: 

 
Onze ambitie is dat regio Utrecht in komende edities top-3 blijft scoren. De onderlinge verschillen 
tussen de top-3 regio’s zijn gering, daarom is niet gekozen voor handhaving nummer-1 positie. 
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Verbijzondering activiteiten die we niet meer doen 
  
Vraag Wat is de reden dat er is gestopt met de omscholingsregeling voor 

inwoners en werkgevers? 
 
 
Antwoord: 

 
De omscholingsregeling voor inwoners was een tijdelijk gefinancierde maatregel in coronatijd, vanuit 
het coronamaatregelenpakket, en loopt tot en met 31 december 2023. In Q1 van 2024 informeren we 
de raad over de met deze regeling opgedane ervaringen. 
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Verbijzondering Onder de tabel bij het kopje beïnvloedbaarheid staat het volgende 

aangegeven: ''Actuele ontwikkelingen zijn flitsbezorging, 
standplaatsenbeleid, actualisatie terrassen- en hotelbeleid en 
evenementenbeleid. Bij het verminderen of schrappen van deze taken k 

  
Vraag Hoeveel middelen gaan er momenteel nog naar het anticiperen op 

flitsberzorging? 
 
 
Antwoord: 

 
De benodigde werkzaamheden zijn beperkt en vinden plaats binnen het reguliere werk voor economie 
en VTH. De precieze omvang van de werkzaamheden hangt af van de dynamiek in de markt. De 
kosten ervan bedragen naar schatting maximaal 10K. Deze kosten worden grotendeels gedekt door te 
ontvangen leges, gekoppeld aan vergunningaanvragen. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 

 

Vraagnummer:  254 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman   
Documentnaam Berenschot tool 
Hoofdstuk  
Paragraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering In de duidingstekst bij groene en leefbare omgeving (openbare ruimte) 

staat dat Havendienst ruim kostendekkend is maar dat deze tarieven wel 
verhoogd kunnen worden 

  
Vraag 1. Hoe wordt de Havendienst nu bekostigd?  

2. Is dit enkel liggeld?  
3. En als het om tarieven van gebruikers gaat, zijn deze in afgelopen jaar 
verhoogd? 
4. Is het college van plan om deze tarieven te verhogen? Zo ja, waarom? 

 
 
Antwoord: 

 
1. De havendienst wordt nu bekostigd vanuit de algemene middelen en de eigen inkomsten. 
 
2. Naast de liggelden zijn het inkomsten vanuit de overslag van de commerciële vaart, brug- en 
sluisgelden en opbrengsten van bedrijven die rondvaartboten en waterfietsen exploiteren. 
 
3. De tarieven worden elk jaar geïndexeerd.  
 
4. Naast de indexering zijn er nu geen voornemens voor verhoging van deze tarieven.  
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Verbijzondering in de duidingstekst bij groene en leefbare omgeving (extra groen) staat dat 

klimaatadaptatie beleidsinzet en advisering betreft. 
  
Vraag 1. Gaat dit geld enkel naar beleidsinzet en advisering? 

2. Is dit geen geld voor daadwerkelijke klimaatadaptieve maatregelen of 
groen?  
3. En wat houdt het deel in dat beïnvloedbaar is? 

 
 
Antwoord: 

 
1.Op pagina 52 van de Visie Klimaatadaptatie (6 februari 2022) is benoemd dat structureel een 
bedrag van €390.000,- euro van Gezond Leefklimaat en een bedrag van €500.000,- euro van 
programma Water en Riolering voor team Klimaatadaptatie is. Dit geld wordt gebruikt voor regie, 
borging, onderzoek, advisering en activiteiten zoals het hitteplan, Urban Releaf (europees project) en 
het servicedakenpunt NMU. De uitvoering in projecten wordt via het programma Water en Riolering en 
het Groenprogramma gedaan (Visie Klimaatadaptatie, 6 februari 2022, p.51).    
 
2. Klopt, klimaatadaptieve maatregelen en groen worden voor uitvoering uit het Groenprogramma en 
programma Water en Riolering bekostigd (Visie Klimaatadaptatie, 6 februari 2022, p.51.) 
 
3. Van middelen die betrekking hebben op personele lasten (beleidscapaciteit /advisering) wordt 
verwacht dat 10% van deze middelen per jaar beïnvloedbaar is, met een maximum van 50% van het 
totale budget. Hierbij is aansluiting gezocht met het percentage natuurlijk verloop per jaar in de 
gemeente Utrecht.  Dit betreft een technische benadering waarmee geen uitspraak wordt gedaan over 
politieke wenselijkheid, haalbaarheid en maatschappelijke effecten. 
 
 

https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D8d32abf9-1f7f-4b2c-a60d-fa7008a85e77
https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D8d32abf9-1f7f-4b2c-a60d-fa7008a85e77
https://ureka.utrecht.nl/app/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D8d32abf9-1f7f-4b2c-a60d-fa7008a85e77
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Verbijzondering Een van de effect indicatoren is de afname in dusdanige  

oppervlaktewaterkwaliteitsproblemen dat 
directe maatregelen zijn vereist 

  
Vraag 1. Om wat voor directe maatregelen gaat het dan?  

Er staat realisatie 2022 dat dit 9x is voorgekomen. 
2. Gaat de effectindicator om een plaatselijke melding of gaat dit over het 
gehele water? Dus blauwalg bij muntsluis of er is in de zomer blauwalg 
geconstateerd in het water in zijn geheel? 

 
 
Antwoord: 

 
1. Directe maatregelen zijn het plaatsen van waarschuwingsborden bij blauwalg, het verwijderen van 
dode vogels bij botulisme, het opruimen en inperken van verontreinigingen (bijvoorbeeld olie) en het 
opruimen van dode vissen bij vissterfte. Natuurlijk geldt voor alle meldingen dat we zo mogelijk ook 
meteen de oorzaak proberen weg te nemen. 
 
2. Het gaat in principe om meldingen die een specifieke locatie betreffen. De grootschalige blauwalg in 
het hoofdwatersysteem aan het eind van de zomer hebben we als één melding gerekend, ook omdat 
er één oorzaak aan ten grondslag lag. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Aantrekkelijke,_groene_leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 2 
Bladzijde (in pdf) 75 
URL / Blz op website 75 
  
Verbijzondering Er staat; Wateroverlast door extreme neerslag of schade door langdurige 

droogte voorkomen door het  realiseren van meer ruimte voor de opvang 
van regenwater in het straatprofiel en het vasthouden van regenwater 
waar het valt door verharding te vervangen d 

  
Vraag 1. Waar in de stad centreert zich nu wateroverlast door extreme neerslag?  

2. Is er een correlatie aan te wijzen dat er in die gebieden geen gebruik is 
gemaakt van waterdoorlatende bestrating? 3. Of is die correlatie niet zo 
scherp te maken? 

 
 
Antwoord: 

 
1. De locaties waar bij een zeer zware bui veel water op straat komt te staan zijn verspreid over de 
gehele stad. De locaties staan op deze kaart die we als onderdeel van de Visie Klimaatadaptatie 
hebben laten maken. Geen van de locaties is momenteel zo urgent dat we direct maatregelen nemen. 
Wel onderzoeken we voor alle locaties of verbeteringsmaatregelen kunnen wachten tot herinrichtingen 
of rioolvervangingen of dat we eerder maatregelen moeten nemen.  
 
2 en 3. De meest kwetsbare locaties zijn locaties met veel verharding die lager liggen dan de directe 
omgeving en waar het water zich bij extreme neerslag concentreert. Denk aan tunnels. Bij extreem 
zware buien is vooral bepalend of er in het straatprofiel of het aangrenzende groen voldoende ruimte 
is om het water tijdelijk te bergen zonder dat de straat gestremd wordt of dat water woningen inloopt. 
De aanwezigheid van waterdoorlatende verharding is bij extreme buien niet meer zo relevant. 
Waterdoorlatende verharding heeft vooral een meerwaarde om bij kleinere buien het regenwater te 
kunnen infiltreren en daarmee schade door droogte te voorkomen. 
 
 
 

https://gu-geo.maps.arcgis.com/apps/webappviewer/index.html?id=486867c9fe84426a881e445d6e4af8f0
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Aantrekkelijke,_groene_leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 2 
Bladzijde (in pdf) 89 
URL / Blz op website 89 
  
Verbijzondering De ruimte in de ondergrond is onvoldoende om alle ruimtelijke ambities te 

faciliteren. De druk is zo groot dat de balans in de ondergrond verstoord 
raakt 
en we niet kunnen voldoen aan de (maatschappelijke) doelen van de 
Omgevingswet. Dit kan gevolgen hebb 

  
Vraag 1. Hoe groot is het risico op grondwaterverontreiniging en vervuiling van 

drinkwater op dit moment? 
2. Zijn de risico's voor waterkwaliteit de enige gevolgen als er niet aan de 
doelen van de omgevingswet voldaan kan worden? 
3. Wanneer verwacht het college een visie en beleid voor ondergrond af te 
hebben? 

 
 
Antwoord: 

 
1. Onder de stad Utrecht zijn historische grootschalig grondwaterverontreinigingen aanwezig. De 

historische verontreinigingen zijn zwaarder dan water, waardoor ze naar beneden zakken tot 
een kleilaag op 50 meter diepte. In het grondpakket onder die kleilaag is de 
drinkwaterwinning. Op dit moment wordt het drinkwater / grondwater onder de kleilaag door 
de kleilaag beschermd. Dit is geregeld in het Gebiedsplan Gebiedsgericht Grondwaterbeheer 
van de gemeente. Met regels in het Gebiedsplan over het wel of niet doorboren van de 
kleilaag is op dit moment sprake van voldoende bescherming van drinkwaterkwaliteit. Het 
risico voor verontreiniging van het drinkwater in het 2e watervoerende pakket is hierdoor 
minimaal. 
 

2. Wij begrijpen uw vraag als volgt: u wilt specifiek weten of bescherming van het grondwater 
voldoende is geborgd in de huidige regelgeving en u wilt weten of deze regelgeving binnen de 
Omgevingswet voldoet voor toekomstige activiteiten in relatie tot beheer van 
grondwaterkwaliteit.  
Het risico dat door de in werking treden van de Omgevingswet ontstaat is dat 
grondwaterkwaliteit als geheel onder bevoegd gezag van de provincie komt. Het Gebiedsplan 
heeft dan een unieke positie. Het Gebiedsplan blijft nog vier jaar gelden en gaat dan over als 
een (onverplicht) programma onder het omgevingsplan van de provincie. Als we als gemeente 
voor afloop van deze vier jaar geen nieuw beleid ten aanzien van voorkomen en beheersen 
van risico’s behorende bij de grondwaterverontreiniging hebben vastgesteld, moet dit samen 
met de provincie worden opgesteld. Dit kan leiden tot vertraging als we onder het Gebiedsplan 
nieuw beleid willen opstellen. 

 
3. In het tweede kwartaal van 2024 verwachten we de Visie en Beleidsnota Ondergrond aan te 

kunnen bieden aan uw raad. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg, Lot van Hooijdonk  
Documentnaam Website 
Hoofdstuk Wat doen we in dit begrotingsjaar? | Begroting 2023 (begroting-2023.nl) 
Paragraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering Er staat: Productie van voedsel heeft impact op klimaat. Daarom is 

duurzaam en gezond voedsel een onderdeel van de klimaatvisie. Via de 
Utrechtse voedselagenda werken we samen met ondernemers en andere 
partners in de stad aan de transitie naar een duurzam 

  
Vraag Hoeveel geld is hiervoor begroot? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor het jaar 2024 geldt het volgende: 
Voor de uitvoering van de voedselagenda worden coalitiemiddelen Gezonde schoollunch ad € 1 mio 
ingezet. Daarnaast capaciteit van medewerkers, het betreft 0,5-1 fte. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Levendige_en_gezonde_stad 
Paragraaf Doelstelling 7 
Bladzijde (in pdf) 181 
URL / Blz op website 181 
  
Verbijzondering  
  
Vraag Speelt postnatale depressie van ouders een rol in het programma 

kansrijke start? Waarom wel of niet? 
 
 
Antwoord: 

 
Ja. Kansrijke Start focust op de (aanstaande) ouder(s) in een kwetsbare situatie. De gezondheid van 
de ouder(s) beïnvloedt juist in deze fase sterk de ontwikkeling van het kind. Een ouder met een 
postnatale depressie is ook een kwetsbare ouder en daarom speelt dit een rol binnen Kansrijke Start. 
Professionals zijn zich bewust van de mogelijkheid van postnatale depressie van ouders. Onder meer 
de verloskundige, kraamzorgmedewerker en de medewerkers van de jeugdgezondheidszorg 
signaleren en verwijzen door naar zorg of ondersteuning. Ook tijdens de geboortezorgnetwerken in de 
wijk waar professionals elkaar ontmoeten, is er aandacht voor dit onderwerp. Daarnaast richten we 
ons op de mentale gezondheid van (aanstaande) ouders en de voorbereiding op het ouderschap, wat 
bijdraagt aan het voorkomen van een postnatale depressie. We rusten professionals toe met kennis 
en handvatten om met ouders in gesprek te gaan. In november 2022 organiseerden we een 
bijeenkomst ‘de mythe van de roze wolk’ om het taboe te doorbreken bij negatieve gevoelens rondom 
de geboorte en het ouderschap. Let wel: de behandeling van postnatale depressie is geen onderdeel 
van Kansrijke Start, maar loopt via de huisarts of GGZ. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Werk,_toekomstbestendige_economie_en_bestaanszekerheid 
Paragraaf Risico's 
Bladzijde (in pdf) 134 
URL / Blz op website 134 
  
Verbijzondering Door stijgende lasten en inflatie hebben Utrechters met hetzelfde inkomen 

minder te besteden. Bij huishoudens met een laag inkomen staat de 
bestaanszekerheidonder druk. Door de stijgende lasten bestaat het risico 
op een verbreding van deze problematiek ri 

  
Vraag Wat kan er wel gedaan worden om het ontoereikende inkomensbeleid van 

de overheid te compenseren? 
 
 
Antwoord: 

 
Dit kunnen wij als gemeente niet compenseren omdat inkomenspolitiek door gemeenten niet is 
toegestaan en is voorbehouden aan het rijk. Wat wij wel kunnen is met ons armoedebeleid ervoor te 
zorgen dat inwoners met dit lage inkomen beter kunnen rondkomen en mee kunnen doen. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Levendige_en_gezonde_stad 
Paragraaf Doelstelling_1 
Bladzijde (in pdf) 166 
URL / Blz op website 166 
  
Verbijzondering De pilot LVV met opvang en begeleiding van ongedocumenteerden wordt 

een structurele LVV-voorziening met landelijke dekking. We zetten in de 
LVV de Utrechtse werkwijze voort. De definitieve afspraken met het Rijk 
zijn nog niet gerealiseerd. Zonder Rijksfin 

  
Vraag Kan er al een beeld gegeven worden over hoe een LVV aanpak in zeer 

beperkte vorm eruit gaat zien? 
 
 
Antwoord: 

 
De onderhandelingen over een structureel landelijk dekkend netwerk zijn stopgezet met de val van het 
kabinet. Met de demissionaire staatssecretaris wordt momenteel gesproken over 
overbruggingsfinanciering voor 2024 zodat de LVV in zijn huidige vorm kan worden voortgezet tot in 
elk geval eind 2024. Als daarover meer duidelijkheid is, zullen we de raad informeren. We verwachten 
uiterlijk begin november de raad over de uitkomsten van deze gesprekken te informeren. 
Tegelijkertijd werken we richting de voorjaarsnota 2024 scenario’s uit voor voortzetting van de opvang 
en begeleiding van ongedocumenteerden na 2024. We bereiden daarnaast het scenario voor dat een 
volgend kabinet de LVV stop zal zetten. Zonder Rijksfinanciering zullen we de omvang van de opvang 
en begeleiding met ongeveer 2/3 moeten terugbrengen, als we alleen de middelen uit ons 
coalitieakkoord ter dekking hebben. De uitwerking van dergelijke scenario’s vraagt grote 
zorgvuldigheid en ook afstemming met onze partners die de opvang en begeleiding nu uitvoeren.  
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Levendige_en_gezonde_stad 
Paragraaf Doelstelling_1 
Bladzijde (in pdf) 167 
URL / Blz op website 167 
  
Verbijzondering We ondersteunen Oekraïense vluchtelingen in de toegang tot bijvoorbeeld 

zorg en onderwijs. 
  
Vraag 1. Hoe verhoudt de aanpak hierop voor Oekraiense vluchtelingen zich tot 

de aanpak van ondersteuning van andere vluchtelingen in de toegang tot 
zorg en onderwijs?  
2. Wat zijn eventuele verschillen en wat zijn de oorzaken van eventuele 
verschillen? 

 
 
Antwoord: 

 
1. Vluchtelingen die door het COA worden opgevangen hebben toegang tot zorg via het COA. Het 
GZA (gezondheidszorg asielzoekers) vervult de rol van huisarts en is de ingang tot achterliggende 
zorg. Het COA zorgt ook dat de kinderen en jongeren op het AZC of AMV locatie ingeschreven 
worden bij de school. Vanuit de gemeente is er voor beide groepen vluchtelingen contact met scholen 
en aanpalende (zorg)organisaties (bv JGZ, BT J&G, Samenwerkingsverbanden onderwijs) en worden 
eventuele signalen voor beide groepen vluchtelingen met opgepakt en partners besproken. Er vindt 
afstemming met de regio plaats en er wordt voor beide groepen overlegd met het rijk.  
 
2.  Het verschil in zorg is dat gemeente verantwoordelijk is voor opvang Oekraïners en daarvoor de 
zorg moet regelen en dat het COA dat voor andere vluchtelingen in de opvang doet. Ditzelfde geldt 
ook voor het onderwijs. Voor Oekrainse vluchtelingen is de toegang tot zorg geregeld via de 
gemeente. Ze hebben toegang tot de reguliere huisartsenzorg in de stad. Gezien de druk op de 
huisartsenzorg werken we met een digitale huisartsenpraktijk  en de huisartsen in de stad (zie 
raadsbrief d.d. 29 juni 2023).  
 
Vorig schooljaar was het onderwijs voor Oekraïense jongeren (voortgezet onderwijs) deels geregeld 
via de tijdelijke onderwijsvoorziening Skohla, waarbij Oekraïense docenten werden ingezet en 
onderwijs in het Oekraïens werd gegeven. Met ingang van dit schooljaar is deze vorm van onderwijs 
beëindigd en stromen jongeren in het reguliere nieuwkomersonderwijs in. Het onderwijsaanbod is voor 
alle nieuwkomer kinderen op dit moment weer hetzelfde.  
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen_en_risicobeheersing 
Paragraaf Weerstandsvermogen 
Bladzijde (in pdf) 218 
URL / Blz op website 218 
  
Verbijzondering Bij de Voorjaarsnota 2023 is een reserve armoedebestrijding en 

schuldhulpverlenging ingesteld. Hiermee kan een tekort worden 
opgevangen. Deze reservering is in 2023 al voor een groot deel nodig 
waardoor het mogelijke risico in 2024 niet volledig kan worde 

  
Vraag Het risisco op een tekort is hierdoor aanwezig.  

Wat zijn eventuele mogelijkheden om een aannemelijk tekort te 
voorkomen of te dekken? 

 
 
Antwoord: 

 
In de Tweede Bestuursrapportage 2023 is in de vorm van een bijsturingsvoorstel een storting in de 
reserve opgenomen (blz. 103). Daarnaast is in de septembercirculaire gemeentefonds 2023 een 
budget voor bijzondere bijstand en vroegsignalering beschikbaar gesteld, die kan worden benut voor 
aanvulling van de reserve. Wij verwachten vooralsnog hiermee het tekort 2024 op te kunnen vangen. 
Mocht het budget individuele bijstand studenten in 2023 (motie ‘M149 Steun voor studenten in 
financiële nood’) nog niet volledig zijn uitgegeven, dan zou dit ook nog kunnen worden ingezet ter 
dekking van een resterend tekort. Richting Voorjaarsnota 2024 beoordelen we de verwachte kosten 
en dekking van armoedebestrijding en schuldhulpverlening en de toereikendheid van de reserve. Zo 
nodig sturen we hierop bij. Ook in de nieuwe beleidsnota Financiële Bestaanszekerheid besteden we  
aandacht aan de financiële randvoorwaarden. 
 
 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 

 

Vraagnummer:  265 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Levendige_en_gezonde_stad 
Paragraaf Doelstelling_8 
Bladzijde (in pdf) 186 
URL / Blz op website 186 
  
Verbijzondering We blijven incidentele subsidies verstrekken aan culturele makers en 

organisaties via de 
Projectsubsidie Cultuur en Impulssubsidie Cultuur. We scherpen de 
regelingen aan op basis 
van een evaluatie. 

  
Vraag Voor 2022 was de pot op een gegeven moment op. Dat gebeurt wel vaker 

met potjes. Alleen kwam dit voor de onafhankelijke makers als een 
verrassing.  
1. Welke manieren ziet het college om potentiele aanvragers voor 
projectsubsidies beter inzichtelijk te maken hoe het staat met deze pot?  
2. Is het mogelijk om op de website te zetten hoeveel er van de pot over 
is? 

 
 
Antwoord: 

 
 We nemen maatregelen om de financiële beheersbaarheid beter te borgen, zodat tussentijdse 
onderbrekingen zoveel als mogelijk worden voorkomen. Zoals eerder gemeld (raadsbrief van 4 juli 
2023) gaan we bijvoorbeeld een substantieel deel van het groeibudget voor cultuur aanwenden voor 
project- en impulssubsidies. Zo werken we toe naar een budgetplafond dat beter aansluit bij de vraag, 
waarmee deze regelingen toekomstbestendiger worden. Het subsidieplafond van de regelingen wordt 
gepubliceerd via de subsidiestaat. Het is in de praktijk lastig om te communiceren over de uitputting 
van het budget, want impulssubsidies kunnen het hele jaar door aangevraagd worden, waardoor dit 
continu wijzigt. We zetten daarom primair in op een betere aansluiting van het budgetplafond op de 
vraag. 
 
 

https://cloud.spinque.com/gemeenteutrecht/ureka/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D7f71bfbe-5532-4a7a-b020-b50b7c87ca04
https://cloud.spinque.com/gemeenteutrecht/ureka/document?url=https:%2F%2Fapi1.ibabs.eu%2Fpublicdownload.aspx%3Fsite%3DUtrecht%26id%3D7f71bfbe-5532-4a7a-b020-b50b7c87ca04
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Portefeuillehouder(s) Eva Oosters   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Levendige_en_gezonde_stad 
Paragraaf Doelstelling_9 
Bladzijde (in pdf) 188 
URL / Blz op website 188 
  
Verbijzondering We gaan aan de slag met het stimuleren van de samenwerking tussen 

creatieve mbo's en de 
cultuursector in Utrecht door een podium voor afstudeerders te 
ondersteunen (gereed in 2024). 

  
Vraag Is dit een voortvloeisel uit het coalitieakkoord? ("Wij zijn trots op ons 

cultureel talent en willen afstudeerders jaarlijks een podium geven om hun 
werk te exposeren." p. 54) en zo ja, wat bieden qua podium dan aan hku 
afstudeerders qua podium? 

 
 
Antwoord: 

 
Ja, dit is de uitwerking van het podium voor afstudeerders zoals aangekondigd in het coalitieakkoord. 
We hebben ervoor gekozen dit specifieke budget in te zetten voor de creatieve mbo’s, zoals ook 
toegelicht in het recent gepubliceerde Uitvoeringsprogramma Cultuurparticipatie. Hierin zullen wij ook 
met de HKU gaan samenwerken, die samen met Nimeto, ROC Midden-Nederland en Hogeschool 
Utrecht het netwerk Utrecht Creative Community vormen. De presentatie van HKU-studenten 
ondersteunen wij ook op andere manieren, zoals recent nog met de uitreiking van de gemeentelijke 
HKU-prijs. De precieze uitwerking van de ambitie uit het uitvoeringsprogramma cultuurparticipatie laat 
dus nog even op zich wachten, we informeren de raad graag over de voortgang. 
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Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg   
Documentnaam Programmabegroting 
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Paragraaf Doelstelling_7 
Bladzijde (in pdf) 182 
URL / Blz op website 182 
  
Verbijzondering Sekswerk: hulp- en dienstverlening voor sekswerkers die in Utrecht wonen 

en/of werken. 
Uitstapprogramma’s zijn hier onderdeel van. 

  
Vraag 1. Welke uitstapprogramma's zijn dit?  

2. Welke manieren hebben we om te meten of deze programma's goed 
werken, en welke criteria hanteren we om te bepalen wanneer een 
uitstapprogramma goed werkt? 

 
 
Antwoord: 

 
1. We hebben een Utrechts uitstapprogramma en een regionaal uitstapprogramma (voor de regio 
Utrecht, Eemland en Gooi-en Vechtstreek). De beide programma’s bieden maatwerktrajecten aan, 
aan individuele sekswerkers. De sekswerkers kunnen hulp krijgen op alle levensgebieden. 
 
2. De inhoud van een uitstaptraject verschilt per sekswerker. Dit geldt ook voor de uitkomst van het 
traject. Niet elk traject leidt tot het verlaten van het sekswerk. Verbetering van de (leef)situatie van de 
sekswerker staat voorop. Dit vergroot vaak het vertrouwen in de hulpverlening en verlaagt de drempel 
om uitstap bespreekbaar te maken. De hulpverlening doet aan klanttevredenheidsonderzoek. Hieruit 
kunnen we opmaken of de sekswerker tevreden is over het traject en met het resultaat. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Betrouwbare_overheid 
Paragraaf Betrokken Inwoners 
Bladzijde (in pdf) 28 
URL / Blz op website 28 
  
Verbijzondering  
  
Vraag In de ambities is terug te lezen dat het aanpassen van het participatieplan- 

en proces wordt gerealiseerd in Q4 2024. 1. Doelt het college hiermee op 
de vernieuwde versie Samen Stad Maken, het nieuwe participatie kompas, 
of iets anders?  
2. Waarom wordt voorgesteld om deze pas einde volgend jaar te 
presenteren? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, dat wordt hier niet bedoeld. Het kaderstellend beleid Samen stad maken (met oa het kompas) 
komt Q1 naar de raad. Op basis daarvan gaan we aan de slag met de verbetering van de huidige 
formats van het participatieplan en het participatieverslag.  
Dat zal uiterlijk in Q4 2024 gereed zijn.  
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Verbijzondering  
  
Vraag Er wordt gesproken over het project staatloosheid. De laatste update 

hierover is van juni 2022.  
Wat zijn de doelen voor dit project voor 2024 en betekent het feit dat er 
minder middelen voor dit project zijn in 2024 nog iets voor de ambities 
hierop van de gemeente? 

 
 
Antwoord: 

 
In 2021 hebben we voor het project staatsloosheid 0,6 miljoen euro ontvangen. Doel van het project 
was en is nog steeds het doen van dossieronderzoek om het aantal inwoners die ingeschreven staan 
in de BRP met een onbekende nationaliteit maximaal terug te dringen. 
Zoals gemeld in de Tweede Bestuursrapportage 2023 is het incidentele budget getemporiseerd en 
over meerdere jaren (2022-2024) verdeeld. Dit jaar ontvangt u nog een raadsbrief over de stand van 
zaken en het vervolg van dit project. 
(zie ook vraag 40 en 41) 
 
 
 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2024/2e Bestuursrapportage 2023 
 
Schriftelijke vragen: 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Passende_ondersteuning_en_opvang 
Paragraaf Doelstelling_1 
Bladzijde (in pdf) 110 
URL / Blz op website 110 
  
Verbijzondering  
  
Vraag Het college stelt vast dat het aantal clienten dat terugkomt bij het 

buurtteam (na al hulp te hebben gekregen) stijgend is/dat hier sprake is 
van een trendbreuk.  
Kan zij ook aangeven welke analyse het buurtteam hier zelf bij heeft, en 
wat hieruit de te leren lessen zijn voor de werkwijze van het buurtteam 
voor 2024 en hierna? 

 
 
Antwoord: 

 
Hier is geen precieze verklaring voor. Het is een lichte stijging die we al enkele jaren zien. We zien de 
afgelopen jaren in ieder geval een toename in inwoners die bij het buurtteam komen met een (extra) 
hulpvraag over financiën. We zien dat de samenleving complexer blijft worden dat er daarom steeds 
meer mensen zijn die op meerdere vlakken een ondersteuningsvraag hebben. Het buurtteam blijft 
daarom tijdens de gesprekken integraal kijken wat iemand nodig heeft op alle leefgebieden om 
wanneer mogelijk te voorkomen dat iemand later met een andere vraag terug moet komen. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Passende_ondersteuning_en_opvang 
Paragraaf Doelstelling_3 
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website 121 
  
Verbijzondering  
  
Vraag Kan het college toelichten waarom er is gekozen om de bijdrage aan / 

voor onafhankelijk clientondersteuning in 2024 zoveel lager is dan in 
2023? 

 
 
Antwoord: 

 
Het bedrag dat de onafhankelijke cliëntondersteuning altijd ontvangt is 164.000 euro. Voor 2023 is 
onder dezelfde post ook de subsidie voor het Steun- en informatiepunt GGZ midden westelijk Utrecht 
verwerkt, dit is dus een andere subsidie die in eerdere jaren onder een andere post stond.  In de 
subsidiestaat van 2024 is dit weer teruggedraaid. In 2023 zijn daarnaast aan de post onafhankelijke 
cliëntondersteuning POK-middelen toegevoegd die in de subsidiestaat 2024 nog niet zijn verwerkt.  
De onafhankelijke cliëntondersteuning ontvangt dus nog steeds 164.000 euro en de subsidie is dus 
niet verlaagd. 
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Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries   
Documentnaam Programmabegroting 
Hoofdstuk Kansrijk_opgroeien 
Paragraaf 1 
Bladzijde (in pdf) 141 
URL / Blz op website 141 
  
Verbijzondering  
  
Vraag In 2023 zijn ongeveer 1500 jongeren benaderd ihkv de focus aanpak, 

maar het streefcijfers voor 2024 (en daarna) gaat uit van 1000 jongeren 
per jaar.  
Waarom is dit lager dan dit jaar, en hoe staat deze ambitie in verhouding 
tot de (groeiende) opgave die er is ihkv het voorkomen van vroegtijdig 
schoolverlaten? (met daarin ook grote verschillen tussen wijken , bijv oost 
- ten opzichte van Overvecht) 

 
 
Antwoord: 

 
Het streefcijfer voor het benaderen van jongeren binnen de Focus aanpak is elk jaar 1.000. De 
middelen die wij hier voor hebben nemen in 2023 en 2024 tijdelijk af, zo blijkt uit de miljoenennota. 
Vanaf 2025 wordt de taak van RMC uitgebreid naar 27 jaar (dit is nu 23 jaar) en nemen de middelen 
die gemeenten hiervoor ontvangen weer toe. Hoewel we zien dat aandacht voor het voorkomen van 
VSV onverminderd belangrijk blijft, hebben we hiervoor niet meer capaciteit.  We maken onderscheid 
tussen het benaderen van jongeren (kenbaar maken aanbod), het bereiken van jongeren (een 
gesprek) en het daadwerkelijk begeleiden in een traject, waaraan persoonlijke doelen gekoppeld zijn. 
In de coronajaren, tot schooljaar 2021-2022 is maximaal ingezet op benaderen/bereiken van jongeren, 
om hen in beeld te houden.  De omstandigheden maakten de daadwerkelijke begeleiding lastig. 
Hierdoor is wel het bereik in deze periode hoger geweest.  Het meest effectief zijn trajecten waarin we 
jongeren begeleiden. Het benaderen is een middel om dat doel te bereiken. We voorzien dat in 2024 
het accent verschuift naar duurzame begeleiding en minder naar benaderen. We merken ook dat 
jongeren focus inmiddels goed weten te vinden. Omdat de doelgroep voor Focus niet gelijk over de 
stad verdeeld is, werken we hierbij wijkgericht.  De inzet per wijk hangt samen met de omvang van de 
doelgroep in die wijk.  Uw raad ontvangt in januari 2024 een uitgebreide inhoudelijke verantwoording 
over de benadering en begeleiding vanuit Focus via het jaarverslag Leerlingzaken. 
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